
طاهر قلی زاده محمدی*

این که در بسیاری  بیان  با  استان قم  بهزیستی  مدیرکل 
وظایف  از  اجتماعی  آسیب های  به  رسیدگی  کشورها  از 
گرمخانه ای  قم  استان  در  گفت:  است،  شهرداری   مهم 
برای معتادان و افراد فاقد مکان نیست و این افراد تحویل 

بهزیستی داده می شوند. مهدی پهلوانی در گفت و گویی با 
اشاره به این که عملکرد غلط دستگاه ها بسیاری از آسیب ها 
را ایجاد کرده است، اظهارداشت: اگر کمک خیران نباشد، 
نیاز  جوابگوی  نمی تواند  به تنهایی  دولت  و  بهزیستی 

روزنامه

مدیرکل بهزیستی استان قم :

قم گرمخانه ندارد 
رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

اختصاص 197میلیارد تومان تسهیلات برای کشاورزان قمی
4

8

در دیدار وزیر امورخارجه با مراجع وعلمای قم تاکید شد؛ 

حفظ اقتدار کشوردرمذاکرات و بهبود 
روابط با کشورها

2

2

روز پنجشنبه انجام شد؛

تزریق دُز سوم واکسن کرونا به مراجع عظام تقلید
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معاون وزیر راه و شهرسازی از پیشرفت ۸۷ درصدی فازم دوم طرح توسعه ضلع 
شرقی حرم حضرت معصومه)س( خبر داد.  علی نبیان با بیان اینکه طرح توسعه 
ضلع شرقی حرم حضرت معصومه)س( در سه قسمت اجرا می شود، بیان کرد: 
فاز نخست این طرح با ۱۱ هزار و صد مترمربع زیربنا دارای کتابخانه بزرگی بود که 
تکمیل و تحویل داده شد. وی افزود: فاز دوم این طرح با ۲۲ هزار و صد مترمربع 
زیربنا صحن و شبستان مجموعه را شامل می شود که پیشرفت فیزیکی آن به ۸۷ 
درصد رسیده است. معاون وزیر راه و شهرسازی اظهار کرد: تکمیل فاز دوم طرح 

با ورود  مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم گفت: 
اقامتگاه های  گردشگران عراقی به قم ضریب اشغال هتل ها، خانه مسافر ها و 
مجاز به بیش از ۹۰ درصد رسید.  علیرضا ارجمندی ، در گفت وگویی با اشاره 
به اهمیت کیفیت خدمات دهی و استانداردسازی مراکز اقامتی استان قم گفت: 
طی هفته های گذشته در مراکز اقامتی مجاز میزبان حدود ۲هزار گردشگر عراقی 
بودیم که برای ایام عید نوروز این حجم بیشتر خواهد شد. او افزود: با ورود این 
گردشگران عراقی به قم ضریب اشغال هتل ها، خانه مسافرها و اقامتگاه های مجاز 

معاون وزیر راه و شهرسازی خبرداد:
پیشرفت ۸۷ درصدی فاز دوم توسعه ضلع شرقی حرم مطهر 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم خبر داد؛ 
اشغال ۹۰ درصدی مراکز اقامتی با ورود گردشگران عراقی 

28

همزمان با میلاد با سعادت حضرت زینب کبری )س( 

پرستاران نمونه قمی تجلیل شدند

2

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:
۷۱ درصد مردم قم دز اول 
واکسن را دریافت کرده اند

مدیر کل بنیاد مسکن استان قم 
گفت: تسهیلات مسکن محرومان 
وام  تومــان  میلیــون  شــامل ۳۰ 
بلاعوض، ۱۰۰ میلیون تومان وام 
۵ درصد و معافیت از هزینه  پروانه 
ســاخت در شــهرهای کوچــک و 
روســتاهای اســتان همچنــان به 
متقاضیان تعلق می گیرد. داریوش 
4بلدی، در حاشــیه جلســه معارفه  8

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم :
دولت سیزدهم به مطالبات 
پرستاران توجه داشته باشد 

علــوم  دانشــگاه  رییــس 
پزشــکی قــم گفــت: حدود 
۷۱ درصــد افــراد بــالای ۱۲ 
ســال قــم دز اول و حدود ۵۴ 
درصــد افراد بالای ۱۲ ســال 
دز دوم واکســن را دریافــت 
کرده اند. محمدرضا قدیر  روز 
چهارشــنبه در جلسه ستاد 
کرونا ویروس افــزود: در حال 

خطیــب جمعه قم با بیــان اینکه 
پرســتاری از مشاغل سخت، موثر 
در درمــان و حفظ ســلامت مردم 
اســت، گفــت: مســئولان باید به 
مطالبــات این قشــر زحمت کش 
توجه کنند. آیت الله ســیدمحمد 
نمــاز  خطبه هــای  در  ســعیدی، 
عبادی سیاســی جمعه این هفته 
قم که در مصلای قدس اقامه شــد  2

حسین  روزه  یک  سفر  درجریان  پنجشنبه  روز 
قم،  مقدس  شهر  به  خارجه  امور  وزیر  امیرعبداللهیان 
مراجع عظام تقلید و علما در دیدارهای جداگانه، بر حفظ 
عزت و اقتدار ایران در مذاکرات هسته ای و بهبود روابط 
با کشورهای همسایه و منطقه تاکید کردند.   آیت الله ناصر 

مکارم شیرازی از مراجع تقلید روز پنجشنبه در دیدار وزیر 
امور خارجه بر لزوم هوشیاری تیم مذاکره کننده تاکید کرد 
و گفت: آنچه باعث آبرو، عزت و قدرت کشور است باید در 
مذاکرات پیگیری شود. وی اظهار داشت: کوتاهی در مقابل 
دفاعی،  مباحث  در  که  می شود  سبب  آنان  خواسته های 

پرستار واژه ای به پهنای تمام خوبی ها

بی شک واژگانی که از جنس ایثار و خدمت رسانی باشند را می توان از 
زیباترین واژگان دانست چرا که ایثار و فداکاری با عشق همراه است و عشق و 

محبت با فطرت انسان همسو و همراه می باشد.
و از بین واژگانی که می تواند معنای ایثار را زیبا جلوه گری کند بی شک، 
»پرستار« زیبایی خاصی خواهد داشت. واژه ای که حکایتگر فعالیتی دلسوزانه 
و خدمتی عاشقانه است و در تقویم ما قدردانی از آن را با سالروز ولادت حضرت 
زینب کبری )سلام الله علیها( همراه کرده اند. بانویی که با تمام وجود و عاشقانه 
پرستار بود. نه فقط پرستار جسم و رفع کننده خستگی ها و زخم های کاروانیان 
حسینی بلکه پرستار حقّ و حقیقت و محافظ تمامی ارزشهایی بود که امروز 

شاهد آن هستیم.
چه زیبا و فداکارانه رفتار می کنند سفیدپوشانی که جان خود را در کف 
که  هستند  بیمارانی  مشکلات  کاهش  دنبال  به  ایثارگونه  و  گرفته  دست 
بعضا حتی نزدیکان شان رغبت نزدیک شدن به آنان را شاید نداشته باشند؛ 
مجاهدانی که دلسوزانه به دنبال برطرف کردن دردهایی هستند که جسم و 
جان انسان ها را آزرده کرده است و خود نیز در این راه رنج های بسیاری را 

می بینند.
البته پرستاری را نه یک شغل بلکه سبک و شیوه ای باید دانست برای حفظ 
بشریت! سبکی که می تواند در وجود بسیاری از انسان ها باشد؛ انسان هایی 
که نسبت به مشکلات دیگران و غم ها و غصه های مردم بی تفاوت نیستند و می 

کوشند که دردی از دردهای جامعه بکاهند.
با این تعریف هر مسلمانی باید پرستار باشد، چرا که بی تفاوتی یک مسلمان 
نسبت به آنچه برای دیگران اتفاق می افتد معنا نخواهد داشت. انسان نمی 
تواند خود را مسلمان بداند و در حالی که دردی را در وجود فرد دیگری می بیند 
بی تفاوت از کنار او عبور کند و حتی بر دردهای او بیفزاید بلکه مسلمان حقیقی 
با تمام وجود به دنبال آن خواهد بود که مشکلی را با کار خود و یا گفتار خود 
صْبَحَ 

َ
برطرف کند؛ چنان که رسول خدا )صلی الله علیه و آله( می فرماید: »مَنْ أ

مُورِ الْمُسْلِمِینَ فَلَیْسَ مِنْهُمْ وَ مَنْ سَمِعَ رَجُلًا یُنَادِی یَا لَلْمُسْلِمِینَ 
ُ
لَا یَهْتَمُّ بِأ

فَلَمْ یُجِبْهُ فَلَیْسَ بِمُسْلِمٍ ]کافی، ج ۲، ص ۱۶۴[ هر کس صبح کند و به امور 
مسلمانان همّت نورزد، از آنان نیست و هر کس فریاد کمک خواهی کسی را 

بشنود و به کمکش نشتابد، مسلمان نیست.«
مادری که با تمام وجود به فرزندانش عشق می ورزد و کوچکترین سختی را بر 
جان آنان تحمل نمی کند را بی شک می توان پرستار نامید و یا پدری که با تمام 
وجود برای فراهم آوردن آسایش و راحتی اعضای خانواده تلاش می کند را بی 

شک می توان با همین تعریف پرستار نامید.
کارگران و کارمندان و کاسبان و نیروهای نظامی که متعهدانه تلاش می 
کنند گره ای را از اقتصاد و امنیت مردم و جامعه رفع کنند بی شک پرستارانی 
هستند که می توان به وجودشان افتخار کرد و آنها را در زمره کسانی دانست 
که برای حفظ و نشر تمامی زیبایی هایی که جامعه به آن نیاز دارد فعالیت 

می کنند.
مشاوری که می کوشد اختلافی را از خانواده ای برطرف کند تا گرمی 
رابطه در بین اعضای آن جریان یابد و یا استادی که سعی می کند علم و 
دانشی را تعلیم دهد که نه فقط دانش آموزانش دچار مشکل نشوند بلکه به 
واسطه آنها آسایش و رفاه و سلامتی جسم و روح را در جامعه و نسل های 
آینده به وجود آورند، این ها و دیگر افرادی که عاشقانه می کوشند خادم 
انسان و انسانیت باشند را می توان مصداقی از معنای عام و پهناور کلمه 
»پرستار« دانست و آنها را از کسانی دانست که می کوشند جسم و جان 
مردم آرامش داشته باشد و مایه حیات و زندگانی باشند؛ حیات و زندگانی 
ای که نمی توان آن را منحصر در فردی که امروز با آن مواجه هستیم کرد 
بلکه می توان به آن وسعت داد و بیان داشت که نجات یک فرد و یا آسیب 
دیدن یک فرد، محدود در همان فرد و زمان نخواهد بود بلکه تمام جامعه 

را درگیر خواهد کرد.
 کارشناس ارتباطات اجتماعی و خانواده

کارنامه ضعیف دستگاه های اجرایی درمناسب سازی محیط برای معلولان

مدیر کل بنیاد مسکن استان قم:
ثبت نام تسهیلات مسکن 

محرومان همچنان ادامه دارد

شرکت فنی مهندسی متحدان خدمت برق
بدینوسیله به اطلاع متقاضیان بومی استان قم می رساند، شرکت متحدان خدمت برق طی سه مرحله از واجدین شرایط شرح 

ذیل نسبت به تامین نیروی پیمانکاری-حجمی)بدون تعهد به کارگیری رسمی و استخدامی( اقدام می نماید.
مرحله اول: انجام تست فیزیکی و سلامت جسمانی و انجام مصاحبه.

مرحله دوم: انجام آزمون صرفاً پذیرفته شدگان مرحله اول می توانند در آزمون شرکت نمایند.(
مرحله سوم: احراز صلاحیت های عمومی به تائید گزینش پس از قبولی در آزمون 

الف( شرایط عمومی 
۱- داشتن تابعیت ایران و التزام به قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران 

۲-اعتقاد به دین مبین اسلام یا یکی از ادیان مطرح در قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران 
3- داشتن کارت پایان خدمت یا معافیت دائم 

۴-عدم اعتیاد به مواد مخدر )با ارائه گواهی عدم اعتیاد( 
5- نداشتن سابقه محکومیت کیفری و جزایی )با ارائه گواهی سوء پیشینه(

۶-داشتن سلامت جسمی، روحی و روانی و توانایی انجام کار
ب(شرایط اختصاصی: بر اساس نوع  درخواست به شرح جدول ذیل

 تبصره:
۱- در صورت وجود سابقه کار مرتبط در شرکت های پیمانکاری زیرمجموعه صنعت برق )برای داوطلبین( حداکثر تا 5 سال به سن پذیرش 

اعلامی فوق اضافه می گردد.
۲- دارندگان گواهینامه های فن ورز  شبکه هوایی وایمنی برق در اولویت  استخدام می باشند.

توضیحات: سایر شرایط بکارگیری به شرح ذیل می باشد:
الف(عدم منع قانونی برای به کارگیری و نداشتن تعهد خدمتی به دیگر سازمان ها    ب(درخصوص جذب ایثارگران مطابق با بخشنامه های 
ارسالی اقدام خواهد شد. پ( کسب حداقل ۶0 % نمره آزمون  ت(ملاک عمل برای محاسبه تاریخ فارغ التحصیلی، معافیت دائم و پایان 
خدمت نظام وظیفه، محاسبه سن و ارائه گواهینامه های مربوطه روز ثبت نام و ارائه درخواست خواهد بود.  ث(میزان پذیرش داوطلبین دو 
برابر ظرفیت درخواستی بوده که در صورت پذیرش نفرات برتر، شرکت الزامی به پذیرش نفرات ذخیره نخواهد داشت. ج(جهت پذیرفته 

شدگان نهایی در مراحل فوق، نسبت به گذراندن یک دوره کارآموزی یکماهه اقدام می گردد.
داوطلبین و متقاضیان واجد شرایط فوق می توانند مدارک کامل هویتی )تصویر کامل شناسنامه، کارت ملی و کارت پایان خدمت یا 
معافیت( خود و همچنین تصویر مدارک اختصاصی را بر اساس جدول فوق با درخواست کتبی و ارائه رزومه کاری قبلی و احتمالی 
قم، خ توحید، میدان  به دفتر و نمایندگان این شرکت به آدرس:  پایان وقت اداری روز پنجشنبه مورخ ۱۴۰۰/۰۹/۲۵  تا  خود، 
 امینی بیات، شرکت توزیع برق قم، اتاق شماره ۱0 منطقه ۲ توزیع برق تحویل نمایند و یا به پست الکترونیکی شرکت به نشانی:

 www.motahedankhedmatbargh@gmail.com ارسال نمایند.
توجه: اولویت پذیرش با داوطلبینی می باشد که مدارک خود را به صورت حضوری به شرکت و آدرس فوق تحویل نمایند.

     )تلفن پاسخگویی به سوالات داوطلبین(   
        تلفن همراه: ۰۹۱۲۸۵۲۵۸۱۵ هژبری

))آگهی استخدام((

شرکت تعاونی مسکن کارکنان استانداری قم 
و واحدهای تابعه

بدینوسیله از کلیه اعضای تعاونی دعوت به عمل 
می آیند.

ساعت  رأس  مذکور  عمومی  مجمع  جلسه  در 
با  روز چهارشنبه مورخ 1400/10/01   13:30
دستور جلسه ذیل در محل تالار کرامت استانداری 

قم تشکیل می گردد، حضور بهم رسانید.
ضمناً هریک از اعضاء جهت معرفی نماینده تام 
الاختیار/وکیل خود به منظور حضور در جلسه 
فوق الذکر و اعمال رای می بایستی به اتفاق یکدیگر 
)عضو و نماینده( حداکثر تا تاریخ 1400/09/28 
رضوی-ساختمان  قم-قم-بلوار  محل  به 

نیم  - ی ر ا ند ما فر
شرکت  اول-  طبقه 
مسکن  تعاونی 
استانداری  کارکنان 
قم و واحدهای تابعه 

آگهی دعوت مجمع عمومی
 فوق العاده نوبت اول
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لزوم اقامه دعوی در دیوان های بین المللی جهت دریافت غرامت

تحریم های یکجانبه علیه ایران ؛ نقض آشکار 
قوانین و معاهدات جهانی محیط زیستی

حاشیه  در  زیست  محیط  حفاظت  سازمان  رئیس 
بیست و ششمین کنفرانس تغییرات اقلیمی سازمان 
ملل که امسال در شهر گلاسکوی انگلیس برگزار شد 
در خصوص وضعیت تعهدات ایران به پیمان اقلیمی 
پاریس تصریح کرد که جمهوری اسلامی پذیرش هرگونه 
تعهدی را مشروط به رفع همه تحریم ها می داند. علی 
سلاجقه ضمن تاکید بر اهمیت موضوع محیط زیست 
وگرمایش زمین برای ایران و به ویژه دولت سیزدهم، با 
اشاره به اینکه رئیس حمهور بارها تاکید کرده اند که محیط زیست جزو»حقوق عامه« 
است و  »توسعه فرع و محیط زیست اصل است« و همچنین سابقه روشن علاقه و 
اهتمام آقای رئیسی در دوران ریاست قوه قضائیه به مسائل محیط زیستی، آقای رئیسی 
را هوادار سرسخت محیط زیست معرفی کرد. تحریم ها بیشتر در ایران آهنگ پیشرفت 
طرحها و پروژه های را مقداری کند نموده است، البته در مسائل مربوط به محیط زیست 
نتایج سوء همین کند شدن مسیر پیشرفت و توسعه پایدار برای جامعه جهانی کم هزینه 
نخواهد بود. تخریب محیط زیست به عنوان "میراث مشترک جهانی" یکی از اثرات سوء و 
غیر قابل جبران تحریم ها است. زمانی که مشکلات مالی ناشی از تحـریم هـا ملت ها را 
بـه سـمت فقـر سـوق دهـد، دور از واقع بینی است که آنها مراقب مسائل زیست محیطی 
باشند. وقتی اقتصاد یک کشور ضعیف شد، منطقی است که مسائل زیست محیطی 
در بین دیگـر مسـائل  اولویـت کمتـری داشته باشد. علی رغم اینکه رئیس مرکز نوآوری و 
فناوری منابع طبیعی سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری کشور معتقد است که ایران 
از حدود هفت سال پیش که تصمیم گرفت تا سال ۲0۲5 به طور داوطلبانه ۴ درصد 
تولید گاز دی اکسید کربن را کاهش دهد، اما به دلیل چالش های جدی ناشی از تحریم 
ها، گام موثری را نتوانسته است در راستای تحقق آن بر دارد، اما رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیست در جدیدترین اعلام رقم خود با اشاره به خاموش شدن مشعل های گازی 
پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس از کاهش ۸ تا ۱0 درصدی گازهای تولیدی گلخانه ای 

ایران خبر داده است.
 ایران کشوری است که سالهاست با موضوعی چون تحریم آشناست و چگونگی 
برخورد با اینگونه ابزارهای فشار را شناخته و با آن سازگار شده است. کارشناسان معتقد 
هستند ایران در صورت رفع تحریم ها و حمایت های فنی و مالی بین المللی می تواند 
در یک بازه زمانی ده ساله تا ۱۲ درصد تولید گازهای گلخانه ای را کاهش دهد. اعمال 
تحریمهای بین المللی نسبت به کشورها، به ویژه کشورهای درحال توسعه، با توجـه 
بـه میزان و گسـتره تحـریم مـی توانـد آثـار متعـددی بـر سـه حـوزه محـیط زیسـت، 
انـرژی و انتقـال تکنولوژی داشته باشد .در زمینۀ محیط زیست با توجه به ضرورت 
همکاری، هماهنگی و مسـئولیت  مشترک جامعه بین المللی، کشور تحریم شده 
ضمن اینکه با تنزل شاخصهای حفاظت از محیط زیست، حـق دسترسی شهروندان 
بر محیط زیست سالم را در معرض تهدید قرار می دهد، دریافت کمکها و حمایتهای 
مـالی و علمـی را نیز با محـدودیت جدی مواجـه می کند. تحریمهای اقتصادی اغلب 
به دلیل اثرات منفی بر حقـوق بشـر مـورد انتقـاد قـرار می گیرند زیرا که مشکلات 
زیست محیطی ارتباط مستقیمی با سطح توسعه یافتگی و نیز مشـکلات اقتصـادی 
در کشورها دارند. امـروزه بهـره منـدی انسـان هـا از  محیط زیست سالم، پاک، عاری 
از آلودگی، متوازن، ایمن، مناسـب دلپـذیر و گـوارا یـک حـق  بینادین است. بر اساس 
بیانیه استکهلم "حق بر محیط زیسـت بـه حـق بهـره منـدی  انسان از آزادی و رفاه 
و شرایط مناسب زندگی است، در محیطـی کـه بـه وی اجـازه زنـدگی بـا حیثیت و 
سعادتمند را می دهد"، تحریم علمی، فنی و اقتصادی کشـورها، رونـد تخریـب محـیط 
زیسـت را تسـریع مـی نمایـد. سلاجقه در خصوص توافق پاریس و چگونگی حضور 
ایران در این توافقنامه از کشورهای توسعه یافته به دلیل عدم پایبندی به تعهدات خود 
در زمینه کمک های مالی و فنی به کشورهای در حال توسعه انتقاد کرده و گفته است 
»کشورهای ثروتمند که خود با بهره کشی از محیط زیست ثروتمند شده اند اکنون به 
کشورهای فقر فشار وارد می کنند و در واقع می خواهند هزینه نابودی محیط زیست 

را کشورهای فقیر بپردازند.«
انتقـال فنـاوری هـای زیست محیطی در اسـناد متعـدد بـین المللـی بـه ویـژه اعلامیـه 
ریـو و در دسـتور کـار کنوانسـیون تغییرات آب و هوایی، به عنوان تعهد کشورهای توسعه 
یافتـه در برابـر کشـورهای درحـال توسـعه و کمتر توسعه یافته ذکر شده است. این تعهد 
بیش از همه ناشی از اصل بنیادین«مسئولیت مشترک امـا متفاوت »کشورها در امر 
حفاظت از محیط زیست است، اعمال تحریم های فرا قطعنامه ای یکجانبـه از سوی 
کشورها و برخی سازمانهای بین المللی ازجمله اتحادیه اروپا، مانع بزرگی در تحقـق ایـن  

اصل محسوب می شوند.
طبیعی اسـت کـه کشـور تحـریم شـونده نمـی توانـد در ارتقـای کیفیـت محیط زیست 
و رشد و توسعه و تکنولوژی، موفق عمل نماید. رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در 
حاشیه بیست و ششمین کنفرانس تغییرات اقلیمی سازمان ملل با اشاره به تحریم ها 
اظهار کرده است »در وضعیت فعلی حتی اگر ما کاملًا هم وارد این قرارداد شویم، نخواهیم 
توانست از منافع آن استفاده کنیم، زیرا مانع اصلی تحریم ها هستند که اجازه نمی دهند. 
وقتی ما نمی توانیم از ظرفیت های یک پیمان بین المللی استفاده کنیم، چطور خودمان 
را متعهد کنیم که داشته های فعلی که زندگی ما را تضمین می کنند رها کنیم، در حالی که 

منافعی عاید کشور ما نمی شود.«
به طور کلی افزایش انواع آلودگیهـا و نـاتوانی کشـور در اسـتفاده بهینـه از ظرفیـت هـای 
بـین المللـی، رونـد  پاسخگویی مناسب به مشکلات زیست محیطی را آهسته نموده و این 
امر خـود منجـر بـه کـاهش کیفیت حیات و سلامتی مردمان کشورهایی از جمله ایران 
خواهد بود که در معرض تحریم قرار دارند. تحـریم هـای اقتصـادی بـا اعمـال ممنوعیـت 
هـا بـر صادرات و واردات مشکلاتی را بر تأمین مـواد غـذایی، آب آشـامیدنی سـالم، دارو 
و تجهیـزات  پزشکی، سوخت و... کشور هدف ایجاد می کند و از ایـن طریـق بـر حـق 
سـلامت کـه یکـی از  مظاهر آن استفاده مطلوب از محیط زیست اسـت اثـر مـی گـذارد. 
در سـال هـای  اخیر با افزایش کمیت و شدت تحریم های بین المللی علیه ایران اثرات 
منفی آن بر سطح سـلامت شـهروندان ایرانـی و نیـز سـطح سـلامت محـیط زیســت نمـود 

بیشـتری پیـدا کـرده اسـت. 
در زمینۀ انتقال تکنولوژی، کشورهای تحریم کننده با محدودیت یا ممنوعیت انتقال 
دانش و تکنولوژی علاوه بر نقض حق توسعۀ کشور تحریم شونده، تعهد خود به انتقال 
تکنولوژی را که در برخی معاهدات زیست محیطی و غیر زیست محیطی پذیرفته اند، 
نادیده می گیرند. این موارد می تواند موجبات مسئولیت بین المللی کشورهای تحریم 
کننده را  به ویژه در تحریم های یکجانبه، فراهم آورد. به دلیل ناعادلانه بودن این تحریمها 
و تأثیرات منفی تحریمها بر صنعت و اقتصاد ایران، اقامه دعوای بخشهای تحریم شده 
از قبیل شرکتهای نفت، گاز، پتروشیمی، کشتیرانی و... در مراجع داخلی و بین المللی 
از جمله دیوان دادگستری اروپا و نیز دیوان اروپایی حقوق بشر، طبق قواعد حقوق بین 
الملل مانند نقض معاهدات سرمایه گذاری، معاهدات مودت و دیگر قواعد و اصول 
اساسی حقوق بین الملل یکی از راهکارهای پیشنهادی جهت دریافت غرامت تحریم 
های یکجانبه، دریافت تکنولوژی های نوین در صنایعی غیرهسته ای بخصوص در زمینه 
استفاده از انرژی های تجدید پذیر خورشیدی، زمین گرمایی و بادی می باشد  که می 
تواند مورد بررسی و در دستور کار مقامات کشوری،  دیپلمات های بین المللی و مجامع 

حقوق بشری بی طرف قرار گیرد.
کنشگر اجتماعی و فعال محیط زیست

روز پنجشنبه انجام شد؛

تزریق دُز سوم واکسن کرونا به مراجع 
عظام تقلید 

مراجع عظام تقلید و علمای قم، دُز سوم واکسن کرونا را دریافت کردند.
آملی، شبیری زنجانی،  نوری همدانی، جوادی  آیات صافی گلپایگانی،  حضرات 
مسعودی خمینی، دوزدوزانی، گرامی، محقق داماد و سیدعلی اکبر موسوی روزپنجشنبه 

دِز سوم واکسن کرونا را دریافت کردند.
آیت الله نوری همدانی پس از دریافت دُز سوم واکسن کرونا ضمن قدردانی از تلاش های 

گروه درمان گفت: حفظ حیات و زندگی انسان ها واجب است.
وی با اشاره با فعالیت برخی واکسن هراسان تصریح کرد: برهمه لازم است به تجویز 
پزشکان عمل کنند و کسانی که کوتاهی کنند ضامن پیامد های منفی آن هستند.آیت الله 
جوادی آملی هم جامعه اسلامی را هوشیار خواند و گفت: این جامعه هوشیار هیچگاه در 

مسیر مخالف علم حرکت نمی کند.
وی بیماری را نشانه ای الهی بیان کرد که درپی آن، علم باهدف کشف راه درمان، تکاپو 

کرده و انسان اندیشمند را به شناخت ناظم جهان هستی رهنمود می کند.

عباس جعفری*

اخبار

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم :

دولت سیزدهم به مطالبات پرستاران 
توجه داشته باشد 

خطیب جمعه قم با بیان اینکه پرستاری از مشاغل سخت، موثر در درمان و حفظ 
سلامت مردم است، گفت: مسئولان باید به مطالبات این قشر زحمت کش توجه 

کنند.
آیت الله سیدمحمد سعیدی، در خطبه های نماز عبادی سیاسی جمعه این هفته قم که 
در مصلای قدس اقامه شد با گرامیداشت میلاد با سعادت حضرت زینب کبری سلام الله 
علیها و روز پرستار، پرستاری و مراقبت از بیماران را سخت و طاقت فرسا دانست و گفت: 
مردم قدردان تلاش کادر سلامت در ایام کرونا هستند و دولت محترم سیزدهم نیز باید 
با درک جایگاه کلیدی و حساس پرستاران در نظام سلامت نسبت به مطالبات این قشر 

زحمت کش توجه داشته باشد.
وی افزود: در ایران اسلامی مناسبت های مختلف با اعتقادات دینی و مذهبی مردم گره 
خورده است و روز پرستار هم مزین به نام مبارک حضرت زینب )س( اسوه صبر و استقامت 

است.
امام جمعه قم همچنین با تاکید بر جایگاه و نقش زنان در نظام و انقلاب اسلامی که 
انقلاب  افزود:  است،  کبری )س(  زینب  بزرگی همچون حضرت  الگو های  از  برگرفته 
اسلامی ایران حسینی و زینبی است و زنان در پیروزی و استمرار آن نقش برجسته ای ایفا 

کردند.
آیت الله سعیدی ادامه داد: دشمن و صهیونیست ها به اهمیت نقش زنان آگاهی دارند و 
با توطئه افکنی تلاش می کنند آن ها را از فرهنگ اصیل اعتقادی و انقلابی مانند عفاف و 

حجاب و جهاد دور کنند و به سمت فرهنگ منحط غربی سوق دهند.
وی با بیان اینکه دشمن برای تحقق این هدف شهر مقدس قم را به عنوان پایگاه و مرکز 
انقلاب اسلامی نیز نشانه گرفته است، افزود: دشمن در این مسیر با ابزار فساد و ابتذال به 

میدان آمده، اما با هوشیاری مردم شکست می خورد.
خطیب جمعه قم در ادامه با اشاره به اهمیت مشارکت فعال مردم در واکسیناسیون کرونا، 
این اقدام را نوعی تشکر از پرستاران خواند و گفت: مراجع عظام تقلید نسبت به تزریق 
واکسن اقدام و واکسیناسیون را یک امر دینی و ملی، رعایت حقوق مردم و هدیه مبارک 

قلمداد کردند.
آیت الله سعیدی با بیان اینکه امکان تزریق واکسن از شرکت های مختلف در کشور فراهم 
است، از افرادی که تاکنون واکسن دریافت نکردند خواست در این امر مهم مشارکت کنند.

همزمان با میلاد با سعادت حضرت زینب کبری )س( ؛

پرستاران نمونه قمی تجلیل شدند
در آستانه میلاد با سعادت حضرت زینب کبری )س( در مراسمی با حضور استاندار از 

پرستاران نمونه استان قم تجلیل شد.
براساس این گزارش  پیش از ظهر روز  پنجشنبه این مراسم که در آستانه میلاد با سعادت 
حضرت زینب کبری و روز پرستار برگزار شد از ۸۶ پرستار نمونه شاغل در مراکز درمانی 

استان تجلیل شد.
استاندارقم دراین مراسم خدمت به مردم در ایام سخت کرونا را خدمتی بزرگ و شایسته از 
سوی پرستاران و کادر درمان دانست و گفت: خدمت پرستاران در معالجه و درمان بیماران 

همواره ماندگار و در التیام آلام روحی و جسمی بیماران اثرگذار است.
شاهچراغی با تاکید بر لزوم توجه به مطالبات کاردرمان افزود: در سفر آتی هیئت دولت 
به استان علاوه بر پیگیری این مطالبات به توسعه زیرساخت های بهداشتی و درمانی هم 

توجه جدی خواهد شد.
دکتر قدیر رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم هم در این مراسم با بیان اینکه با آغاز 
شیوع ویروس کرونا از سال ۹۸ مجموعه بهداشت و درمان استان با همه ظرفیت ها به 
ویژه در نیروی انسانی وارد عرصه مقابله با این ویروس و درمان بیماران شد افزود: در 
شرایطی که در این ایام با کمبود کادر درمان مواجه بودیم، پرستاران با حضور مستمر در 
شیفت های طولانی و با روحیه بسیجی در صحنه حاضر شدند و خدمت ماندگار دیگری 

را ثبت کردند.
همچنین همزمان با میلاد فرخنده حضرت زینب کبری )س( از تلاش و ایثار پرستاران، 

"سفیران سلامت و مهربانی" در بیمارستان نکویی تقدیر شد.
در این مراسم جمعی از خادمان امامزاده موسی مبرقع )ع( و داوطلبان هلال احمر با 

اهدای شاخه گل از زحمات و تلاش پرستاران بیمارستان نکویی قدردانی کردند. 

معاون وزیر صنعت:

تکنولوژی حوزه های معدنی قم توسعه یابد
 معاون معادن و فراوری مواد وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: تمرکز بر توسعه 
تکنولوژی حوزه های معدنی قم و لزوم بهره مندی از مشورت های نخبگانی فعالان معدنی 

این استان ضروری است. 
رضا محتشمی پور در سفر به قم در دیدار با سید محمد تقی شاهچراغی استاندار قم 
درباره مهمترین مسایل و مشکل های معادن و ظرفیت های معادن استان و عناصر معدنی 

دریاچه نمک بحث و تبادل نظر کرد.
معاون وزیر صمت در نشست مشترک با کارکنان حوزه معدن سازمان صمت قم حضور 
پیدا کرد، که محمود سیجانی رئیس سازمان صمت قم مهمترین اقدام های عملکرد بخش 
معدنی استان را مطرح کرد و اظهار داشت: کمبود نیروی تحصیل کرده و تخصصی 
معدنی بارزترین مشکل استان می باشد و قوانین مازاد دست پاگیر حوزه معدن بزرگترین 

مشکل سرمایه گذاری در بخش معدن است.
آخرین برنامه محتشمی پور در استان بازدید از معدن منگنز و برگزاری جلسه با انجمن ها 
و تشکل های بخش خصوصی معدنی و مدیران واحدهای تولیدی صنایع معدنی در محل 

معدن منگنز ونارچ قم بود.
در جلسه با انجمن ها و تشکل های بخش خصوصی معدنی و مدیران واحدهای تولیدی 
صنایع معدن، مدیران بخش خصوصی مشکل ها و درخواست های خود را مطرح، و مقرر 
شد از خام فروشی منابع معدنی خودداری و برای فرآوری عناصر و منابع معدنی تلاش 

کنند. 

استاندار قم: 

تسریع در تعیین تکلیف کالاهای توقیفی 
ضروری است

استاندار قم، در بازدید از انبارهای سازمان اموال تملیکی استان بر ضرورت تسریع در 
تعیین تکلیف کالاهای توقیفی تاکید کرد.

سید محمدتقی شاهچراغی روز چهارشنبه در حاشیه این بازدید، با اشاره به تاکید 
رییس جمهوری مبنی بر تعیین تکلیف کالاهای موجود در انبارهای سازمان اموال تملیکی 
گفت: در راستای پیگیری تحقق این تکلیف در استان قم در روز جاری به همراه مسئولان 

قضایی بازدیدی از انبارهای اموال تملیکی  قم صورت گرفت.
وی یکی از مشکلات در راستای تعیین تکلیف اموال تملیکی در قم را عدم وجود شعبه 
تجدیدنظر در استان دانست و افزود: خوشبختانه در بازدید روز جاری این مشکل به صورت 

میدانی بررسی و برطرف شد.
استاندار قم با اشاره به پرونده های ارجاع شده به پایتخت خاطرنشان کرد: دستور لازم 

برای پیگیری و تعیین تکلیف این پرونده ها داده شد.
وی با بیان اینکه درآمد حاصل از فروش اموال تملیکی برای مردم و کشور خواهد بود، 
گفت: در گذشته توجه کم تری به این حوزه شده است،  اما در تلاش هستیم تا فرایند 

فروش، امحا و یا صادرات کالاهای قاچاق توقیف شده را سرعت ببخشیم.

معاون وزیر راه و شهرسازی خبرداد:

پیشرفت ۸7 درصدی فاز دوم توسعه 
ضلع شرقی حرم مطهر

معاون وزیر راه و شهرسازی از پیشرفت ۸۷ درصدی فازم دوم طرح توسعه ضلع شرقی 
حرم حضرت معصومه)س( خبر داد. 

علی نبیان با بیان اینکه طرح توسعه ضلع شرقی حرم حضرت معصومه)س( در سه 
قسمت اجرا می شود، بیان کرد: فاز نخست این طرح با ۱۱ هزار و صد مترمربع زیربنا 

دارای کتابخانه بزرگی بود که تکمیل و تحویل داده شد.
وی افزود: فاز دوم این طرح با ۲۲ هزار و صد مترمربع زیربنا صحن و شبستان مجموعه 

را شامل می شود که پیشرفت فیزیکی آن به ۸۷ درصد رسیده است.
توسعه حرم حضرت  فاز دوم طرح  اظهار کرد: تکمیل  و شهرسازی  راه  وزیر  معاون 

معصومه)س( به ۱۲0 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.
نبیان به وضع فاز سوم طرح توسعه حرم حضرت معصومه)س( نیز اشاره کرد و گفت: در 

این قسمت که هنوز آغاز نشده است، باید چهار هزار و ۷00 مترمربع تملک صورت گیرد.

 

روز پنجشنبه درجریان سفر یک روزه حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه 
به شهر مقدس قم، مراجع عظام تقلید و علما در دیدارهای جداگانه، بر حفظ 
عزت و اقتدار ایران در مذاکرات هسته ای و بهبود روابط با کشورهای همسایه و 

منطقه تاکید کردند. 
 آیت الله مکارم: عزت و قدرت کشور در مذاکرات پیگیری شود

آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید روز پنجشنبه در دیدار وزیر امور 
خارجه بر لزوم هوشیاری تیم مذاکره کننده تاکید کرد و گفت: آنچه باعث آبرو، 

عزت و قدرت کشور است باید در مذاکرات پیگیری شود.
وی اظهار داشت: کوتاهی در مقابل خواسته های آنان سبب می شود که در 

مباحث دفاعی، موشکی و منطقه ای نیز خواستار مذاکره شوند.
وی به فضاسازی های برخی جریان های داخلی اشاره کرد و افزود: برخی ها در 
داخل می گویند که نباید تحت هیچ شرایطی با دنیا تعامل و مذاکره داشته باشیم 
و برخی دیگر نیز به عکس معتقدند که باید برای تعامل با دنیا هرگونه امتیازی داد، 

ازاین رو لازم است این ۲ گروه را به آنچه صواب است، متقاعد کرد.
وی هماهنگی میان قوای سه گانه کشور را در پیشرفت امور کشور و مذاکره های 
بین الملل مهم دانست و خواستار استفاده از آرا و نظرهای دانشگاهیان و حوزویان 

در امور مربوط به روابط خارجی شد.
تاکید آیت الله سبحانی بر بهبود روابط با کشورهای منطقه

آیت الله جعفر سبحانی از مراجع تقلید نیز گفت: جمهوری اسلامی باید روابط 
خود را با همسایگان حتی کشورهای منطقه، بیش از پیش بهبود بخشد چون در 

صورت حُسن همجواری طرفین می توانند به یکدیگر کمک کنند.
وی با اشاره به روایت معروف از پیامبر )ص( خاطرنشان کرد: طبق فرموده 
پیامبر اگر در نقطه ای جغرافیایی خواستید سکنی گزینید، همسایگان را در نظر 

بگیرید، که موقعیت آنها به تو چگونه است.
اما  است،  فردی  همسایگان  روایت،  این  مقصود  هرچند  داشت:  بیان  وی 
می توان این معنای گسترده را از آن استفاده کرد که جمهوری اسلامی باید 
کوشش کند، روابط خود را با همسایگان حتی کشورهای منطقه، بیش از پیش 

بهبود بخشد.
این مرجع تقلید بیان کرد: شیعیانی در خارج ایران هستند، چه غرب و چه 
مناطق دیگر که ایران را وطن دوم خود می دانند بنابراین نظام اسلامی باید به آنها 

در رفع فشار و ارائه کمک های فرهنگی کمک کند.
آیت الله صافی از اقدام های منطقه ای وزارت خارجه قدردانی کرد

 آیت الله لطف الله صافی گلپایگانی از مراجع تقلید نیز از اقدام های وزارت امور 
خارجه در ارتباط با کشورهای منطقه و جهان اسلام قدردانی کرد.

وی اظهار داشت: امیدوارم بتوانید مشکل های مردم شریف کشورمان را برطرف 
کرده و رضایت و خرسندی مردم را به دست آورید و با تعامل با سایر کشورها، در 

رفع نگرانی ها موفق باشید.
این مرجع تقلید در ادامه افزود: مملکت ما، کشور امام زمان )عج( است و همه 

باید بکوشیم کارها و رفتارمان مورد تایید و رضایت آن وجود مبارک باشد.
عزت و اقتدار سرلوحه کار تیم مذاکره کننده ایران باشد

آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید نیز گفت: یکی از راه های حفظ 
عزت و عظمت توجه به خط قرمزها است، توان موشکی جمهوری اسلامی یکی 
از خطوط قرمزی است که نباید درباره آن با دشمنان مذاکره کرد، باید عزت و 

اقتدار سر لوحه کار تیم مذاکره کننده باشد.
وی با اشاره به آیه های قرآن کریم اظهار داشت: یکی از دستورهای موکد اسلام 
حفظ عزت و عظمت مسلمانان در مقابل دشمنان است و مسلمانان باید همواره 
عزت و اقتدار خویش را حفظ کنند، از این رو باید در برجام خطوط قرمز و مصالح 

ملت حفظ شود.
وی به دشمنی استکبار جهانی اشاره کرد و افزود: استکبار جهانی به سرکردگی 
آمریکا همواره درصدد استعمار ملت های مسلمان بوده و هست، از آغاز پیروزی 
نظام  اسلامی هر روز شاهد توطئه ها و فتنه انگیزی آنان بوده ایم، ولی به عنایت 
پروردگار و رهبری حکیمانه امام راحل و رهبر معظم انقلاب و هوشیاری مردم 
و مسئولان تمام آنها نقش بر آب شد و ایران اسلامی با حفظ اقتدار توانست 

قدرتمندتر از هر روز در مقابل زیاده خواهی های استکبار جهانی بایستد.
وی آمادگی دفاعی در مقابل دشمنان را بسیار ضروری و داشتن بصیرت و 
آگاهی به اوضاع زمان را بسیار مهم دانست و افزود: متاسفانه حکومت های 
سلطه گر غربی با اختلاف افکنی و درگیری میان مسلمانان به دنبال مقاصد شوم 
خود هستند، امروز اوضاع در یمن، عراق، افغانستان، لبنان، بحرین و سوریه 
تنها به نفع استکبار است که باید ملت های مسلمان در مقابل این فتنه ها بیدار و 
هوشیار باشند، باید توجه داشت مذاکره خوب است و باید انجام شود، اما با توجه 

به سوابق و عهدشکنی ها اعتماد کار سختی است.
آیت الله جوادی:

 هیچ کس از مذاکره و تبادل با دیگر کشورها هم بی نیاز نیست
 همچنین آیت الله عبدالله جوادی آملی از مراجع تقلید در دیدار وزیر خارجه 
گفت: در نظام بین الملل به هیچ کس اعتماد نیست اما در عین حال هیچ کس از 
مذاکره و تبادل با دیگر کشورها هم بی نیاز نمی باشد، از این رو مذاکره با کشورهای 

جهان یک کار سنگینِ علمیِ عمیقِ حقوقی سیاسی در حوزه بین الملل است.
وی اظهار داشت: مذاکره با جهان، یک فکر جهانی لازم دارد، ما از جهان جدا 

نیستیم، چه بخواهیم و چه نخواهیم باید با آنها مذاکره کنیم و با آنها دست بدهیم 
اما بعد از آن حتما باید انگشتان خود را بشماریم.

وی خاطرنشان کرد: در نظام بین الملل به هیچ کس اعتماد نیست اما در عین 
حال هیچ کس از مذاکره و تبادل با دیگر کشورها هم بی نیاز نیست، از این رو 
مذاکره با کشورهای جهان یک کار سنگینِ علمیِ عمیقِ حقوقی  سیاسی در 

حوزه بین الملل است.
وی ادامه داد: مذاکره با جهان، یک فهم و سواد بالغ سیاسی بین المللی 
می خواهد، باید طرز توافق ها را نوشت که کسی نتواند زیر آن بزند و از آن خارج 
شود و از تعهد خود شانه خالی کند، اگر کشوری توانست یک طرفه و یک جانبه 
از توافق و قرارداد صورت گرفته خارج شود، این یعنی این قرارداد عوامانه 
نوشته شده است! این یعنی آن تکیه گاهی که محل سوء استفاده دشمن قرار 
گرفته تا بر اساس آن از توافق خارج شود مورد غفلت قرار گرفته است، این 
یعنی در قرارداد دیده نشده که اگر یکی از طرفین به صورت یک جانبه از توافق 
خارج شود و آن را فسخ کند، چه عواقبی دارد؟ این یعنی همه جوانب کار 

دیده نشده است.
برائت از دشمنان قطع رابطه اقتصادی و انسانی نیست

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( نیز گفت: برائت از دشمنان به 
معنی قطع روابط اقتصادی و انسانی با آنها نیست بلکه نیازمند معرفت، ظرافت و 

اقتدار است؛ اگر ما به اهل بیت)ع( متوسل شویم آنها راه را برای ما باز می کنند.
آیت الله سید محمد سعیدی روز پنجشنبه در دیدار حسین امیرعبداللهیان وزیر 
امور خارجه اظهار داشت: حضور محبان اهل بیت )ع( در حرم ها و رفتن به زیارت 

آنها به معنی تاسی به این بزرگان در زندگی است.
وی با بیان اینکه در زیارت نامه حضرت معصومه آمده است که ما با حب اهل 
بیت)ع( به خدا تقرب می جوییم و از دشمنان خدا اعلام برائت می کنیم گفت: 
محبت و برائت ۲ بال ایمان هستند و هر دو با هم و در کنار هم مؤثر است بنابراین 
نمی توان ادعا کرد که محب اهل بیت)ع( هستیم اما از دشمنان خدا و اهل 

بیت)ع( برائت نمی جوییم.
دادن محبت ها  نشان  را  امور خارجه  وزارت  از وظایف  یکی  قم  امام جمعه 
و برائت ها در نظام اسلامی دانست و افزود: باید تفاوت ما با کسانی که از نظر 
اعتقادی و فکری در دایره محبت اهل بیت نیستند مشخص شود تا گمان نکنند 

که بی خط و بی رنگ هستیم.
آیت الله حسینی بوشهری :

موانع و ارتباط سازنده با تمام همسایگان رفع شود
آیت الله حسینی بوشهری نیز در دیدار وزیر امور خارجه با اعضای شورای عالی 
جامعه مدرسین که در قم برگزار شد، انتظار عمومی از دستگاه دیپلماسی کشور 
در دولت سیزدهم را، ارتباط سازنده با همسایگان دانست و گفت: انتظار عمومی 
از دستگاه دیپلماسی، رفع موانع و ارتباط سازنده با تمامی همسایگان خصوصاً 

کشورهای حوزه خلیج فارس است.
وی ضمن اشاره به مسئله افغانستان خاطر نشان کرد: همه اقوام و گروه ها باید 
در نظام سیاسی افغانستان نقش داشته باشند و هر چیزی غیر از تشکیل دولت 

فراگیر ملی نمی تواند تأمین کننده امنیت و ثبات در افغانستان شود.
حل مشکلات اقتصادی در گرو دیپلماسی فعال

 دبیر شورای عالی حوزه های علمیه رویکرد دولت در فعال کردن دیپلماسی 
رابطه  سیاست  با  اقتصاد  داشت:  ابراز  و  داد  قرار  تحسین  مورد  را  اقتصادی 
تنگاتنگی دارد و این دو به یکدیگر گره خورده اند. گره گشایی اقتصادی مستلزم 

دیپلماسی فعال در حیطه مسائل اقتصادی است.
وی در ادامه توجه به تجربیات حاصل شده در توافق برجام را مورد تأکید قرارداد 
و افزود: باید تجربیات گذشته را سرلوحه کار خود قرار دهید و سیاستی اتخاذ 
کنید تا هم اعتبار جمهوری اسلامی در عرصه بین الملل حفظ شود و هم عهد 

شکنان که رأس آن ها آمریکا قرار دارد، در نگاه جهانیان مقصر جلوه کنند.
عضو هیئت رئیسه مجلس خبرگان رهبری شرطی سازی اقتصاد را به عنوان 
نوسانات  از عوامل مهم  اقتصاد شرطی یکی  و گفت:  ارزیابی کرد  آفت  یک 

اقتصادی است. نباید سفره مردم را به مسائل خارجی گره زد.
وی، در پایان صحبت های خود، استفاده از قدرت میدان و دیپلماسی را راه 
گشا ارزیابی کرد و بیان کرد: از طریق میدان می توان در دیپلماسی به پیروزی ها و 

نتایج خوبی دست یافت و نباید از این عامل مهم و تأثیرگذار غفلت کرد.
امیرعبداللهیان: 

رونق اقتصادی از اولویت های دولت سیزدهم است
به  اشاره  با  معصومه  حضرت  حرم  تولیت  با  دیدار  در  نیز  خارجه  امور  وزیر 
اولویت ها و اهداف پیش روی وزارت خارجه گفت: کار دولت بسیار سخت است و 
ما باید از ظرفیت امور خارجه برای رونق اقتصادی و توسعه پایدار استفاده کنیم.

حسین امیرعبداللهیان با بیان اینکه مردم از دولت انتظارهای بسیاری دارند، 
با تاکید بر لزوم استفاده از ظرفیت امور خارجه برای ترویج آموزه های فرهنگی 
اسلام افزود: در وزارت امور خارجه می توانیم از ظرفیت حوزه های علمیه در 

راستای ترویج آموزه ها و اندیشه های دینی استفاده کنیم.
با حرم  اهمیت همجواری  و  اعتاب مقدس  به جایگاه معنوی  اشاره  با  وی 
اهل بیت)ع( گفت: سالهای گذشته در عراق بودم و هر آنچه دارم از برکت زیارت 

حرم های اهل بیت)ع( در آن سه سال است.

در دیدار وزیر امورخارجه با مراجع وعلمای قم تاکید شد؛ 

حفظ اقتدار کشوردرمذاکرات و بهبود روابط با کشورها
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10 درمان خانگی سردرد قبل از مصرف قرص 10دقیقه دویدن قدرت پردازش مغز 
را تقویت می کند

تحقیقات اولیه نشان داده است که مهارکننده های انتقال دهنده سدیم-گلوکز ۲ 
)SGLT۲( می توانند به حدود نیمی از بیماران نارسایی قلبی کمک کنند.

به نقل از زی نیوز، مطالعه محققان دانشگاه آنگلیا شرقی بریتانیا نشان شد، 
داروی دیابت اولین دارویی است که به افراد مبتلا به نارسایی قلبی کمک می کند و 

می تواند در درمان آن تحولی ایجاد نماید.
یافته های جدید نشان داده اند که دارو SGLT۲ می تواند برای همه بیماران 
نارسایی قلبی مفید باشد از جمله آنهایی که مبتلا به نوع دوم نارسایی قلبی موسوم 

به کسر جهشی حفظ شده هستند.
این اولین دارویی است که فواید واقعی را از نظر بهبود نتایج برای این بیماران 
فراهم می کند و به گفته تیم تحقیقاتی، این روش گزینه های درمانی را متحول 

خواهد کرد.
»واس واسیلیو«، سرپرست تیم تحقیق، گفت: »نارسایی قلبی وضعیتی است 
که در آن قلب آنطور که باید پمپاژ نمی کند. دو نوع نارسایی قلبی وجود دارد: 
"نارسایی قلبی با کاهش در کسر جهشی" زمانی اتفاق می افتد که قلب به دلیل 
یک مشکل مکانیکی قادر به پمپاژ خون در اطراف بدن نباشد و "نارسایی قلبی با 
کسر جهشی حفظ شده" زمانی اتفاق می افتد که با وجود آنکه قلب به خوبی خون 

را پمپاژ می کند، اما برای تأمین اکسیژن به تمام قسمت های بدن کافی نیست.«
واس در ادامه افزود: »سال ها هیچ دارویی وجود نداشت که بتواند نتیجه را در 
بیماران مبتلا به نارسایی قلبی نوع دوم بهبود بخشد؛ بیمارانی که مبتلا به کسر 

جهشی حفظ شده هستند.«
هر  زیرا  بود،  کرده  متحیر  را  پزشکان  قلبی  نارسایی  نوع  »این  وی،  گفته  به 
دارویی که آزمایش شد هیچ فایده ای نداشت. یک دسته از داروها موسوم به 
مهارکننده های SGLT۲ در ابتدا برای بیماران مبتلا به دیابت استفاده می شد. با 
این حال، مشاهده شد که برای بیماران مبتلا به نارسایی قلبی نیز مفید است. ما 
دریافتیم که این دارو می تواند به بیماران نارسایی قلبی با کسر جهشی حفظ شده 

نیز کمک کند.«
 Forxiga)Dapagliflozin(، بیشتر با نام های تجاری SGLT۲ مهارکننده های
Invokana )Canagliflozin( و Jardiance )Empagliflozin( شناخته می شوند.

 SGLT۲ محققان در آزمایشات خود دریافتند بیمارانی که از مهارکننده های
استفاده می کنند، ۲۲ درصد کمتر از بیمارانی که دارونما مصرف می کنند، به 
دلایل مرتبط با قلب جان خود را از دست می دهند یا به دلیل تشدید نارسایی قلبی 

در بیمارستان بستری می شوند.

ستون فقرات شما ساختار بدنتان را تعیین کرده و از آن حمایت می کند و به 
شما کمک می کند بایستید، بنشینید و حرکت کنید. ستون فقرات در معرض 
آسیب های زیادی است و به همین دلیل است که کمردرد و گردن درد بسیار شایع 

است.
ستون فقرات از سه طریق آسیب می بیند: اول از طریق استفاده ی زیاد و مکرر، 
مثلًا خیلی از افراد وقتی ساعت ها مقابل کامپیوتر خود می نشینند، وضعیت بدنی 
درستی ندارند. دوم از طریق انجام کاری که با وارد کردن فشار به ستون فقرات به آن 
آسیب می زند، مثلًا پیچش کمر وقتی دولا می شوید چیزی را بلند کنید )همیشه 
برای بلند کردن چیزی از زمین باید در حالت چمباتمه قرار بگیرید و دولا نشوید( 
و سوم ژنتیک که باعث می شود عده ای بیشتر مستعد آسیب یا تحلیل تدریجی 

ستون فقرات باشند.
خوشبختانه شما می توانید برای افزایش قدرت و سلامت ستون فقرات خود 
کار هایی انجام دهید تا از آسیب های دردناک به کمر و گردنتان پیشگیری کنید و 

یا دردتان را تسکین دهید.
به ستون فقرات خود توجه کنید!

اگر معمولًا طی روز ساعت ها پشت میز می نشینید و وضعیت بدنی تان درست 
نیست در نهایت دچار کمردرد و گردن درد خواهید شد.

قوز کردن حین نشستن شاید در لحظه به شما احساس راحتی بدهد؛ اما در 
واقع وضعیت بسیار بدی برای پایین کمرتان است و فشار زیادی به عضلات پشت 

گردنتان وارد می کند.
شما باید به یک سطح سفت تکیه بدهید. سعی کنید صندلی ای انتخاب کنید 
که از وضعیت درست کمر و گردن تان حمایت کند. کمرتان باید همیشه صاف و 
حمایت شده باشد. گاهی قرار دادن یک حوله ی لوله شده، توپ تنیس یا متکایی 
کوچک در پایین کمر کمک می کند وقتی نشسته اید قوز نکنید و قوس ستون 

فقراتتان حفظ شود.
موقع  ایستادن هم باید حواستان باشد که قوز نکنید.  شانه ها را عقب بیندازید و 

چانه را کمی بالا بگیرید؛ این بهترین وضعیت برای گردنتان است.
هر چه سن مان بالاتر می رود، عضلات میان تنه مان ضعیف تر می شود. با ضعف 
عضلات شکم، پایین کمر مجبور به تحمل این ضعف می شود و در نتیجه مشکلات 
کمر پدید می آیند. تمرینات قدرتی، چه با وزنه و چه بدون وزنه، و یوگا برای تقویت 

میان تنه مؤثرند
ساعت های طولانی ننشینید

مدت طولانی یک جا نشستن می تواند گردن درد و کمردردتان را بدتر کند. 
همیشه به بیماران توصیه می شود زیاد ننشینند. یک میز ایستاده هم می تواند 
به خاطر شغلشان مجبورند ساعت های  که  باشد  افرادی  برای  انتخاب خوبی 

طولانی پشت میز باشند.
اگر هم امکان استفاده از میز  ایستاده را ندارید، آلارم گوشی تان را تنظیم کنید تا 
هر یک ساعت یک بار از جایتان بلند شوید و کمی راه بروید. هنگام صحبت با تلفن 
قدم بزنید، جلسات خود را در صورت امکان  ایستاده برگزار کنید و در زمان ناهار و 

استراحت کمی راه بروید.
ارتفاع  مانیتورتان را تنظیم کنید

وضعیت  مانیتور کامیپوتر خود را بررسی کنید.  مانیتور باید در ارتفاعی باشد که 
در خط مستقیم با چشم هایتان قرار بگیرد، یعنی نه به بالا نگاه کنید و نه به پایین. 
فرقی نمی کند به  مانیتور کامپیوتر نگاه می کنید یا اسکرین گوشی تان، به هر حال 
باید تا جایی که ممکن است سرتان صاف باشد چون این بهترین وضعیت برای 

گردنتان است.
خوب بخورید، خوب بخوابید و سیگار نکشید

تمام توصیه هایی که برای سلامتی ارائه می شوند به سلامت ستون فقرات نیز 

کمک می کنند. داشتن تناسب اندام، رژیم غذایی سالم و کنترل وزن همیشه 
مؤثر است. شما هر چه سالم تر باشید، کمتر در معرض مشکلات ستون فقرات قرار 

می گیرید.
غذا های سالم دارای مواد مغذی، ویتأمین ها و املاحی هستند که به تندرستی و 
قدرت ما کمک می کنند. رژیم غذایی متنوعی داشته باشید و بیشتر مواد غذایی با 
کیفیت بخورید؛ مانند غلات کامل، مغز ها و دانه ها، میوه و سبزیجات تازه. بشقاب 

غذایتان هر چه رنگین تر باشد بهتر است.
برنامه ریزی کنید تا در هفته ۱50 دقیقه ورزش با شدت متوسط انجام دهید که 
معادل 30 دقیقه در روز و هفته ای پنج روز است. پیاده روی تند و شنا گزینه های 

بسیار خوبی هستند.
در مورد سیگار کشیدن هم باید بدانید که ثابت شده تحلیل رفتن ستون فقرات را 

تسریع می کند و این هم دلیل دیگری برای ترک نیکوتین.
میان تنه را تقویت کنید

یک میان تنه ی خوب و قوی و باثبات، خصوصاً با بالا رفتن سن، از کمردرد 
پیشگیری می کند. هر چه سن مان بالاتر می رود، عضلات میان تنه مان ضعیف تر 
می شود. با ضعف عضلات شکم، پایین کمر مجبور به تحمل این ضعف می شود و 

در نتیجه مشکلات کمر پدید می آیند. 
تمرینات قدرتی، چه با وزنه و چه بدون وزنه، و یوگا برای تقویت میان تنه مؤثرند. 
یوگا فواید افزوده ای هم دارد مانند کشش بدن که انعطاف پذیری بدنتان را بالا 
می برد. بدن شما هر چه منعطف تر باشد، عضلات شما فشار و سفتی کمتری را 
متحمل می شوند و کمتر ممکن است به خودتان آسیب بزنید. شما باید تا جایی که 
ممکن است انعطاف پذیری بدنتان را حفظ کنید زیرا از فشار وارد بر پایین کمرتان 

کاسته خواهد شد.
هنگام خواب به ستون فقراتتان اجازه دهید واقعاً استراحت کند

وقتی دراز می کشید، تمام ساختار های ستون فقراتتان که در طول روز سخت 
کار کرده اند بالاخره فرصتی پیدا کرده اند تا استراحت کنند و بازسازی شوند. برای 
اینکه در این زمان ستون فقرات کاملًا استراحت کنند، لازم است تشک و بالشتان 

جوری باشد که به ستون فقراتتان اجازه بدهد راحت و حمایت شده باشد.
بالشتان سفت یا تا حدودی سفت باشد و از بالش و متکای کهنه و نرم و کارکرده 
استفاده نکنید. قوس طبیعی ستون فقرات خود را حفظ کنید. اگر به پشت 
می خوابید زیر زانوهایتان بالشی قرار دهید تا از فشار وارد بر پایین کمرتان کم شود. 
اگر عادت به به پهلو خوابیدن دارید، باز هم بین زانو ها بالشی قرار دهید تا تراز 
لگن تان حفظ شود. برخی افراد راحت ترند که از بالش مخصوص گردن استفاده 
کنند که حامی قوی ستون فقرات است. چند مدل بالش را امتحان کنید تا ببینید 

با کدام راحت ترید.
کفش هایتان هم باید حامی ستون فقراتتان باشند

فرقی نمی کند برای ورزش به پیاده روی می روید یا پیاده به جایی می روید؛ به هر 
صورت کفش های شما نقش مهمی در حمایت از ستون فقرات و پایین کمرتان 
دارند. کفش های خوب و مناسب به ستون فقرات و بدن کمک می کنند تا تراز 
درست خود را حفظ کند؛ مثلًا قسمتی از کفش که با پشت پاشنه تان در تماس 
است باید فیت باشد، نه تنگ و فشرده و نه خیلی آزاد تا پاشنه به بیرون یا داخل 

زیاد نچرخد.
ماساژ بگیرید

یک ماساژ خوب برای پشت فواید زیادی دارد، مانند افزایش جریان خون، رفع 
گرفتگی عضلات و بافت های همبند و افزایش احساس آرامش. هر چند نیازی 
نیست ماساژ سخت باشد؛ اما برخی شواهد نشان داده اند یک ماساژ با شدت 
متوسط، فواید تسکین دهندگی بیشتری نسبت به یک ماساژ سبُک و سطحی 

دارد  که البته باید نزد یک فرد ماهر انجام شود.

از بین بردن انگل های روده راه های مراقبت از ستون فقرات
با سیر و تخمه کدو

اضطراب، بدهضمی، خارش، خستگی، سردرد و ...، آیا تا به حال هیچ یک از 
این اختلالات را داشته اید اما بی دلیل؟ اگر رژیم غذایی متعادلی نداشته باشید 
ممکن است به انگل روده دچار شوید که مسئله ای بسیار شایع بوده و به راحتی هم 

شناسایی نمی شود، اما می تواند کیفیت زندگی را به شدت تحت تاثیر قرار دهد.
سیر و تخمه کدو از دوران باستان کاربرد دارویی داشته و اثرگذاری شان ثابت شده 
است. فقط کافیست صبور باشید و چند عادت را تغییر دهید تا متوجه بهبودهای 

قابل توجهی در سلامتی خود شوید.
از کجا بدانیم انگل داریم؟

گاهی به سختی می توانیم متوجه شویم دچار انگل روده هستیم. هر چند انگل 
خیلی بیشتر از آنچه تصور کنید شایع است اما علائم آن به راحتی با علائم دیگر 
عوارض اشتباه گرفته می شود. بارزترین علامت های انگل روده شامل موارد زیر 

می شود:
. پف  زیاد داشتن(  اشتهای  یا  بودن  بی اشتها  )بی دلیل  اشتها  در  اختلال   .
چشم ها . اضطراب و بیقراری . خارش مقعد . سردرد . گشاد شدن مردمک چشم . 

اختلالات گوارشی )یبوست و اسهال( . بیخوابی بی دلیل . خستگی
. تورم غدد لنفاوی . دهیدراته شدن بدن . شکم درد

کودکان هم می توانند به انگل روده دچار شوند و تشخیص آن در کودکان سخت تر 
هم هست. در مورد بچه ها باید دقیق باشید، خصوصا اگر نوک بینی یا مقعد خود 

را می خارانند و اگر متوجه شدید بدون دلیل خاصی بیش از حد معمول بیقرارند.
چرا به انگل روده دچار می شویم؟

دلیل اصلی ظاهر شدن انگل روده، مصرف آب یا غذای آلوده است. انگل در اثر 
عدم رعایت بهداشت فرد نیز به وجود می آید.

از طرفی دیگر در شرایط اسهال به دلیل آسیبی که به میکروبیوم روده وارد 
می شود، زمینه ی مساعدی برای تکثیر انگل ها فراهم می شود زیرا دفاع طبیعی 
در برابر انگل ها ضعیف شده است. در نهایت اگر حیوان خانگی دارید باید آن ها را 
هر ماه کرم زدایی کنید. دلیلش هم این است که انگل در تماس مستقیم به راحتی 

انتقال داده می شود و حیوانات خانگی هم معمولا انگل دارند.
سیر

سیر یک غذای دارویی است که به عنوان یک آنتی بیوتیک طبیعی عمل کرده و 
به پیشگیری از بیماری ها کمک می کند. برای مبارزه با انگل روده نیز سیر بسیار 
مفید است. تنها مسئله بوی سیر است و این حقیقت که برخی از افراد نمی توانند 

سیر را خوب و راحت هضم کنند. پس بهترین راه مصرف سیر چیست؟
. موثرترین و ارزان ترین راه این است که سیر را خام بخورید.

. برای آن هایی که نمی توانند سیر را تحمل کنند، کپسول های عصاره سیر وجود 
دارند که در فروشگاه ها و داروخانه ها به فروش می رسند.

. یک راه دیگر هم این است که با مقدار بسیار کمی سیر شروع کنید و کم کم این 
مقدار را بیشتر کنید تا تدریجا به سیر عادت نمایید.

. ضمنا خوب است به استفاده از سیر در غذاها عادت کنید تا بدن یاد بگیرد آن 
را خوب هضم کند.

تخمه کدو 
تخمه کدو یکی از قدرتمندترین غذاها برای پیشگیری از انگل روده است. از 

راه های زیر می توانید از خواص آن بهره مند شوید:
. تخم کدو را خام و بو نداده مصرف کنید، ترجیحا با معده خالی

. می توانید آن را آسیاب کرده و به عنوان ادویه به تمام غذاها اضافه کنید.
دیگر نکات

علاوه بر سیر و تخم کدو، توصیه هایی دیگری هم برای رها شدن از انگل روده 
وجود دارند. مثلا دست کم یک ماه از مصرف تمام غذاهای مضر پرهیز کنید و 
در این مورد جدی باشید! همچنین خوب است برای بازیابی میکروبیوم روده و 
درمان طبیعی اختلالات گوارش، مکمل مناسب مصرف کنید تا مزاجتان روزانه 
و نرمال کار کند. اگر دچار یبوست مزمن هستید بهترین کار این است که برای 
درمان به پزشک مراجعه کنید. موقتا مصرف قهوه و قند تصفیه شده و غلات تصفه 
شده را کنار بگذارید. بیشتر هویج و سیب زمینی شیرین و کدوحلوایی و غذاهایی 
که بتاکاروتن زیاد دارند مصرف کنید. غذاهای پروبیوتیک دار مانند ماست بیشتر 
بخورید. غذاهایی که حاوی ویتامین C و ویتامین های B هستند بیشتر مصرف 

کنید و از خوردن گوشت خام بپرهیزید.

ویتامین هایی که کمبودشان
 عامل بی خوابی است

نوع رژیم غذایی همانطور که بر وزن، طول عمر و خطر ابتلا به بیماری های مزمن 
مانند بیماری قلبی، دیابت و اختلالات متابولیک تاثیر دارد می تواند بر تشدید بی 

خوابی نیز تاثیر داشته باشد. 
کارشناسان سلامت تاکید دارند که کمبود برخی مواد معدنی و ویتامین ها می 

تواند باعث بروز مشکل بی خوابی شود.
در ادامه به نقل از نشریه آنلاین "تایمز نو نیوز"، به تاثیر کمبود برخی ویتامین ها 

در بروز این مشکل اشاره شده است:
ویتامین C: ویتامین C که به وفور در مرکبات یافت می شود، سرشار از آنتی 
اکسیدان است که به دلیل تاثیر مثبت بر مقابله با التهاب، تقویت سیستم ایمنی، 
استخوان و دندان ها شناخته شده است. همچنین تاثیر دیگر این ویتامین کنترل 
بهتر عارضه آپنه خواب است. طبق مطالعه ای که در سال ۲00۹ انجام گرفت 
مشخص شد مصرف ۱00 میلی گرم ویتامین C به همراه ۴00 واحد بین المللی 
ویتامین E موجب می شود احتمال بروز آپنه خواب کمتر اتفاق افتد. پرتقال، 
انواع توت ها، فلفل، کلم بروکلی و لیمو از جمله مواد خوراکی حاوی این ویتامین 

هستند.
ویتامین B۶: بدن برای خواب سالم به ملاتونین و سروتونین نیاز دارد. اگر فردی 
دچار کمبود ویتامین B۶ باشد، بدن نمی تواند هورمون های خواب را به درستی 
 B۶ تولید کند و در نتیجه باعث بیخوابی می شود. برای غلبه بر کمبود ویتامین
میتوان خوراکی هایی مانند موز، بادام زمینی، جو دوسر، گوشت مرغ، ماهی و 

بوقلمون را در رژیم غذایی گنجاند.
ویتامین E: کارشناسان همواره بر اهمیت ویتامین E برای حفظ سلامت پوست 
و مو تاکید می کنند. با این حال، به ندرت بر تاثیر این ماده مغذی بر الگوی خواب 
تاکید می شود. علاوه بر این، این ماده مغذی به جلوگیری از تحلیل رفتن حافظه 
مرتبط با کم خوابی کمک و از زوال شناختی در دراز مدت جلوگیری می کند. 
خوراکی هایی مانند بادام، روغن آفتابگردان و دانه ها، کدو تنبل، اسفناج و فلفل 

دلمه ای قرمز از خوراکیهای سرشار از این ویتامین هستند.
ویتامین D: ویتامین D به عنوان ماده مغذی شناخته می شود که به استحکام 
استخوان ها کمک می کند، اما بسیاری از این موضوع آگاهی ندارند که چگونه 
این ویتامین می تواند به بهبود خلق و خو و جلوگیری از التهاب کمک کند. بعلاوه 
تحقیقاتی انجام گرفته که نشان می دهد چگونه این ماده مغذی می تواند به 
الگوهای خواب کمک کند. طبق نتایج یک مطالعه، کمبود ویتامین D با کاهش 
طول مدت خواب مرتبط است. کمبود این ماده مغذی را می توان به طور طبیعی 
با قرار گرفتن در معرض آفتاب، مصرف قارچ، ماهی سالمون، ساردین، زرده تخم 

مرغ و غذاهای غنی شده جبران کرد.
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همزمان با هفته پژوهش؛

۲۶۵ عنوان کتاب جدید دفتر تبلیغات 
اسلامی رونمایی می شود

 معاون پژوهشی دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم با اشاره به برگزاری هفتمین 
نمایشگاه دستاوردهای پژوهشی وفناوری این دفتر همزمان با هفته پژوهش گفت: از 
۲۶5 عنوان کتاب تازه منتشر شده دفتر تبلیغات اسلامی از آذرماه ۹۹ تا آذرماه جاری 

رونمایی خواهد شد.
حجت الاسلام نجف لک زایی روز چهارشنبه در گفت وگو با خبرنگاران با اشاره به 
برگزاری هفتمین نمایشگاه دستاوردهای پژوهشی و فناوری دفتر تبلیغات اسلامی 
اظهار داشت: این نمایشگاه از ۲0 آذرماه با محوریت فرمایش رهبر معظم انقلاب مبنی 

بر جهاد تبیین در بستر فضای مجازی آغاز می شود و تا ۲5 آذرماه ادامه پیدا می کند.
وی محل این نمایشگاه را سالن همایش های دفتر تبلیغات واقع در خیابان معلم و 
زمان آن را نیز از ساعت ۸ تا ۱۴ و ۱5:30 تا ۲0 عنوان کرد و گفت: آیین افتتاحیه 
این نمایشگاه با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین احمد واعظی رئیس دفتر تبلیغات 
همراه خواهد بود. رئیس پژوهشگاه علوم و فرهنگ اسلامی افزود: رونمایی برخی نرم 
افزارهای تولیدی توسط دفتر و تولیدهای سامانه ای، سایت ها و پایگاه ها و پایان نامه های 

دفاع شده طی یک سال اخیر نیز به صورت جداگانه صورت می گیرد.
وی همچنین با اشاره به ۲۱ آذرماه و روز پژوهش و بین الملل خاطرنشان: در این روز 

دستاوردهای دفتر تبلیغات در عرصه جهانی رونمایی می شود.
وی تجلیل از پژوهشگران و پژوهشکده برتر و اعضای هیات علمی و محققان برتر را نیز 
از برنامه های این هفته برشمرد و گفت: تجلیل از فناوران برتر و رونمایی از آثار مربوط به 

حوزه فضای مجازی از برنامه های این هفته به شمار می آید.
معاون دفتر تبلیغات با بیان اینکه این دفتر به منظور تثبیت مرجعیت علمی خود برای 
نخستین بار در فضای مراکز پژوهشی قم توجه ویژه ای به مجله های غیر فارسی زبان 
داشته است تصریح کرد: در این راستا ۲ مجله انگلیسی و یک مجله عربی منتشر شده 
رونمایی می شود، همچنین ۲ مجله عربی دیگر نیز تصویب شده که مراحل نشر خود را 
سپری می کند. وی افزود: شماره های ۲ مجله فارسی نیز که در یک سال گذشته منتشر 
شده رونمایی می شود. لک زایی با اشاره به اینکه در لبیک به فرمایش های رهبر معظم 
انقلاب برای تولید نظریه های مورد نیاز نظام اسلامی از سوی دفتر تبلیغات اقدامی آغاز 
شده است یادآور شد: تاکنون هشت کرسی های نظریه پردازی به نتیجه رسیده و مورد 
قبول هیات داوران حمایت از کرسی های نظریه پردازی شورای عالی انقلاب فرهنگی 

قرار گرفته که توسط ریاست دفتر تبلیغات از این نظریه پردازان قدردانی خواهد شد.
وی در بخشی از سخنان خود ضمن اشاره به برگزاری دومین همایش علوم انسانی 
اسلامی، پژوهش و فناوری در این هفته گفت: این همایش کار مشترکی بین معاونت 
پژوهشی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری و معاونت پژوهشی دفتر تبلیغات اسلامی و 

مجمع پژوهشگاه های علوم انسانی اسلامی می باشد.
لک زایی یادآور شد: از سال گذشته با حمایت وزارت علوم یک مجمعی تحت عنوان 
مجمع  پژوهشگاه های علوم انسانی اسلامی تاسیس شد که همه پژوهشگاه هایی 
که در حوزه علوم انسانی اسلامی فعالیت می کنند، عضو این مجمع هستند و با هم 

هماهنگی و هم افزایی دارند که یکی از برنامه های مشترک آنها همین همایش است.
هشت  همکاری  با  کرسی  و  نشست  پنل،  همایش ۸0  این  قالب  در  افزود:  وی 

پژوهشگاه فعال در زمینه علوم انسانی اسلامی انجام می شود.
وی گفت: آیین افتتاحیه این همایش هجدهم آذرماه در مرکز تحقیقات کامپیوتری 
علوم اسلامی و مراسم پایانی آن نیز ۲5 آذرماه در پژوهشگاه علوم و فرهنگ اسلامی 
خواهد بود. معاون دفتر تبلیغات بیان داشت: در طول هفته پژوهش در داخل دفتر 
تبلغات ۷۸ برنامه علمی شامل نقد کتاب، نشست علمی، کارگاه آموزشی داریم که همه 
روزه از ساعت ۸ آغاز می شود و تا ساعت ۲0 ادامه می یابد و علاوه بر آن از ساعت ۱0 تا 

۱۲ نیز برنامه های این هفته را به شکل ویژه خواهیم داشت.

مدیر کل بنیاد مسکن استان قم:

ثبت نام تسهیلات مسکن محرومان 
همچنان ادامه دارد

مدیر کل بنیاد مسکن استان قم گفت: تسهیلات مسکن محرومان شامل 30 میلیون 
تومان وام بلاعوض، ۱00 میلیون تومان وام 5 درصد و معافیت از هزینه  پروانه ساخت در 

شهرهای کوچک و روستاهای استان همچنان به متقاضیان تعلق می گیرد.
داریوش بلدی، در حاشیه جلسه معارفه سرپرست بنیاد مسکن شهرستان کهک، 
استانداری  و  بودجه  برنامه  سازمان  با  که  نامه ای  تفاهم  طبق  گذشته  سال  گفت: 
استان،  روستا های  و  کوچک  شهرهای  در  داشتیم  محرومین  مسکن  خصوص  در 
متقاضیانی که واجد شرایط مسکن محرومین بودند بدون هیچ محدودیتی تسهیلات 
لازم را برای ساخت مسکن دریافت کردند. وی با بیان اینکه این طرح هنوز برای شهرهای 
کوچک و روستاهای استان ادامه دارد، افزود: این آمادگی را داریم به کسانی که در این 
مناطق وضعیت مسکن و معیشت مناسبی ندارند و در تعریف طرح مسکن محرومین 
قرار می گیرند، 30 میلیون تومان وام بلاعوض، ۱00 میلیون تومانی با سود پنج درصد 
و بازپرداخت ۲0 ساله پرداخت کنیم. مدیر کل بنیاد مسکن قم به سایر تسهیلات طرح 
مسکن محرومین هم اشاره کرده و گفت: در روستا هایی که زمین داریم به متقاضیان 
واجد شرایط زمین واگذار می کنیم و این عزیزان همچنین از پرداخت هزینه های پروانه 
ساختمان و تهیه نقشه نیز معاف هستند. بلدی ادامه داد: با توجه به ادامه طرح مسکن 
محرومان، متقاضیان بهره مندی از تسهیلات این طرح می توانند به بنیاد مسکن 
شهرستان های استان قم مراجعه و تشکیل پرونده دهند. مدیر کل بنیاد مسکن استان 
همچنین در خصوص طرح جهش مسکن در بخش کهک هم گفت: با برنامه ریزی 
که وزارت مسکن و شهرسازی در طرح جهش مسکن داشته ظرفیت اولیه هزار واحد 
مسکونی برای شهرستان کهک در نظر گرفته شده است و اهالی شهرستان کهک 
می توانند برای ثبت نام به سایت saman.mrud.ir مراجعه کنند. وی افزود: با توجه به 
اینکه در شهر های کوچک مسئولیت احداث و واگذاری مسکن به عهده بنیاد مسکن 

می باشد ما بلافاصله پس از ثبت نام و پالایش، عملیات اجرایی را شروع می کنیم.
 

معاون اداره کل میراث  فرهنگی استان قم خبرداد:

پایان فاز دوم مرمت کاروانسرای البرز 
معاون  اداره کل میراث فرهنگی استان قم از پایان فاز دوم مرمت کاروانسرای البرز از 

محل اعتبارات اضطراری استان خبر داد. 
عمار کاووسی اظهار کرد: مرمت فاز دوم کاروانسرای البرز با هزینه ای بالغ بر 3میلیارد 

و ۲00میلیون ریال از محل اعتبارات اضطراری استان انجام شد.
او افزود: اصلی ترین مصالح به کار رفته در کاروانسرای البرز آجر است و در قسمت 
زیرسازی دیوار ها از سنگ استفاده شده است که به دلیل بارندگی، قسمت هایی 
از کاروانسرا تخریب شده بود که مرمت اضطراری از این اثر تاریخی ضروری به نظر 
می رسید. کاووسی با بیان این که بنا های تاریخی هویت و اصول زندگی و فرهنگ مردم 
هر دوره را نشان می دهند، ادامه داد: با توجه به اقبال مردم در استفاده از بنا های سنتی 
می توان با احیای این بنا ها به مراکز خدماتی و تفریحی ضمن احیای هویت گذشته 
گامی در جهت رونق گردشگری برداشت. معاون میراث فرهنگی قم گفت: کاروانسرای 
البرز مربوط به دوره قاجار است و در بخش مرکزی قم و در روستای البرز واقع شده 
است، این اثر تاریخی در سال ۱3۸3 با شماره ۱۱0۸۱ در فهرست آثار ملی ایران به 

ثبت رسیده است.
بقعه خدیجه خاتون مرمت شد

معاون میراث فرهنگی قم  در ادامه از مرمت بقعه خدیجه خاتون در این استان خبر 
داد. عمار کاوسی اظهار کرد: مرمت این اثر تاریخی و مذهبی با مبلغی حدود ۶00 
میلیون ریال از محل اعتبارات ملی انجام شد. معاون میراث فرهنگی قم ادامه داد: این 
مرمت شامل حذف الحاقات دوره های مختلف، استحکام بخشی پایه های سنگی و 

اجرای )کانالِ نا( دور بنا بود«

معاون صنایع دستی میراث فرهنگی استان قم :

شرکت تعاونی صنایع دستی قم تشکیل می شود
معاون صنایع دستی میراث فرهنگی استان قم گفت: شرکت تعاونی تأمین نیاز 

صنایع دستی در این استان تشکیل می شود.
رضایی کرد: مزایای شرکت های تعاونی برای هنرمندان صنایع دستی قم شناخته 

شده نیست که باید ابهامات آنان در چرایی تشکیل تعاونی ها روشن شود.
معاون صنایع دستی قم با بیان این که خدمات ارائه شده به هنرمندان با تشکیل 
تعاونی ها مضاعف خواهد شد، ادامه داد: هدف از تشکیل شرکت های تعاونی در حوزه 
صنایع دستی، تهیه مواد اولیه و وسایل مورد نیاز حرفه ای با قیمت مناسب و همچنین 

فروش مصنوعات و کالاهای تولیدی است.

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

اختصاص 197میلیارد تومان تسهیلات 
برای کشاورزان قمی

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: ۱۹۷میلیارد تومان تسهیلات 
در قالب اعتبارات سرمایه درگردش برای کشاورزان استان در کشت بهاره و پاییزه 
سال جاری با عاملیت بانک کشاورزی درنظر گرفته شده است.  عباس پورمیدانی 
اظهارداشت: تسهیلات تخصیص یافته به بخش کشاورزی استان فراتر از موضوع 
توسعه  همچون  مختلف  حوزه های  در  توجهی  قابل  اعتبارات  و  یادشده است 
مکانیزاسیون، گسترش کشت های گلخانه ای و افزایش تولید گیاهان دارویی، تجهیز 
و نوسازی واحدهای مرغداری و دامداری ها، ایجاد صنایع تبدیلی و غذایی و افزایش 
با  یافته  و روند پرداخت آن ها  فرصت های شغلی در بخش کشاورزی، اختصاص 
همکاری  بانک های عامل استان درجریان است. وی افزود: کشاورزان قمی درشرایط 
خاص آب وهوایی این استان برای تولید محصولات عذایی مورد نیاز مردم سخت 
تلاش می کنند و امیدواریم پرداخت تسهیلات مورد نیاز به ایشان بتواند عامل موثری 
برای گسترش فعالیت ها در این بخش مهم اقتصادی و پویایی هرچه بیشتر آن باشد.  
وی ادامه داد: روند تحول مثبت در کشاورزی استان قم طی سال های اخیر با نگاه به 
راهبرد تغییر الگوی کشت آغاز شده است و حمایت از کشاورزان این استان با ابزارهای 
مختلف مالی همچون پرداخت تسهیلات بانکی می تواند نتایج مورد نظر از این برنامه 
را با سرعت بیشتری نمایان کند. پورمیدانی گفت: همچنین در راستای گسترش 
حجم تولید و اشتغال در بخش کشاورزی استان از سرمایه گذاران علاقه مند به کار در 
این حوزه حمایت و روند صدور مجوز و پرداخت اعتبارات بانکی لازم برای فعالیت مورد 
نظر ایشان تسهیل خواهد شد. وی بیان داشت: تشویق کشاورزان استان به سمت 
استفاده از سامانه های نوین آبیاری و کشت های گلخانه ای نقش موثری در عبور از 

کشاورزی سنتی و ترویج الگوهای جدید کشاورزی در قم داشته است.
 

مدیر کل مدیریت بحران استانداری قم خبرداد:

اجرای طرح هوشمند مدیریت کرونا
در ادارات ازشنبه

مدیر کل مدیریت بحران استانداری قم گفت :طرح هوشمند مدیریت کرونا از روز 
یک شنبه ۲۱ آذر ماه هم زمان با سراسر کشور در قم اجرایی می شود. 

اروجی روز چهارشنبه در جلسه ستاد کرونای استان با تاکید بر این که کارکنان 
ادارات قم  از ۲۱ آذرماه به بعد هم زمان با سراسر کشور  موظف به تزریق ۲ دز واکسن 
یا ارائه تست pcr منفی هر ۲ هفته یک بار هستند ،گفت: طرح هوشمند مدیریت 
کرونا در مراحل بعد قرار است در اصناف، مراکز علمی، تحقیقاتی و تردد های شهری 
و برون شهری در 5 هفته آینده اجرایی شود. او از برخورد با کارکنان متخلف بر اساس 
مصوبات این قانون خبر داد و افزود: از کارکنان ادارات می خواهیم که همکاری و 
هماهنگی لازم را داشته باشند و در صورت تخلف بر اساس مصوبات این قانون از 
ورود به اداره جلوگیری می شود و غیبت آنان غیر موجه محسوب شده و در مرحله 
بعد به تخلفات امور اداری معرفی می شوند. استاندار قم هم در این جلسه اجرای 
این طرح را نیازمند هماهنگی دستگاه های اجرایی عنوان کرد و از مدیران ادارات 
خواست تا تمام زمینه های اجرایی شدن این طرح را فراهم کنند. شاهچراغی بر انجام 
واکسیناسیون، غربالگری و ثبت در سامانه تاکید کرد و گفت: شرط اجرای این قانون 
جلوگیری از ایجاد زحمت و دردسر برای مردم و اتخاذ پیش بینی ها و شفافیت در اجرا 
برای کارکنان دولت است. او  نقش مدیران و حراست ادارات دستگاه های دولتی را 
ضروی عنوان کرد و گفت: برای آغاز کار لازم است گروهی در سازمان ها و ادارات پای 
کار بیایند و شرایط را برای کار آماده کنند. شیخ الاسلام ،مدیر کل آموزش و پرورش 
نیز با اشاره به این که با همکاری مرکز بهداشت ۲۸۹ مورد بازدید از مدارس استان قم 
انجام شده است، گفت: در بررسی ها مشخص شد که ۸۹ درصد شیوه نامه ها و ۹0 

درصد ایجاد تهویه مناسب در مدارس استان ایجاد شده است.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

۵۸0 دستگاه اتوبوس و مینی بوس در قم 
تولید شد 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: از ابتدای امسال تا پایان 
آبان ماه، 5۸0 دستگاه اتوبوس، مینی بوس، وانت و ون در واحد های صنعتی استان 
قم تولید و به بازار عرضه شده است.  محمود سیجانی اظهارداشت: این میزان تولید 
وسایل نقلیه یاد شده در واحد های صنعتی قم در حالی صورت می گیرد که بر اساس 
برنامه ریزی انجام شده تعهد استان در این بخش 500 دستگاه تا پایان سال بوده است 
و اکنون سطح تولید در این بخش فراتر از برنامه، پیش می رود. رئیس سازمان صنعت، 
معدن و تجارت قم افزود: وجود واحد های صنعتی فعال در زمینه قطعه سازی، ظرفیت 
خوبی برای فعالیت صنعت قم در زمینه خودرو سازی ایجاد کرده است که با حضور 
سرمایه گذاران و فراهم شدن شرایط لازم، می توان آن را به یکی از مهمترین بخش های 
اقتصادی استان تبدیل کرد. او ادامه داد: صنعت خودروسازی به دلیل داشتن 
زنجیره تولید گسترده و متنوع در حوزه های مختلف، ظرفیت ایجاد فرصت های 
متعدد شغلی را دارد و محصولات تولید شده در این بخش به دلیل نیاز بازار با وضعیت 
فروش مناسبی مواجه خواهد شد. سیجانی در بخش دیگری از سخنان خود بیان 
داشت: شهرک های صنعتی قم به دلیل برخورداری از امکانات زیرساختی لازم، 
حضور دانش آموختگان رشته های فنی و مهندسی و همچنین امکان استفاده از 
نیروی انسانی ماهر در استان، برای استقرار صنایع پیشرفته ظرفیت مناسبی دارد. 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم تاکید کرد: پیاده سازی برنامه های صنعتی 
درقم نیازمند توجه به وضعیت محیط زیست استان و به کارگیری روش های نوین برای 
حفظ طبیعت با وجود انجام فعالیت های تولیدی است و به همین منظور از استقرار 

صنایع پیشرفته در استان استقبال می کنیم.
 

انفجارهای معدن نرداغی قم و سلب آسایش اهالی شهرک قدس ؛

مدیرعامل معدن نراغی : مشکل ازشهرک 
سازی های جدید است

معدن درحال اکتشاف نرداغی در جنوب شهرک قدس سبب آلودگی صوتی و 
آسیب منازل شده است. 

انفجار ها و گرد و خاک حاصل از اکتشاف وانفجار معدن درحال اکتشاف نرداغی 
سبب ترک خوردن برخی منازل و  ایجاد رعب و وحشت برای ساکنان شهرک قدس 
شده است. این گله مندی در حالی است که حسینی، مدیرعامل معدن نراغی با 
اشاره به برداشت بهترین نوع سنگ آهک کشور در این معدن گفت: این معدن دارای 

۶0 میلیون تن سنگ آهک است و اکتشاف ازآن هم بیش از ۸0 سال قدمت دارد.
او ساخت مسکن در حاشیه این معدن را غیراصولی دانست و البته انفجار های 
معدن را کنترل شده خواندوافزود: صدای انفجاری که در شهرک قدس شنیده 
می شود به علت شهرک سازی های جدید در کنار این معدن است. مدیر عامل معدن 
نرداغی در حالی علت انفجار ها را شهرک سازی می داند که آقای عموزاده، مجری 
طرح شهرک سازی مدعی است که تسطیح زمین برای ساخت مسکن نیاز زیادی به 
انفجار ندارد. او  افزود: درکل دوره تسطیح زمین شهرک شهیدسلیمانی چهار یا پنج 
بار انفجار انجام شده است. عموزاده ساعت انفجار ها بین ساعت ۱۶ تا ۱۷ دانست 
وتصریح کردشکایت مردم ازانفجار های ساعت ۱۲تا۱۴که توسط معدن اتفاق می افته 

گله مندند.

113حافظ کل قرآن کریم در قم تجلیل می شوند
۱۱3 حافظ کل قرآن کریم و ۶0 دانش آموخته مرکز قرآن و حدیث در همایش 
»طوبای کرامت« در حرم حضرت معصومه)س( توسط آیت الله سعیدی نماینده 

ولی فقیه در استان قم تجلیل می شوند. 
همایش »طوبای کرامت« با هدف تجلیل از حافظان کل و دانش آموختگان مرکز 
قرآن و حدیث روز یکشنبه ۲۱ آذرماه همزمان با ایام میلاد خجسته بانوی صبر و 
شجاعت، حضرت زینب کبری)س( با حضور آیت الله سید محمد سعیدی تولیت 
آستان مقدس حضرت معصومه)س( در شبستان نجمه خاتون)س( حرم مطهر برگزار 

می شود.

 
بر اساس گزارش سازمان جهانی بهداشت، ایمنی ناشی از واکسن های کرونا می 
تواند ۶ تا ۸ ماه پایدار باشد و بعد از این مدت ایمنی حاصل از واکسن افت نسبی پیدا 
می کند، برای افزایش حداکثر ایمنی همزمان با ادامه برنامه واکسیناسیون نوبت اول 

و دوم، باید تزریق  دز یادآور )سوم( انجام شود.
مطالعات نشان داده افرادی که دز سوم واکسن را دریافت کرده اند، در مقایسه با 
افرادی که از دز دوم واکسن  آنها حداقل 5 ماه گذشته است، ۹3درصد کمتر در خطر 
بستری شدن در اثر ابتلا به کوید۱۹ هستند. همچنین شدت بیماری و خطر مرگ 
ناشی از ویروس کرونا در افرادی که دز سوم واکسن را دریافت کرده اند به  ترتیب ۹۲ و 

۸۱ درصد کمتر خواهد شد.
به دنبال اجرای طرح تزریق دز سوم واکسن کرونا به سالمندان بالای ۶0 سال و 
افراد با بیماری های خاص، کمیته علمی کشوری ستاد مقابله با کرونا در جلسه اخیر 
خود تصویب کرد که تمامی افراد ۱۸ تا ۶0 سال کشور نیز به ترتیب اولویت، دز سوم 

واکسن کرونا را دریافت کنند.
این کمیته به دلیل احتمال شیوع سویه جدید ویروس کرونا به عنوان »اومیکرون« 
که اخیرا در آفریقا مشاهده شده، برای جلوگیری از ایجاد موج جدید ابتلا در کشور، 

این مصوبه را به وزارت بهداشت ابلاغ کرده است.
تا کنون 5۸ میلیون و ۱۹3 هزار و 5۸۶ نفر دُز اول، ۴۸ میلیون و 3۴۹ هزار و 50۴ 
نفر دُز دوم و یک میلیون و 3۹۷ هزار و 5۴3 نفر، دُز سوم واکسن کرونا را تزریق کرده 
اند و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۱0۷ میلیون و ۹۴0 هزار و ۶33 

دُز رسیده است.
دز سوم چه زمانی باید تزریق شود؟

محسن زهرایی  رئیس اداره بیماری های قابل پیشگیری با واکسن وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی در این زمینه می گوید:  افرادی که دو دز واکسن سینوفارم یا 
برکت )واکسن های غیرفعال( دریافت کرده اند و حداقل چهارماه از تزریق دز دوم آنها 
گذشته باشد، می توانند با مراجعه به مراکز تزریق واکسن )براساس اولویت اعلام شده 

توسط وزارت بهداشت(، دز سوم واکسن کرونا را دریافت کنند.
وی اظهار می دارد: همراه داشتن کارت واکسن و کارت ملی برای تزریق دز سوم 
ضروری است و توصیه شده افراد برای دریافت  این دز ترجیحا به همان مرکزی 
مراجعه کنند که دز اول و دوم را دریافت کرده اند، در غیر اینصورت، واکسیناسیون در 

همه مراکز قابل انجام است و نیازی نیست از این بابت نگرانی داشته باشید.
بر اساس مصوبه کمیته فنی واکسیناسیون، دریافت  ادامه می دهد:  زهرایی 
کنندگان واکسن »سینوفارم« می توانند برای دز سوم »سینوفارم« یا »آسترازنکا« یا 
»پاستو کووک پلاس« تزریق کنند، همچنین کسانی که در دز اول و دوم واکسن 
»برکت« دریافت کرده اند، برای این دز می توانند واکسن »برکت« یا »سینوفارم« یا 

»آسترازنکا« دریافت کنند.
وی تاکید می کند: دریافت کنندگان »اسپوتنیک« در دز اول و دوم، باید برای دز 
سوم واکسن »آسترازنکا« و دریافت کنندگان »آسترازنکا« نیز باید برای دز سوم حتما 

واکسن »آسترازنکا« تزریق کنند.
تزریق دز سوم واکسیناسیون برای ۴۰ سال به بالا

و  بهداشت، درمان  وزارت  بیماریهای  مرکز مدیریت  رییس  گویا  محمد مهدی 
آموزش پزشکی با بیان اینکه  نوبت سوم واکسیناسیون کووید ۱۹ برای گروه سنی 
۴0 سال به بالا در کشور از  ۱5 آذر ماه آغاز شده است، می گوید: واکسیناسیون 
دز سوم را در ابتدای امر برای کادرهای بهداشتی و درمانی کشور و افرادی که در 
معرض ابتلای شدید این بیماری بودند و گروه سنی ۶0 سال به بالا از ۱۴ مهرماه 

شروع کرده بودیم.

گویا می افزاید: اکنون در مرحله دوم برای افراد ۴0 سال به بالا واکسیناسیون 
را در نظر گرفته ایم. این افراد می توانند در سراسر کشور به مراکز جامع سلامت و 

پایگاه های واکسیناسیون مراجعه کرده و نوبت سوم واکسن خود را دریافت کنند.
وی اظهار می دارد: همکاران ما در مراکز واکسیناسیون برای آگاهی بخشی درباره 
هر اطلاعاتی که شما نیاز داشته باشید آماده هستند. امیدوارم هر چه سریع تر از این 

فرصت استفاده کرده و نوبت سوم واکسن خود را دریافت کنید.
واکسیناسیون گسترده یکی از مهمترین عوامل کاهش فوتی کرونا است

 رییس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
یکی از مهمترین عوامل موثر در کاهش تلفات را واکسیناسیون گسترده دانست و 
گفت: اکثر افرادی که بدلیل ابتلا به کرونا بستری می شوند، بدحال هستند و یا فوت 

می کنند، واکسن نزده و یا به طور کامل)دو دُز( واکسینه نشده بودند.
گویا  اظهار داشت: هیچ وقت واکسیناسیون به تنهایی عامل کاهش موارد ابتلا و 
مرگ و میر نیست. واکسیناسیون یکی از مهمترین عوامل کاهش ابتلا و فوت است 
و از سوی دیگر رعایت پروتکل های بهداشتی به ویژه عدم حضور دسته جمعی در 
اجتماعات مختلف که بارها تاکید شده، می تواند در کاهش زنجیره انتقال بیماری 

کرونا موثر باشد.  
وی افزود: موج ششم بیماری کرونا می تواند در کشور ایجاد شود و دلایل مختلفی 
می تواند داشته باشد. هنوز به واکسیناسیون کامل و با پوشش بالا دست پیدا نکرده 
ایم. فرا رسیدن فصل سرما، حضور در اجتماعات و بازگشایی مدارس اگر کارشناسی 
نشده و حساب نشده باشد می تواند باعث افزایش موارد بیماری در کشور شود و ما 

را به سمت موج ششم بیماری ببرد.  
رییس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت خاطرنشان کرد: از مردم 
برای  افرادی که هنوز  بهداشتی،  پروتکل های  بر رعایت  تقاضا داریم که علاوه 
واکسیناسیون اقدامی نکرده اند، به سرعت این کار را انجام دهند. واکسیناسیون 
دانش آموزان برای ما خیلی مهم است و پوشش واکسیناسیون در این گروه سنی باید 

افزایش پیدا کند تا اطمینان خاطر بیشتری داشته باشیم.  
لازم به ذکراست ، تا کنون 5۸ میلیون و ۴۱۲ هزار و 3۱۹ نفر نیز دُز اول، ۴۸ میلیون 
و ۷۶۷ هزار و ۲3۷ نفر دُز دوم و یک میلیون و ۸۱۱ هزار و 3۷۹ نفر، دُز سوم واکسن 
کرونا را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۱0۸ میلیون و 

۹۹0 هزار و ۹35 دُز رسیده است.
همچنین طی شبانه روز گذشته 5۷5 هزار و ۸0۴ دُز واکسن کرونا در کشور تزریق 
شده است. در حال حاضر دو شهر کشور در وضعیت قرمز، ۹ شهر در وضعیت 

نارنجی، ۱53 شهر در وضعیت زرد و ۲۸۴ شهر در وضعیت آبی قرار دارند.

دز سوم چه زمانی باید تزریق شود؟

تحقق افزایش حداکثر ایمنی در برابر کرونا با تزریق دز سوم

همه زوجین در طول زندگی مشترکشان پیش می آید که با 
هم بحث و مشاجره داشته باشند و این طبیعی است که دو 
نفر با ویژگی های اخلاقی متفاوت و فرهنگ های گوناگون که 
در کنار هم قرار می گیرند، گاه اختلاف سلایق یا مسائل دیگر 

باعث مشاجره بینشان شود. 
بنابراین احتمالا همه متأهلین این تجربه را دارند که در برخی 
بحث ها ناگهان مشاجرات قبلی نیز وارد جدید می شود علت 
این اتفاق هم این است که در مشاجره قبلی کماکان باز مانده و 
افراد قانع نشده اند. بعضی افراد بعد از تمام شدن بحث سعی 
می کنند، بیخیال همه مسائل پیش آمده بشوند، گذشت کنند 

و به اتفاقات قبل فکر نکنند.
این عمل باعث می شود تا آن موضوع هیچوقت به طور 
اصولی و کامل تمام نشود و ردپای آن در موقعیت های چالش 

برانگیز بعدی هم دیده شود. 
حال دقت داشته باشید که گاه پرونده مشاجرات و بحث 
های طولانی هم با یک عذرخواهی کردن صحیح بسته می 
مهارت های ساده  برخی  گزارش  این  در  اما چگونه؟  شود 

عذرخواهی کردن را به شما آموزش می دهیم:
1-عذرخواهی خوب چگونه است؟

نخستین نکته این است که بدانید ناراحتی ها و دلگیری 
های کوچک هم نیاز به عذرخواهی خوب دارد اما لزوما نیاز به 

حل و فصل های پیچیده و زمان بر ندارد. 
حال ابتدا بررسی کنیم که چه رفتارهایی باعث می شود که 
موضوع هر بحثی در زندگی زناشویی باز بماند و باعث اختلاف 

و فاصله بین زن و شوهر شود.
مجموعه ای از رفتارها باعث این اتفاق می شود مثل اینکه 
اگر یکی از شما ناراحتی خود در رابطه با موضوعی را ابراز 
نکند، یا هر دو شما طبق قرارداد نانوشته بعد از یک مشاجره 
تظاهر کنید که هیچ اتفاقی نیافتاده و به زندگی روتین خود 

ادامه بدهید. 
مثلا خانم ناراحت هست، بحثی صورت گرفته همسرش به 
کنارش می آید و می گوید با هم صحبت کنند و مشکلات را 
حل کنند اما خانم تظاهر می کند که اتفاقی نیافتاده و ناراحت 
نیست و همه چیز حل شده اما بعد مدتی دو مرتبه یک اتفاقی 

می افتد و خانم منفجر شده و نسبت به گذشته ابراز ناراحتی 
می کند.

علاوه بر این بعضی زوج ها هم حوصله یا توانایی مدیریت 
بحث را ندارند در نتیجه سریع با یک عذرخواهی ساده موضوع 
را می بندند ، اغلب آقایان اینطور هستند برای اینکه موضوع را 
از سر باز کنند و حوصله شان سر رفته است، یک عذرخواهی 

دمه دستی می کنند اما از ته قلب همسرشان ناراحت است.
در نهایت برخی زوج ها هم وارد قهرهای طولانی مدت می 

شوند و مووضع برای مدت ها باز می ماند. 
بنابراین برای شروع از این رفتارها می بایست پرهیز کرد!

  شما پس از یک مشاجره ممکن است نیاز به زمان داشته 
باشید تا درباره موضوع مورد بحث فکر کنید. سهم و تقصیر 
خودتان را ارزیابی کنید و بعد از این مدت زمانی را با شریک 
که  باشد  یادتان  اما  بپردازید  مسئله  حل  به  خود  زندگی 
عذرخواهی مرحله »قبل« از حل مسئله است. گاهی در یک 
بحث فقط شما مقصر هستید پس شما پیش قدم می شوید و 

عذرخواهی می کنید و گاهی هم برعکس.
گاهی هم هر دو مقصر هستید و هر دو از هم عذرخواهی می 
کنید عموما وقتی یکی پا پیش می گذارد دیگری هم دست از 
لجاجت برمی دارد و بابت تقصیر خودش عذرخواهی می کند 
و کدورت ها از بین می رود . بنابراین پیش قدم شدن به این 
ربط دارد که کدام یک از شما آمادگی بیشتری داشته باشید، 
لجبازی تان کمتر باشد و بخواهید به زندگی زناشویی خود 

سامان بدهید.
بنابراین بگذارید مراحل یک عذرخواهی مناسب را برای شما 
با مثال توضیح دهم. تصور کنید به خاطر کنجکاوی یا بدبینی 
را چک  دلیلی محتوای خصوصی گوشی همسرتان  یا هر 
کرده اید و همسرتان از این موضوع خیلی عصبانی است. 
این موضوع چالش بزرگی شده و چون همسر شما حس کرده 
شما به او بی اعتماد هستید، شاید هم واقعا بی اعتماد باشید! 
اما قبل از صحبت کردن و حل مسئله بهتر است که در شروع 

عذرخواهی کنید.
 1-موضوع را از دیدگاه خودتان روایت کنید

در ارتباط با موضوع مطرح شده می توانید اینطور روایت 

کنید که مثلا به همسرتان بگویید: »مدتی است که دیر به خانه 
می آیی و من حس خوبی ندارم. حس تنهایی میکنم. دوست 
نداشتم تو فکر کنی که من شکاک و بددلم اما حس کردن نیاز 
دارم که به اطمینان برسم. وقتی حموم بودی گوشیت رو مبل 
بود. خیلی فکر کردم این کارو انجام بدم یا نه ولی در نهایت 

نتونستم جلوی خودمو بگیرم.
میدونستم کار درستی نیست اما مدتیه که حالم اصلا خوب 

نیست.
2-همدلانه، موضوع را از دیدگاه همسرتان ببینید

حال در همین مثال با همسرتان همدلی کنید که احساس 
بی اعتمادی به او دست داده است: اینکه حس کنی بهت 
اعتماد ندارم و به حریم خصوصیت تجاوز کردم فقط حس 
ناراحتی و عصبانیت بهت می ده، حق داری. وقتی خودمو می 
ذارم جات متوجه می شم که الان خیلی عصبانی و آزرده ای. 

من اجازه این کار رو نداشتم و باید به جای این کار درباره حال 
و فکرهای اذیت کنندم باهات صحبت میکردم.

 3-عذرخواهی بی عذر و بهانه+ پیشنهاد جبران
برخی افراد هم هستند که عذرخواهی می کنند اما مدام 
هم عذر و بهانه خود را می آورند که چنین شد و چنان شد. 
پس یادتان باشد که عذر و بهانه نیاورید یعنی ولی و اما و 

اگر... 
در این مثال اینطور نگویید که ببین کار من خوب نبود ولی 

توام اخیرا خیلی رفتارات عجیب شده!
یا مثلا نگویید که ببین حالا من معذرت می خوام اما معذرت 
خواهیم به این معنا نیست که بابت فلان موضوع تو مقصر 

نیستی! 
بلکه اینطور بگویید: ازت معذرت می خوام. متاسفم چطور 

میتونم جبران کنم؟
 4-در نهایت بعد از یک عذرخواهی خوب درباره چالش 

اصلی صحبت کنید
حال زمان آن است که درباره ریشه این بی اعتمادی صحبت 
کنید. بعد از اینکه عذرخواهی شما همسرتان را نرم و آرام کرد 
بهتر است صحبت کنید که این بی اعتمادی چرا به وجود آمده 

است و چه کار می توانید برای آن بکنید.

چطور بعد از بحث و دعوا، عذرخواهی کنیم؛

 معذرت خواهی اما بی عذر و بهانه!

با عتباری بالغ برسی میلیارد ریال صورت گرفت:
رونمایی از پروژه های موسسه خیریه مسجد حضرت ابوالفضل)ع(

از پروژه های موسسه خیریه مسجد  طی مراسمی بعداز ظهر روز پنجشنبه  
حضرت ابوالفضل)ع( با عتباری بالغ بر سی میلیارد ریال رونمایی شد. 

در مراسم بازدید و رونمایی از پروژه های موسسه خیریه حضرت ابوالفضل)ع( که 
با حضور فرماندار و جمعی از خیرین و روحانیون و دیگر مقامات استانی و اصحاب 
رسانه در آستانه میلاد حضرت زینب)س( در مسجد حضرت ابوالفضل)ع(  برگزار 
شد، حجت الاسلام ناصر رفیعی ضمن تبریک سالروز ولادت حضرت زینب)س( 
و تشکر از آیت الله سید کاظم میر عظیمی موسس خیریه حضرت ابوالفضل)ع( 
که سالیان زیادی در خصوص تاسیس درمانگاه تهیه جهزیه و سرپرستی ایتام 
منشأ اثر هستند، تصریح کرد: این مسجد در این گونه امور بسیار فعال بوده است 
که امیدواریم همیشه دایر باشد و با توجه به مشکلات اقتصادی این کمک ها باید 

افزایش یابد.
استاد حوزه پنج ویژگی حضرت زینب)س( را که جوانان به ویژه دختران جوان باید 
سرلوحه زندگی خود قرار دهند را خدا محوری، تسلیم و رضا، عفاف و حجاب، صبر 

و بردباری و ولایت مداری عنوان کرد.
همچنین در ادامه این مراسم مرتضی حیدری فرماندار قم با اشاره به حرکت 
پسندیده ی اهدا جهیزیه به نو عروسان، تحکیم خانواده را تحکیم جامعه دانست 
و گفت: فعالیت موسسات خیریه در زمینه خانواده  در واقع استحکام بخشیدن به 

ارکان جامعه است.
در ادامه حجت الاسلام روحانی مدیر ستاد هماهنگی کانون های مساجد استان 
با اشاره به جایگاه مساجد به ویژه مسجد حضرت ابوالفضل)ع( بیان کرد: فعالیت 
کسانی چون آیت الله میر عظیمی منجر به تقویت کارکرد مسجد شده لذا باید در 

حد توان مساجد را به منشأ فعالیت های خیر تبدیل کنیم.

آیت الله سید کاظم میر عظیمی موسس خیریه حضرت ابوالفضل)ع( ضمن 
تبریک سالروز ولادت حضرت زینب)س( در خصوص اقدامات موسسه در سال 
۱۴00 با بیان اینکه سالیانه بیش از 300 جهیزیه توسط ستاد جهیزیه موسسه به 
نوعروسان اهدا می شود، گفت: این پنجمین مراسم در سال ۱۴00 است و تا امروز 

دو و نیم میلیارد تومان هزینه برای این امر هزینه شده است.
وی ادامه داد: از دیگر پروژه های موسسه بهره برداری از ساختمان جدید دارالایتام 
کوثر است که بانی این امر ورثه مرحوم حاج محمود ارجمند با هزینه ای بالغ بر یک 

میلیارد و ۲50 میلیون تومان است.
میر عظیمی همچنین با اشاره به شیوع ویروس کرونا و تعطیلی کتابخانه ها افزود: 
ساخت کتابخانه خواهران و نوسازی و تجهیز کتابخانه برادران با هزینه ای بالغ بر 

350 میلیون تومان انجام شد.
وی بیان کرد: عملیات بازسازی بیت العباس در مشهد مقدس با هزینه ای بالغ بر 
یک میلیارد تومان آغاز شده و برای میلاد حضرت ابوالفضل)ع( بهره برداری می شود 

و همچنین افتتاح کارگاه زنان سرپرست خانوار شماره 3 را داریم.
میر عظیمی ضمن تشکر از مهندس فتاح به دلیل افتتاح صندوق قرض الحسنه 
امداد ولایت از همکاری موسسه حضرت ابوالفضل)ع( با این صندوق خبر داد 
و یادآورشد: تا به حال حدود چهار هزار وام را از محل اعتبارات خود و با همکاری 
صندوق امداد ولایت پرداخت کردیم و از محسنات این صندوق عدم دریافت کارمزد 
است همچنین برای مساجد ده سهمیه وام در نظر گرفتیم که نیازمندان در هر محله 
و با شناخت ائمه جماعت وام دریافت کنند. لازم به ذکر است که در پایان مراسم 
ضمن اهدا جهیزیه به نو عروسان، کتابخانه خواهران و ساختمان جدید دارالایتام 

کوثر با حضور مسئولین استانی و اصحاب رسانه افتتاح شد.
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شناسایی ۹۰۰ هزار خانه خالی متعلق به اشخاص حقوقی؛

دستگاه های دولتی؛ مالکان بزرگ 
خانه های خالی!

 ـثبت نام در سامانه املاک و اسکان به نفع ۹۶ درصد  معاون وزیر راه و شهرسازی 
مردم است؛ زیرا به تکمیل شدن بانک اطلاعاتی و برنامه ریزی درخصوص حذف 
یارانه افراد پردرآمد و افزایش یارانه خانوارهای کم درآمد کمک می کند. بنابراین ثبت 
اطلاعات نیازمند در اختیار قرار دادن زمان مناسب و فرهنگ سازی است تا مردم 
بدانند هدف از ثبت اطلاعات چیست و این تصور وجود نداشته باشد که دولت و 

حاکمیت به دنبال جمع آوری اطلاعات شخصی مردم است.
آذر ماه سال ۱3۹۹ قانون مالیات بر خانه های خالی ابلاغ و در نیمه فروردین ماه 
سایتی برای ثبت اطلاعات سرپرست های خانوار ایجاد شد. زمان ۲ ماهه برای ثبت 
نام و وارد کردن اطلاعات بیش از ۲۶ میلیون خانوار کافی نبود و به همین دلیل این 

زمان در چند مرحله تمدید شد.
تمامی سرپرستان خانوار اعم از مالک و مستاجر؛ شهری و یا روستایی مکلف به ثبت 
محل سکونت خود هستند. ایجاد بانک اطلاعاتی بسیار بزرگ زمان بر است و برای 

اولین بار در چنین مقیاسی بانک اطلاعاتی ایجاد می شود.
در این محمود محمودزاده با اشاره به اینکه هدف اول قانون گذاری برای ثبت 
اطلاعات سرپرستان خانوارها تنها اخذ مالیات نیست بلکه ایجاد بزرگترین بانک 
اطلاعاتی کشور است که در زمینه برنامه ریزی ها کاربرد دارد، افزود: سامانه اسکان 
و املاک با معماری بزرگ ایجاد شده و با بسیاری از سامانه های جامع دیگر کشور 
از جمله ثبت احوال، ثبت اسناد و شرکت های خدماتی ارتباط مستقیم دارد و تبادل 

اطلاعات می کند.
هدف از ثبت اطلاعات چیست؟

معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی گفت: بر اساس قانون مالیات بر 
خانه های خالی آمده است که اگر کسی در این سامانه ثبت اطلاعات نکند و کد 
یکتا نداشته باشد خدمات دولتی را با وقفه دریافت می کند و این قانون پشتوانه 
اجرایی محکمی دارد. ثبت اطلاعات نیازمند در اختیار قرار دادن زمان مناسب و 
فرهنگ سازی است تا مردم بدانند هدف از ثبت اطلاعات چیست و این تصور وجود 
نداشته باشد که دولت و حاکمیت به دنبال جمع آوری اطلاعات شخصی مردم است.
وی با اشاره به اینکه برای تمامی کاربران متصل به سامانه ثبت املاک و اسکان 
کارتابل ایجاد شده تا نیاز به ثبت دستی اطلاعات وجود نداشته باشد، افزود: بر 
اساس قانون اولیه در شهریورماه سال گذشته حدود یک میلیون و 300 هزار واحد 
مسکونی خالی شناسایی و در کارتابل سازمان امور مالیاتی وارد شد. سازمان امور 
مالیاتی خواستار این شد تا اطلاعات خانه های خالی تحت سیستم امن دیگری بین 
دو مجموعه که توسط وزارت ارتباطات باید ایجاد شود ارسال گردد اما تاکنون این 
ارتباط برقرار نشده است. معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی با تاکید 
بر اینکه در تاریخ ۱۷ آبان ماه سال جاری با ارسال نامه ای به ریاست سازمان امور 
مالیاتی یک میلون و ۱۷۴ هزار واحد خالی را معرفی کرده ایم که اکثریت آنها متعلق 
به اشخاص حقوقی هستند، خاطرنشان کرد:  بیش از ۹00 هزار واحد خانه خالی 
متعلق به اشخاص حقوقی است. اطلاعات تهیه شده  به صورت دستی و در قالب 
سی دی تحویل سازمان امور مالیاتی شده است. وی با اشاره به اینکه وزارت راه و 
شهرسازی باید تنها واحدهای خالی را برای اخذ مالیات به سازمان امور مالیاتی 
معرفی کند که تا کنون مجموعا حدود ۲ میلیون و 300 هزار واحد خانه خالی به این 
سازمان معرفی شده است، افزود: به دلیل متفاوت بودن محل قرار گیری واحدهای 
خالی شناسایی شده در حال حاضر امکان برآورد کلی میزان مالیاتی که باید اخذ 
شود مشخص نیست. محمودزاده با تاکید بر اینکه برای آغاز اخذ مالیات از خانه های 
خالی مشکلی وجود ندارد و مستندات آنها ارائه شده است، عنوان کرد:  به واسطه 
برخورد جدی با مالکان واحدهای خالی برخی از آنها به فروش رسیده و مستاجر در 

آنها ساکن است اما تعداد آنها دائما در حال تغییر است.
راهی برای افرادی که توانایی ثبت اطلاعات خود را ندارند

وی با اشاره به اینکه روستاهای کمتر از ۱00 خانوار و شهرهای زیر ۱00 هزار 
خانوار هدف قانون مالیات بر خانه های خالی نیستند اما باید اطلاعات آنها در 
سامانه املاک و اسکان ثبت شود، ادامه داد: افرادی که توانایی ثبت اطلاعات خود 
را ندارند می توانند به  دفاتر پیشخوان مراجعه کنند. با ثبت اطلاعات خانوارها در 
سامانه املاک و اسکان و ایجاد این بانک اطلاعاتی بزرگ دیگر نیاز نیست که با صرف 

اعتبارات بسیار زیاد هر 5 سال یکبار سرشماری نفوس و مسکن انجام شود.

بانک مرکزی؛

عمده تکالیفمان درباره قانون جدید چک 
را انجام داده ایم

بانک مرکزی اعلام کرد که عمده تکالیف خود را در اجرای قانون جدید صدور چک، 
انجام داده است.

به گزارش  بانک مرکزی، قانون اصلاح قانون صدور چک، تکالیف قانونی متعددی 
را بر عهده بانک مرکزی قرار داده است که تاکنون بخش زیادی از این تکالیف به طور 
کامل انجام شده، برخی در حال اجرا و برخی دیگر نیز برای عملیاتی شدن نیازمند 
همکاری سایر نهادها و دستگاه ها ست. قانون اصلاح قانون صدور چک، دستگاه ها 
و نهادهای متعدد و مختلفی را مسئول فراهم آوردن زیرساخت های فنی، قانونی، 
مقرراتی و ... کرده است که پیاده سازی کامل این قانون تنها در صورت انجام این 

اقدامات از سوی همه نهادهای مسئول و مرتبط، تحقق پیدا خواهد کرد.
از میان نهادهای مسئول و مرتبط با اجرای این قانون، بانک مرکزی و شبکه بانکی 
بیشترین مسئولیت ها را بر عهده داشته و دارد و بر این اساس نیز تاکنون اقدامات 

فراوان و پردامنه ای از سوی بانک مرکزی انجام گرفته است.

دولت قصد دارد برای مهار و کاهش قابل توجه تورم و با تکیه بر سیاست اصلاح 
بی رویه  رشد  جلوی  که  کند  عمل  طوری  آینده  سال  بودجه  در  بودجه  ساختار 
نقدینگی و پایه پولی کشور را بگیرد. سؤال این است که ضرورت این کار و راه های 

انجام چیست؟
براساس این گزارش ، از قرار معلوم بودجه ۱۴0۱ روز چهارشنبه- هفدهم آذرما ه در 
دولت تصویب و این هفته به مجلس می رود. تورم مهمترین چالش دولت برای سال 
بعد است. بودجه باید طوری بسته شود که نه تنها آثار تورمی نداشته باشد بلکه کنترل 

و کاهش آن را نیز در پی داشته باشد.  
چندی پیش وزیر امور اقتصادی و دارایی به طور مشخص به کنترل رشد مخارج 
دولت در حد یک سوم تورم انتظاری، شناسایی هوشمند فرار مالیاتی، افزایش درآمد 
واگذاری اموال دولتی و سایر ابزارهای انضباط بودجه ای به عنوان مهم ترین برنامه ها 

دولت اشاره کرد.
آیت الله ابراهیم رئیسی نیز در یکی از آخرین اظهار نظرها گفته است: قرار ما این 
است که نسبت به خلق پول به طور جد حساس باشیم. نسبت به افزایش نقدینگی، 
نسبت به هر اقدامی که در جامعه تورم ایجاد کند، باید حساسیت داشت. الان بودجه 
۱۴0۱ در دولت مورد بحث است و همه تلاش ما بر این است که ساختارهای بودجه 

به نحوی تنظیم شود که بتواند ضد تورم باشد.  
در اینکه ساختار نظام بودجه کشور دچار اشکال و تورم زا است، شکی نیست. این 
ساختار نیاز به اصلاح دارد و با اینکه نزدیک به سه سال از طرح اصلاح ساختار بودجه 
می گذرد، هنوز اقدامی اساسی در راستای آن صورت نگرفته است. اما در دولت 

سیزدهم از همان ابتدا این امر به طور جدی در دستور کار قرار گرفته است.

 آیت الله رییسی در آغاز به کار خود و در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، 
پس از ارائه گزارش سازمان برنامه و بودجه دستورات مهمی )در ۱3 بند( در رابطه با 
بودجه کل کشور صادر کردند که نشان می دهد رویکرد دولت در تنظیم بودجه غیر 

تورم زا چیست.
در آن جلسه رییس جمهور دستوراتی در مورد ضرورت اصلاح ساختار بودجه، 
انضباط مالی در دولت، کاهش جدی هزینه ها و اصلاح بودجه سال ۱۴00 از صادر 

کردند.
کاهش تورم با ایجاد انضبات مالی

وقتی صحبت از انضباط مالی در بودجه به میان می آید، منظور تلاش در جهت 
مثبت کردن تراز عملیاتی بودجه است. هزینه های بی رویه و بی مورد دستگاه های 
مختلف دولتی منفی شدن تراز عملیاتی و کسری بودجه را به دنبال دارد. بنابراین، 

کاهش هزینه ها از ضرورت های اصلاح ساختار بودجه و جلوگیری از تورم است.
هرچند در کنار هزینه ها موضوع درآمدها نیز برای مثبت شدن تراز عملیاتی نیز مهم 
است با این حال در شرایط کنونی باید روی کاهش و مدیریت صحیح هزینه ها تمرکز 

شود.
بیشترین هزینه دولت از پرداخت حقوق کارکنان و هزینه های جاری دیگر است. 
بر اساس گفته رییس سازمان برنامه و بودجه افزایش حقوق از ۱0 تا 30 درصد و به 
طور پلکانی خواهد بود. این کار دو هدف را دنبال می کند. اول اینکه فاصله پرداخت 
بالاترین و پایین ترین حقوق کمتر شود. این کار بیانگر تلاش برای عادلانه تر شدن 
افزایش  از خلق پول،  اما جلوگیری  حقوق و مزایای کارکنان است. هدف دیگر، 

نقدینگی و تورم بیشتر است.  

اگر انضباطی در بودجه حاکم نشود ممکن است به روال گذشته افزایش هزینه ها 
دور باطل افزایش حقوق، افزایش تورم،  کاهش قدرت خرید کارمندان و بقیه جامعه 

را موجب شود.
افزایش درآمدها و جلوگیری از کسری بودجه

البته دولت همزمان که موضوع کاهش هزینه را در دستور قرار داده بر درآمدها نیز 
تمرکز دارد. در واقع، یکی از راه های جلوگیری از منفی شدن تراز عملیاتی بودجه بالا 
بردن میزان درآمدها است. افزایش درآمدها بیشتر به حوزه درآمدهای مالیاتی مربوط 

است.
دولت امیدوار است با هوشمندسازی نظام مالیاتی بتواند از طریق جلوگیری از 
فرار مالیاتی درآمدهایش را بالا برده و جلوی کسری بودجه را بگیرد. بدین ترتیب 
»پایانه های  قانون  اجرای  نظیر  برنامه هایی  قالب  در  مالیاتی  نظام  ساماندهی 
فروشگاهی و سامانه مودیان«، مالیات بر عایدی سرمایه، مالیات بر مجموع درآمد 
افراد، مالیات بر خانه های خالی و مواردی از این دست در دستور کار قرار گرفته است.
برآوردها نشان می دهد که در ایران بیش از ۱00 هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی رخ 
می دهد. دولت می تواند از طریق جلوگیری از فرار مالیاتی گامی اساسی در جلوگیری 

از منفی شدن تراز عملیاتی و کسری بودجه بردارد.  
بودجه غیر تورمی با کنترل نقدینگی

دو موضوع نقدینگی و تورم به طور کامل به یکدیگر وابسته اند. افزایش بی رویه 
نقدینگی منجر به تورم افسارگسیخته در جامعه می شود. حجم نقدینگی در پایان 
مرداد ماه ۱۴00، یعنی در آستانه شروع به کار دولت به رقم 3۹۲ هزار میلیارد تومان 

رسید و هم اکنون از ۴00 هزار میلیارد تومان هم گذشته است.  
براساس آخرین گزارش بانک مرکزی، در صورت عدم لحاظ پوشش آماری )اضافه 
شدن اطلاعات خلاصه دفترکل دارایی ¬ها و بدهی- های بانک مهر اقتصاد به بانک 
سپه( رشد نقدینگی در پایان مهرماه ۱۴00 نسبت به پایان سال ۱3۹۹ معادل ۱۹.3 

درصد و در دوازده ماهه منتهی به مهرماه ۱۴00 معادل ۴0.۱ درصد است.
رشد پایه پولی نیز در دوازده ماهه منتهی به مهرماه ۱۴00 به 3۶.۴ درصد رسید. 
لازم به ذکر است پایه پولی در پایان مهرماه ۱۴00 نسبت به پایان سال ۱3۹۹، رشدی 
معادل ۱5.5 درصد داشته که در مقایسه با رشد متغیر مذکور در دوره مشابه سال قبل 

)۱0.۱ درصد( به میزان 5.۴ واحد درصد افزایش یافته است.
این میزان رشد در صورت عدم کنترل به تورم بیشتر دامن خواهد زد. بنابراین، دولت 
جدید با کنترل هزینه ها و روی نیاوردن به چاپ پول می تواند کنترل نقدینگی و در 

نتیجه کنترل تورم را موجب شود.
راهی که دولت در بودجه ۱۴0۱ آغاز کند تا سال های آینده ادامه خواهد داشت. از 
این رو اگر خشت اول را در ساختمان بودجه در جای درست قرار دهد می توان انتظار 

داشت که بنای بودجه از این حالت کج و معوج خارج و اصلاح شود.
طبق گفته های پیشین »سیدرضا فاطمی امین«، وزیر صمت دولت قصد دارد تا ۲ 
سال دیگر تورم را به نصف سال ۱3۹۹ کاهش دهد و بعد از آن به سمت تک رقمی 
شدت برود. بدون اصلاح ساختار بودجه و ساماندهی دخل و خرج دولت این امر 
سخت و دشوار خواهد بود. دولت باید اقداماتی که در زمینه ایجاد انضباط بودجه ای 
در دستور قرار داده است را به نحو احسن و برای همه بخش ها و دستگاه ها به یکسان 

اجرا کند.

آیا سیاست اصلاح ساختار بودجه محقق می شود؟

بودجه بدون تورم؛ چرا و چگونه؟

آگهی فقدان سند مالکیت
مورخه   ۱0۸۴0۷ وکالتنامه  موجب  به  ابراهیمی  مهدی  آقای 

۱5/0۷/۱3۸۸ دفترخانه ۶ قم از طرف خانم ربابه اسحقی با ارائه دوبرگ استشهاد 
شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ پلاک ۱۸ فرعی از باقیمانده 
۱۱03۹ اصلی واقع در بخش یک قم به نام رضا موذن زاده در صفحه ۸5 دفتر 
۲3۲ ذیل ثبت 35۶33 ثبت و سند مالکیت ۱03۸05 صادر شده است سپس 
به موجب سند قطعی 55۶۱۸ مورخه 0۸/۱0/۱3۸۲ دفترخانه ۱۴ قم به خانم 
ربابه اسحقی منتقل شده است سپس به موجب سند رهنی 55۶۲0 مورخه 
۱5/0۷/۱3۸۸ دفترخانه ۱۴ قم در نزد بانک تجارت در رهن قرار گرفته است. که 
سند مالکیت اولیه به علت جابجایی مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت 
المثنی را نموده اند.لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲0 آئین نامه 
قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از 
انتشار آگهی ظرف مدت ۱0 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند 
تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور 

اسناد مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف ۱۴۷۲۷(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
رضا حسینخانی-رییس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۰۹/۲۰
------------------------------------------------------------

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای علی اصغر قاسمیان مقدم با ارائه دو برگ استشهادیه شهود مصدق در دفتر 
خانه ۷ قم اعلام داشته که سند مالکیت مربوط به ششدانگ پلاک ۲55۶/۲۶ 
اصلی واقع در بخش دو ثبت قم در دفتر الکترونیک ۱3۹۶۲033000۲00۷3۲0 
به نام وی ثبت و سند صادره مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی 
را نموده اند.لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲0 آیین نامه قانون 
ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف مدت ۱0 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد 
رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند 

مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ )م الف ۱۴۷۲۸(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
عباس پور حسنی حجت آبادی–رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۰۹/۲۰

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱33۱5 شماره  ۱-رأی 
۱3۹۹۱۱۴۴3000۲0۱3۶۷۹ مربوط به تقاضای آقای سهراب جاوید فرزند محمدعلی 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶0 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۱۸0 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از احمد و محمد خطیبی دوتن از ورثه حسن خطیبی 

ثبت دفتر ۶۷ صفحه ۲5۶ )م الف۱۱۹۴۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۲۶۱۴ شماره  رأی   -۲
۱3۹۹۱۱۴۴3000۲00۱۷35 مربوط به تقاضای آقای عبداله نصرتی فرزند صفر در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱3۸/۱3 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱۹۷۸ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی رسولی صفحه 333 دفتر 5۱۴ )م الف۱۱۹۴۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱30۲0 شماره  3-رأی 
۱3۹۸۱۱۴۴3000۲00۲0۱۸ مربوط به تقاضای خانم محبوبه اسمعیلی فرزند علی اله 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷5 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲303 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی ۱۸۲۲-۱3۹۸ )م الف۱۱۹۴۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۲۹3۹ شماره  ۴-رأی 
از  درقسمتی  ایران  صادرات  بانک  تقاضای  به  مربوط   ۱۴00۱۱۴۴3000۲000۸5۶
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۷۸/۷5 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از باقیمانده ۲5۲۲ واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه ۴۱3 دفتر 3۱۷ )م الف۱۱۹۴۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۲۶۷0 شماره  5-رأی 
فرزند عباس  احمدلو  آقای مهدی  تقاضای  به  مربوط   ۱3۹۹۱۱۴۴3000۲00۲۷۲3
درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱50 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲333 و ۲33۴ اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۲33۴ 
اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 

سند قطعی صفحه 5۶ دفتر 55۹)م الف۱۱۹50(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۲۷5۲ شماره  رأی   -۶
قارشو  یله  خلیلی  احد  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱3۹۹۱۱۴۴3000۲00۲۶۸۷
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی  حسینقلی  فرزند 
مساحت۶۹/۷۲مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲3۷۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمد درامامی نسبت به 
۶۶/۴۴ متر مربع صفحه ۶5 دفتر 3۶5 و عبداله قاسمی نسبت به 3/۷۲ متر مربع صفحه 

50۸ دفتر ۴۱۸ )م الف۱۱۹5۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۱۷۶۱ شماره  رأی   -۷
مختار  فرزند  سلیمی  مسلم  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴00۱۱۴۴3000۲000۲۸0
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۷/۷5 مترمربع 
پلاک شماره ۱3 فرعی از ۲۱۴۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی اوسط حسین پور فشکی طی سند قطعی 

شماره 3۶305 مورخ ۱355/۸/۲3 دفترخانه ۶ قم )م الف۱۱۹53(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۱۴۶۶ شماره  ۸-رأی 
ستار  فرزند  رازقی  محمد  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱3۹۹۱۱۴۴3000۲0030۴۲
درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱05 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۱۸۹۶/۱3 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از صفر رئیسی زرنق صفحه ۸۲ دفتر ۱۱۲)م 

الف۱۱۹۸۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۲0۷3 شماره  رأی   -۹
ابراهیم  فرزند  ارمک  علی  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴00۱۱۴۴3000۲000۹۹۹

درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۱/05 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۱۹۷3 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه امینی صفحه ۶۷ دفتر ۴0)م الف۱۱۹۸۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۲۷۴۱ شماره  رأی   -۱0
۱3۹۹۱۱۴۴3000۲00۱300 مربوط به تقاضای آقای عباس قنبری فرزند قاسم علی 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۸/۷5مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲۲۷5/۱50اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از احسان قربانی گنجه صفحه ۲۸ دفتر ۱۲۹)م 

الف۱۱۹۸۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۱۹3۹ شماره  رأی   -۱۱
اکبر  فرزند  آقای محمود موسوی  تقاضای  به  مربوط   ۱۴00۱۱۴۴3000۲000۲۲5
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۶ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱۹۴۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
دفتر ۲0۲)م  صفحه3۸۹   بهرامی  حسنعلی  از  الواسطه  مع  خریداری  و  عادی  نامه 

الف۱۱۹۸۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۲30۶ شماره  رأی   -۱۲
۱۴00۱۱۴۴3000۲00030۸ مربوط به تقاضای آقای عشقعلی احمدی قوهکی فرزند 
فرمانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۹ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۸53  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین غله بر )م الف۱۱۹۹0(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۱۸30 شماره  رأی   -۱3
فرحناک  صادق  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴00۱۱۴۴3000۲000۲۶۹
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  اکبردرقسمتی  فرزند 
مساحت۱۸۷/50مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۲0۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۲۷۷۴ مورخ ۱3۹۱/۴/۲۴ 

دفتر خانه ۹۴ قم )م الف۱۱۹۹۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۲۷۲۷ شماره  ۱۴-رأی 
فرزند  زارعزت  گل  ابوالفضل  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴00۱۱۴۴3000۲0005۴۶
محمدرشید درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱0۱مترمربع پلاک شماره فرعی از۲303 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید احمد حسینی صفحه ۲0۹ دفتر 

33۸ )م الف۱۱۹۹۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۱۸3۶ شماره  رأی   -۱5
۱۴00۱۱۴۴3000۲000۱۷۴ مربوط به تقاضای خانم مریم سعادتی فرزند برجعلی 
درقسمتی از ۱/5 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت  ۹۱/۱۶مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۹۴0/۴5 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از برجعلی سعادتی صفحه 

۲3۲ دفتر ۲۹۸ )م الف۱۱۹۹3(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۱۸3۸ شماره  رأی   -۱۶
۱۴00۱۱۴۴3000۲000۲۱۷ مربوط به تقاضای آقای مرتضی سعادتی فرزند برجعلی 
درقسمتی از 3 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  
۹۱/۱۶مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۹۴0/۴5 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از برجعلی سعادتی صفحه ۲3۲ دفتر 

۲۹۸ )م الف۱۱۹۹۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۱۸3۷ شماره  رأی   -۱۷
۱۴00۱۱۴۴3000۲000۲۱۶ مربوط به تقاضای خانم دلکش سعادتی فرزند برجعلی 
درقسمتی از ۱/5 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت  ۹۱/۱۶مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۹۴0/۴5 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از برجعلی سعادتی صفحه 

۲3۲ دفتر ۲۹۸ )م الف۱۱۹۹۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۱۹۶۹ شماره  رأی   -۱۸

۱3۹۸۱۱۴۴3000۲00۲50۹ مربوط به تقاضای آقای جلیل عبدیان فرزند گلمحمد 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶0 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۱۸5۴  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه ۱3۹ دفتر ۱۱۲ تکمیل مقسم میباشد)م الف۱۱۹۹5(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۱۸3۱ شماره  رأی   -۱۹
محمد  فرزند  قربانی  بهروز  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴00۱۱۴۴3000۲0003۹۶
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۲۶/۷5مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲۱۶۹/۱0۶/۲۹۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی ۱۱۸۴3-۱3۹۸ )م 

الف۱۱۹۹۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۲۱55 شماره  ۲0-رأی 
فرزند رحیم  تقاضای خانم شهناز فلاحتی  به  مربوط   ۱3۹۹۱۱۴۴3000۲00۱۲3۸
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴0مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۱۷۴3 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابوالفضل و محمدتقی عطائی صفحه 5۷5 و5۷۸ 

دفتر 530 )م الف۱۱۹۹۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۲3۱۱ شماره  رأی   -۲۱
۱3۹۹۱۱۴۴3000۲00۲۸0۷ مربوط به تقاضای آقای صادق چیانه سلدوز فرزند حیدر 
درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱3۸ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۱۷53 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 
متقاضی طی سند قطعی شماره ۱۱۱۸3 مورخ ۱350/۷/۲۷ دفتر خانه ۱5 قم )م 

الف۱۱۹۹۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۲۷۸۹ شماره  رأی   -۲۲
۱3۹۹۱۱۴۴3000۲00۲353 مربوط به تقاضای آقای مرتضی ساجدی فرزند محمد 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۸مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲30۲/۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سکینه فرائی صفحه 5۴۴ دفتر 33۱ )م الف۱۱۹۹۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۲۷۸5 شماره  رأی   -۲3
علی  فرزند  کری  فعله  سارا  خانم  تقاضای  به  مربوط   ۱۴00۱۱۴۴3000۲00۱30۴
حسین درقسمتی از ۱/5 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت  ۸۴/۷۱مترمربع پلاک شماره ۱05فرعی از۱۹۴۷ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سعید نعمتی 

صفحه ۶۱ دفتر355 )م الف۱۲000(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴00۶033000۲0۱۲۷۷۶ شماره  رأی   -۲۴
۱3۹۹۱۱۴۴3000۲000۶۶۸ مربوط به تقاضای خانم معصومه فعله کری فرزند علی 
حسین درقسمتی از ۴/5 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت  ۸۴/۷۱مترمربع پلاک شماره ۱05فرعی از۱۹۴۷ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سعید نعمتی 

صفحه ۶۱ دفتر355 )م الف۱۲00۱(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دونوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی 
دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آسیا(
نوبت اول: ۱۴۰۰/۰۹/۲۰
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۱۰/۰۵
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

 آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک 
منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 
و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید 

نموده اند.
مربوط   ۱۴00۶033000۱00۶۱53 شماره  رای   -۱
به پرونده کلاسه ۱۴00۱۱۴۴3000۱000۱۷۱مربوط 

به تقاضای خانم صدیقه سید حسینی فرزند سید ابراهیم 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۶۲/0۴ 
مترمربع پلاک شماره ۹۴3۸ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی ۱0۱۱0 مورخ 

۹0/0۷/۲۷ دفترخانه 55 قم )م الف ۱۱۹5۲(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است 
پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 

صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
چنانچه  تا  آگهی  روز   ۱5 فاصله  به  دونوبت  در  مراتب 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه 
از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه 
و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 

را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 
سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
)ایمان و آسیا(
نوبت اول: ۱۴۰۰/۰۹/۲۰
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۱۰/۰۵
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

 آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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بیماری کلیه و روزگارسخت پیشکسوت فوتبال قم؛

عباس گائینی؛ سیم خاردار فوتبال قم 

ایمان / رضا ملکی
دنیای فوتبال حال وهوای عجیبی دارد،جوش و خروش دوران جوانی و حال خراب 
دوران کهن سالی که بیشتر قدیمیهای ورزش را در برگرفته است.پیشکسوتی را نمی 
بینید که دچار درد و بیماری نباشد واین دردهای جانکاه که بعضا خیلی سخت و 
غیرتحمل است دامن بعضی از بزرگان ورزشی مارا گرفته است که جای تاسف بسیار 

دارد.
با نگاهی عمیق به گذشته ورزش قم خصوصا فوتبال درمی یابیم که تمرینات 
غیراصولی و علمی آن زمان باعث گریده تا امروز اغلب قدیمی های ورزش ما با 
بیماریهای بسیاری روبرو باشند از جمله موارد غلطی که از جانب مربیان در سالهای 
50 تا ۷0 به ورزشکاران خصوصا فوتبالیستها دیکته میشد ننوشیدن آب بود که تا 
یکساعت بعد از تمرین هم اجازه نوشیدن آب را نداشتن و تصور اینکه قهرمانان ما 
چگونه در گرمای بالای ۴5 درجه قم تمرین ۲ ساعته در زمینهای خاکی را انجام می 

دادند و اجازه نوشیدن آب تا 3 ساعت را نداشتند .
تحمل بسیار آنان و دردهای حاصل از تمرینات غلط را در سنهای بالای 50 سال 
برای این عزیزان به ارمغان آورده است.نوشتار بالا بر این بود که شرح حال عزیزی را 
برایتان به نگارش در آورم که با درد بسیار و سختیهای جانکاه و هفته ای 3 بار دیالیز 
شدن گذران زندگی میکند وبرآن شدم تا به دیدارش رفته و یادی از گذشته های 
فوتبال قم کرده تا بداند که جامعه شریف مطبوعاتی همواره به یاد قدیمیهای باارزش 
فوتبال شهرشان بوده و با یاد نمودن از آنان شادی دل آنان را به دنبال خواهد داشت.
پای صحبت های عباس گائینی مدافع خوش استیل و به نوعی سیم خار دار 
فوتبال دهه 50 قم می نشینم تا باهم گذری داشته باشیم به خاطرات دهه 50 فوتبال 

قم.
از ۶ سالگی در زمینه های خاکی به فوتبال رو آوردم. محله زندگی ما خیابان امام 
بود و با عشقی که به فوتبال داشتم به دوران نوجوانی رسیدم و با بزرگترهای محل که 
آقایان علی هنرمند و احمد عرب نام داشتند تیم شاهین قم را تشکیل دادیم اولین 
بازی ما با تیم پر قدرت همت آن زمان بود که با بازی خوبی که کردم  نظر مرحوم استاد 
عراقیان مربی تیم همت را جلب کردم تا به این تیم بروم.درپوست خود نمی گنجیدم 
چون در تیم همت که بعدها به تیم پاس تغییر نام داد بزرگانی چون استاد محمد رضا 
اسماعیلی،رضا دلکش،امیر تربتی،علی پیری و دیگران حضور داشتند که منتهای 

آرزوی من در این تیم بود این مربوط به سال ۱350 میباشد.
سالها با تیم پاس که بعدها به تیم صنعت نفت تغییر نام داد همراه بودم مقامهای 
بسیاری را در سطح اول فوتبال قم با تیم صنعت نفت بدست آوردیم در دبیرستان 

حکیم نظامی و تیم منتخب آموزشگاههای قم حضوری شایسته داشتم.
در تیمهای منتخب جوانان و بزرگسالان قم نیز چندین سال پیاپی حضور داشته و 

برای تیم قم به میدان رفتم.
با تیم آموزشگاهها به مقام قهرمانی استان مرکزی رسیدیم در آن زمان از من بعنوان 

سیم خاردار خط دفاعی نام برده میشد.
به سربازی رفتم در هوا نیرو اصفهان با همراهی سیاوش حیدری بازیکن مطرح 
سپاهان اصفهان به تیم سپاهان اصفهان پیوستم که دوران بسیار خوبی از لحاظ 

دانش فوتبالی برای من بود.
در تهران نیز به تیم راه آهن رفتم اما با وجود شایستگی چون هزینه ماندن در تهران 
را نداشتم عطای کار را به لقایش بخشیدم و به قم برگشتم .با خداحافظی از فوتبال 
ساکن تهران شدم و با بیماری سختی که در ناحیه کلیه برایم عارض شد هم اکنون 
مدت ۴ سال است که هفته ای یکبار دیالیز می شوم و هربار ۴ ساعت در بیمارستان 

مشغول دیالیز هستم که تحمل آن برایم رنج آور است.
عباس گائینی چهره ای مهربان و بانشاط داردبسیار خوشحال است که روزنامه 

وزین ایمان یادی از قدیمیهای ورزش ولایت میکند.
روح بلندی دارد روحیه ای عالی که باتوجه به بیماری خاص و سختی که دارد 
همچنان پویا و سرزنده نشان میدهد خودش ورزش را عامل پایداری خودش میداند 

و در انتهای صحبتهای خود میگوید.
همه زندگی من ورزش بوده است و بس دوستان بسیار خوبی را در سالها حضور 
در ورزش بدست آوردم که به آنها می بالم امیددارم در سایه دوستیها و مدیران لایق 
فوتبال ما خصوصا قم به نقطه های اوج و شکوفائی برسد و از تمامی دوستان ورزشی 
انتظار دارم که دعا گوی ما باشند تا بتوانم با تحمل این درد بزرگ که تا پایان عمر با من 

همراه است بسازم و شاهد شکوفائی ورزش شهرم باشم.

با کسب پنج مدال رنگارنگ رقم خورد؛

شاهکار فرنگی کاران قمی در لیگ برتر کشور 
 فرنگی کاران قمی شاغل در تیم های مختلف لیگ برتر باشگاه های کشور با 

درخشش در این مسابقات موفق به کسب پنج مدال طلا، نقره و برنز شدند. 
براساس این گزارش ، مرحله نهایی بیست و یکمین دوره رقابت های لیگ برتر 
کشتی فرنگی باشگاه های کشور جام یادگار امام )ره( در سالن ۱۲ هزار نفری آزادی 
تهران برگزار شد و در پایان پنج فرنگی کار قمی شاغل در این رقابت ها موفق به کسب 
پنج مدال طلا، نقره و برنز شدند. محمد جواد رضایی فرنگی کار طلای استان قم در 
این رقابت ها بود که در ترکیب تیم فولادین ذوب آمل به میدان رفت و همراه با این تیم 
عنوان نخست را تصاحب کرد. هادی علیزاده پور نیا، مهدی ابراهیمی و رضا مردی 
سه مرد نقره ای کشتی فرنگی استان قم در این پیکارها بودند که دوبنده تیم سینا 
صنعت ایذه را بر تن داشتند. علیرضا نجاتی که تیم اندیشه نگار پارس لرستان وی 
را به خدمت گرفته بود در حالی که تمامی رقبای خود را از پیش رو با پیروزی از پیش 

رو برداشت همراه با این تیم بر جایگاه سوم کشور ایستاد و صاحب مدال برنز شد.

کسب دو مدال  توسط شناگران قمی
از مسابقات کارگران کشور 

شناگران قمی در مسابقات قهرمانی کارگران کشور به دو مدال نقره و برنز دست 
یافتند. براساس این گزارش، مسعود کرمانی زاده، نماینده قم در رشته ۱00 متر 
کرال پشت موفق شد با ثبت زمان یک دقیقه و ۲۷ ثانیه به عنوان دومی و مدال نقره 
مسابقات قهرمانی کارگران کشور دست یابد. بهزاد زارعی دیگر نماینده قم در رقابت 
های شنای کارگران هم موفق شد در ماده ۱00 متر کرال سینه با ثبت حد نصاب 
یک دقیقه و 30 ثانیه در جایگاه سوم بایستد و به مدال برنز دست یابد. مسابقات 
شنای کارگری قهرمانی کشور به میزبانی استان خراسان شمالی و در شهر بجنورد 
برگزار شد. در این دور از مسابقات شنای کارگری ۷0 شناگر از ۱5 استان با یکدیگر 

رقابت کردند.

 

تیم فوتبال پرسپولیس در نهمین دیدار فصل خود برابر هوادار با تساوی متوقف 
شد. 

براساس این گزارش ،در ادامه دیدارهای هفته نهم لیگ برتر فوتبال، تیم فوتبال 
پرسپولیس از ساعت ۱۸ روز پنجشنبه در ورزشگاه آزادی با قضاوت علی صفایی به 

مصاف تیم هوادار رفت که این دیدار با تساوی ۲ بر ۲ خاتمه یافت.
این دیدار در حالی برگزار شد که پرسپولیسی ها به دنبال این بودند تا از امتیازات 

این دیدار خانگی برای نزدیک شدن به سر جدول کمک بگیرند.
شاگردان رضا عنایتی هم که تنها 5 امتیاز از ۸ دیدار قبلی کسب کرده  بودند به 

امتیازات این دیدار مهم برای خروج از بحران چشم دوخته بودند.
اولین بدشانسی تیم رضا عنایتی قبل از سوت آغاز بازی رخ داد. جایی که روح الله 
باقری مهاجم اول تیمش هنگام گرم کردن مصدوم شد و جای خود را در ترکیب به 

پیمان میری داد.
اولین موقعیت بازی در شرایطی رقم خورد که سپهر روزی طلب پشت محوطه 
را به سمت دروازه  از راه دور خود  جریمه پرسپولیس صاحب توپ شد و شوت 

پرسپولیس شلیک کرد که  حامد لک این توپ را مهار کرد.
بازی پس از آن در شرایطی پیگیری شد که پرسپولیسی ها نبض آن را در دست 

گرفتند و هوادار نیز چشم به ضد حملات و ضربات ایستگاهی دوخته بود.
در دقیقه ۱۴ شوت از راه دور زیبای مهدی ترابی را بشاگردی مهار کرد.

یک دقیقه بعد مهدی عبدی در موقعیت تک به تک با بشاگردی قرار گرفت اما 
تعلل او موجب شد تا مدافعان از راه برسند و این موقعیت نیز به هدر برود.

در دقیقه ۱5 سانتر امید عالیشاه روی سر آل کثیر نشست اما دروازه بان هوادار با 
واکنشی زیبا توپ را راهی کرنر کرد.

بازیکنان هوادار یک بار هم دروازه را باز کردند که کمک داور آفساید اعلام کرد.
چندین بار دیگر پرسپولیسی ها روی حرکت از جناحین خلق موقعیت کردند که 

حملات آنها راهی به دروازه حریف نبرد.
در دقیقه 3۸ هوادار صاحب یک ضربه ایستگاهی شد که روی اشتباه مدافعان 

پرسپولیس محمد حسینی دروازه را باز کرد.
این گل تنها دو دقیقه توانست هوادار را پیش بیاندازد و پرسپولیسی ها روی یک 
ضربه کرنر و سانتر مهدی ترابی به تیر دو توسط فرشاد فرجی گل تساوی بازی را 

به ثمر رساندند.

در ادامه حملات دو تیم ثمری نداشت و نیمه نخست با تساوی یک بر یک به پایان 
برسد.

پیش از آغاز نیمه دوم مهدی ترابی به خاطر مصدومیت از ناحیه کشاله زمین بازی 
را ترک کرد و جایش را به سعید آقایی داد.

در نیمه دوم بار دیگر این پرسپولیس بود که بازی را هجومی آغاز کرد و حتی در 
دقیقه 50 در آستانه باز کردن دروازه حریف هم پیش رفت اما ضربه آل کثیر روی 

سانتر عالیشاه  به تیر دروازه خورد و به بیرون رفت.
در دقیقا 53 اما این هوادار بود که پرسپولیس را بار دیگر غافلگیر کرد. در این دقیقه 

محمد حسینی روی سانتر معین عباسیان توانست گل دوم بازی را به ثمر برساند.
پس از این گل یحیی گل محمدی با آوردن حامد پاکدل و رضا اسدی به زمین 

سعی کرد چهره تیمش را هجومی تر کند.
وحید امیری که در نیمه دوم به عنوان هافبک نفوذی بازی می کرد یک پاس زیبا را 
به روی دروازه هوادار فرستاد که مهاجمان پرسپولیس نتوانستند از پاس او استفاده 

کنند.
در دقیقه ۶۴ نیز ضربه سر حامد پاکدل روی ضربه کرنر با اختلاف کمی از کنار 

دروازه هوادار به بیرون رفت.
پرسپولیسی ها روی یک ضربه کرنر در دقیقه ۷3 می توانستند دروازه هوادار را باز 

کنند که پاس عالیشاه را مهاجمان پرسپولیس نتوانستند استفاده کنند.
در دقیقه ۸۴ شوت معین عباسیان بالای دروازه پرسپولیس با اختلاف به بیرون 

رفت.
در دقیقه ۹0 شوت سیامک نعمتی را بشاگردی با واکنش خوب به کرنر فرستاد. 
روی همین کرنر پرسپولیسی ها روی ضربه سر سیامک نعمتی پس از برخورد مدافع 

حریف گل دوم را به ثمر رساندند.
داور برای نیمه دوم شش دقیقه وقت اضافه اعلام کرد.

با یک امتیاز این بازی پرسپولیس ۱۶ امتیازی شد و در رده پنجم جدول ماند. 
هوادار هم با یک امتیاز این دیدار توانست دو پله جایگاهش را ارتقا دهد و با ۶ امتیاز 

به رده سیزدهم جدول برسد.
گل محمدی: ناراحت هستم؛ به راحتی ۳ امتیاز از دستمان رفت

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: ناراحت هستم چرا که به راحتی سه امتیاز 
بازی را از دست دادیم. 

یحیی گل محمدی پنجشنبه شب در نشست خبری پس از دیدار تیمش برابر 
هوادار در هفته نهم لیگ برتر فوتبال که با تساوی ۲ بر ۲ خاتمه یافت اظهار داشت: 
باید بازی را می بردیم، اما متاسفانه 3 امتیاز این دیدار را به راحتی از دست دادیم. 
قطعاً ناراحت هستیم. موقعیت های خیلی خوبی داشتیم و از آن استفاده نکردیم. 

در این شرایط به تیم فشار و استرس وارد می شود.
وی افزود: گل دوم را بازیکن هوادار با دست زد، اما متاسفانه داوران ندیدند. هر 
چند می گویم باید خودمان بتوانیم در این مسابقات از فرصت ها استفاده کنیم تا 

امتیاز از دست ندهیم.
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: مگر در طول بازی چند فرصت گلزنی 
می توانیم خلق کنیم. اگر گل نزنیم تیم وارد فشار و استرس می شود. از طرفی 
گوشزد کرده بودیم که تیم هوادار در ضربات ایستگاهی می تواند  خلق موقعیت 

کند و امروز هم روی این موضوع گل خوردیم.
گل محمدی تاکیدکرد: گل دوم درست نبود و نمی توان زیاد در مورد این 
موارد صحبت کرد. بازی را که باید انجام ندادیم و تیم حریف با ۱0 - ۱۱ 
بازیکن دفاع می کرد و کار برای ما سخت شد. در کل موقعیت سازی ما در 
این بازی خوب بود. اگر گل اول را می زدیم می توانستیم به گل های بیشتری 
برسیم، اما فرصت طلب نبودیم. باید اول بازی گل می زدیم، اما اینگونه نشد. 
با این حال این بازی دیگر تمام شد و باید خودمان را برای بازی های بعدی 

آماده کنیم.
گل محمدی در خصوص اشتباهات داوری و احتمال دور شدن پرسپولیس از 
قهرمانی، گفت: متاسفانه امسال داورها اشتباهات تاثیرگذاری داشتند. امروز داور 
مسابقه خیلی خوب قضاوت کرد، اما در صحنه گل دوم، کمک داور باید می دید یا 

خود داور زاویه بهتری می ایستاد.
وی تاکید کرد: اشتباهات خیلی زیاد شده است، اما نباید نتیجه  نگرفتن را به 
گردن داور انداخت، اما از طرفی هم نمی توان به راحتی از برخی صحنه ها گذشت 
و حرفی نزد. امیدوارم تمرکز داوران بالا برود، چون VAR هم نداریم و کار برایشان 

سخت است. امیدوارم آنها با تمرکز بالاتر بتوانند بهتر سوت بزنند.
عنایتی: کار بزرگی مقابل پرسپولیس انجام دادیم

سرمربی تیم فوتبال هوادار گفت: وقتی در ورزشگاه آزادی تادقیقه ۹۲ از حریفی 
مانند پرسپولیس پیش هستید، یعنی کار بزرگی انجام داده اید. 

رضا عنایتی در نشست خبری پس از دیدار تیمش برابر پرسپولیس که با تساوی 
۲ بر ۲ پایان یافت، اظهار داشت: درنیمه نخست عملکرد خوبی داشتیم و حتی 
به برتری هم رسیدیم اما نتوانستیم آن را حفظ کنیم. در مجموع می توانم بگویم با 

بضاعتی که تیم من داشت خوب بازی  کرد.
وی افزود: پیش بینی می کردیم بازی سنگینی برابر پرسپولیس پیش روی ما 
باشد. در شرایطی بازی را آغاز کردیم که ۱0 دقیقه اول بازی را از دست دادیم این 
موضوع هم به این خاطر بود که جو ورزشگاه آزادی یکسری از بازیکنان ما را گرفته 

بود اما به مرور به فرم خودمان بازگشتیم و بر بازی مسلط شدیم.
سرمربی تیم فوتبال هوادار اظهار داشت: آنچه که باید در زمین اتفاق می افتاد رخ 
داد. وقتی تا دقیقه ۹۲ از پرسپولیس در ورزشگاه آزادی جلو باشید یعنی کار بزرگی 
انجام دادید. به بازیکنان هر دو تیم خسته نباشید می گویم. البته خسته نباشید ویژه 

را هم به بازیکنان خودم می گویم که عملکرد خوبی ارائه دادند.
وی گفت: اگر بتوانیم به خودمان باور پیدا کنیم، می توانیم امتیازات بیشتری 
داشته باشیم. همانطور که در بازی های گذشته این اتفاق رخ داد البته نمی خواهم 

بحث داوری ها در بازی های قبلی را مطرح کنم.
عنایتی گفت: خیلی مصمم بودیم که امتیاز بگیریم و این اتفاق هم افتاد. بهتر 
است با تنش و شرایط عجیب و غریب امتیاز نگیریم و احترام بگذاریم. چون من 
اندازه  و  قائلم. کسانی که در حد  نیمکت حریف احترام خاصی  برای  همیشه 

خودشان هستند بیشتر صحبت کنند.
عنایتی در مورد اینکه گل دوم تیمش با دست زده شد، تاکید کرد: باید آن را 
بررسی کنیم فاصله من و شما از آن صحنه دور بود. اصلًا ندیدم که توپ چگونه وارد 
دروازه شد. اما فکر می کنم حامد لک توپ را دفاع کرد که توپ به بازیکنان ما برخورد 

کرد و وارد دروازه شد البته من هنوز صحنه را دقیق ندیده ام.
وی تاکید کرد: ضمن اینکه دو صحنه را هم باید بررسی کنیم. یک صحنه گل 
بود و صحنه گل دومی هم که گل خوردیم به هیچ عنوان کرنر نبود. البته با احترام 
به داور باید صحنه را دوباره ببینیم این چیزی است که در ذهن ما است ولی ما هم 

شاید اشتباه کرده باشیم.

 اشتباهات و گل نزدن ها بلای جان سرخپوشان؛

فرار پرسپولیس از شکست برابر هوادار

  

پیشکسوت استقلال گفت: اجازه نمی دهند VAR وارد فوتبال ایران شود تا نتایج از قبل مشخص شود. امیدوارم برخی 
نهادها به اتفاقاتی که در فوتبال رخ می دهد ورود کنند تا فساد فوتبال اصلاح شود. 

»محمد نوری« با اشاره به تساوی استقلال در شهرآورد اظهار داشت: شهرآورد ۹۷ یکی از ضعیف ترین شهرآوردهای چند 
سال اخیر بود و دو تیم فوتبالی را به نمایش گذاشتند که بار فنی نداشت.

وی افزود: من نمی خواهم عملکرد استقلال را توجیه کنم اما اگر داور آن پنالتی ۱00 درصد را می گرفت الان کسی درباره 
ضعف فنی آبی پوشان حرف نمی زد و همه از پیروزی فرهاد مجیدی تعریف و تمجید می کردند.

پیشکسوت باشگاه استقلال خاطرنشان کرد: من شب بازی نگران داوری بودم و در برنامه تلویزیونی اعلام کردم که نگرانی 
من به خاطر داوری است و متاسفانه اقای خداداد افشاریان پشت خط آمد و گفت لطفا این مسائل را مطرح نکنید، حالا 

امیدوارم او فهمیده باشد ما حقیقت را گفتم.
نوری تصریح کرد: استقلال مظلوم ترین تیم ایران است و هیچ تیمی در لیگ برتر به اندازه این تیم از اشتباهات داوری 

متضرر نشده است.
وی تاکید کرد: تا زمانی که کمک داور ویدیویی وارد فوتبال نشود اعتراضات تیم ها و اشتباهات داوری ادامه خواهد داشت، 

برخی ها دوست ندارند VAR وارد فوتبال شود تا به کارهای ناسالم خود ادامه دهند.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: من گفتم و باز می گویم اجازه نمی دهند VAR وارد فوتبال ایران شود تا نتایج از قبل 

مشخص شود. امیدوارم برخی نهادها به اتفاقاتی که در فوتبال رخ می دهد ورود کنند.

سرپرست باشگاه پرسپولیس به انتقاد از عملکرد داور بازی این تیم با هوادار پرداخت و گفت: اگر قرار نیست قهرمان 
شویم به ما هم بگویید! به گزارش سایت باشگاه پرسپولیس، مجید صدری بعد از بازی پرسپولیس مقابل هوادار گفت: 
بحث ما الان تکرار اشتباهات داوری است که به طور مرتب امتیازات ما را از بین می برد. حسابش از دست خود ما در رفته 
است که چند امتیاز را در همین فصل پای اشتباهات داوری از دست داده ایم. ما هر بار نامه نوشتیم ولی هیاهو نکردیم که 
فضا برای داوری متشنج نشود ولی این وضعیت که مرتب تکرار می شود دیگر قابل تحمل نیست. وی ادامه داد: آخر این 
چه وضع داوری ها است؟ گل سالم ما را قبول نمی کنند. خطای پنالتی حریف را تمارض می گیرند و به بازیکنان ما اخطار 
می دهند و تمرکزشان را بهم می ریزند. این چندمین گلی بود که حریفان با خطا درون دروازه پرسپولیس جای داده اند؟ 
دفعه قبل خطا روی بازیکن ما را ندیدند. مهاجم حریف که دستش را یک متر دراز کرده را هم نمی بینند؟ ۹ هفته از لیگ 
گذشته است حداقل هشت اشتباه فاحش داوری به زیان ما رخ داده است. سرپرست باشگاه پرسپولیس خاطر نشان 

کرد: آقای عزیزی خادم یک فکری به حال این وضعیت کند. 
مسئولین کمیته داوران یک فکری به حال داوری ها بکنید. این را می گوییم چون باور و عقیده داریم که این اتفاقات 
مداوم که در حال هدایت لیگ به سمت و سویی خاص است با نظر این آقایان نیست. اگر قرار است به هر شکل و قیمت 
ممکن که شده است پرسپولیس قهرمان نشود به ما بگویید که بدانیم. اگر قرار است بهای برداشته شدن فشارهای غیر 
فوتبالی از روی بعضی این باشد که پرسپولیس قهرمان نشود، حداقل به خود ما بگویید. اگر این طور نیست که یک فکری 

به حال این وضعیت بکنید. مگر می شود مرتب علیه ما چنین اشتباهاتی رخ بدهد که باعث از دست رفتن امتیاز شود؟ 

نوری پیشکسوت استقلال:

 اجازه نمی دهند VAR وارد فوتبال ایران شود
سرپرست باشگاه پرسپولیس:

اگر قرار نیست قهرمان شویم به ما هم بگویید!

طلسم فرهاد شکست؛
 استقلال موتور پیکان را پیاده کرد

تیم های فوتبال پیکان و استقلال عصر روزپنجشنبه  از ساعت 
۱۶ در ورزشگاه دستگردی به مصاف هم رفتند.

استقلال در پنج بازی گذشته خود پنج تساوی به دست آورده 
و ۱0 امتیاز حساس را از دست داده بود. آبی پوشان تهرانی به 
طلسم  به  تهرانی  خودروسازان  با  جدال  در  بودند  این  دنبال 

نبردن هایشان پایان داده و سه امتیاز کامل را به دست آورند.
از طرف دیگر پیکان شروعی خوب در لیگ برتر داشت و تا 
هفته چهارم توانست ۱0 امتیاز کسب کند اما در هفته های اخیر 
این تیم نیز نتایج چندان خوبی به دست نیاورده و امروز به برد 

مقابل استقلال نیاز ویژه ای داشت.
قضاوت این بازی را »پیام حیدری« را با کمک های »فرهاد 

مروجی« و »فرهاد فرهادپور« بر عهده داشت.
در دقیقه ۲: پرتاب بلند عارف آقاسی در دهانه دروازه پیکان 
بازیکن خارجی  ناامید کننده  اما ضربه  یامگا رسید  به کوین 

استقلال به راحتی در دستان فرهاد کرمانشاهی قرار گرفت.
در دقیقه ۱۶: شوت محکم رودی ژستد از کنار دروازه پیکان به 

شکل خطرناکی به بیرون رفت.
در دقیقه ۲۷: پاس یامگا روی نقطه پنالتی به رودی ژستد 
رسید و ضربه قیچی برگردان این بازیکن از کنار دروازه به بیرون 

رفت.
در دقیقه 3۱: شوت محکم و دیدنی زبیر نیک نفس از فاصله 

۲5 متری با واکنش عالی دروازه بان پیکان به کرنر رفت.
در دقیقه 3۲: استقلال در جناح راست صاحب ضربه کرنر 
شد،ارسال مهدی پور با ضربه سر ژستد همراه شد و توپ در 

دهانه دروازه به سیاوش یزدانی مدافع پیشتاخته استقلال رسید 
تا او گلزنی کند،یزدانی بعد از گلزنی برای استقلال خوشحالی به 

سبک کریستیانو رونالدو انجام داد.
در دقیقه ۴۷: توپ جعفر سلمانی با عبور از چند بازیکن توپ 
را به سبحان خاقانی سپرد اما بازیکن جوان استقلال در حالیکه 
فرصت بسیار خوبی را پیش رو داشت به بدترین شکل ممکن 

توپ را مهار کرد تا فرصت خوب آبی پوشان از دست برود.
در دقیقه ۴۸: امیر حسین حسین زاده دو بازیکن پیکان را از 
پیش رو برداشت و با یک پاس عقب جعفر سلمانی را صاحب توپ 

کرد اما شوت این بازیکن به خارج رفت.
جریمه  محوطه  پشت  در  رنجبری  پیمان   :5۲ دقیقه  در   
استقلال صاحب توپ شد اما شوت مهاجم پیکان با اختلاف 
زیادی به بیرون رفت. در دقیقه ۶۹: ارسال کرنر مهدی مهدی پور 
با دخالت محمد دانشگر همراه شد و سیاوش یزدانی در موقعیت 
مشابه نیمه اول می توانست گلزنی کند اما این بار ضربه سر او 

مقابل دروازه خالی پیکان به خارج رفت.
در دقیقه ۷۴: مهدی مهدی پور کاشته زن این روزهای استقلال 
پس از اینکه خطا روی ارسلان مطهری اعلام شد پشت توپ 
ایستاد و ارسال بی نقص و عالی او با ضربه سر دیدنی محمد 

دانشگر همراه شد تا استقلال به گل دوم برسد.
دقیقه ۸5: پاس عالی زبیر نیک نفس به ارسلان مطهری رسید 
و این بازیکن با چرخشی عالی و و ضربه ای فوق العاده توپ را 
از کنار پای کرمانشاهی سنگربان پیکان به گل سوم استقلال 

تبدیل کرد.

وریا غفوری و بابک مرادی که به دلیل مصدومیت و محرومیت 
در فهرست هجده نفره استقلال حضور نداشتند با حضور در 

ورزشگاه آزادی بازی استقلال و پیکان را از نزدیک تماشا کردند.
استقلال هم اکنون با ۱۷ امتیاز به طور موقت در رده دوم لیگ 
برتر قرار گرفته و سپاهان نیز با ۱۹ امتیاز صدرنشین است. پیکان 

نیز با این شکست با ۱۲ امتیازی در رتبه هفتم جای دارد.
فرهادمجیدی: امروز از فرصت ها استفاده کردیم

سرمربی تیم فوتبال استقلال گفت: بازی با پیکان تمام شد و 
از فردا به بازی با سپاهان فکر خواهیم کرد، بازی سختی پیش 

روی استقلال است. 
»فرهاد مجیدی« در نشست خبری پس از پایان بازی استقلال 
و پیکان که با پیروزی سه بر صفر تیمش به اتمام رسید، اظهار 
داشت: بازیکنانم فوتبال بسیار خوبی را به نمایش گذاشتند و در 

هر دو نیمه تیم برتر میدان بودیم.
وی افزود: امیدوارم در بازی های آینده نیز همین روند تهاجمی 

را ادامه داده و بردهای دیگری را به دست آوریم.
خیلی  زمین  کیفیت  کرد:  خاطرنشان  استقلال  سرمربی 
مطلوب نبود، در اکثر بازی هایی که به تساوی رسیدیم، تیم برتر 

میدان بودیم اما شانس با ما یار نبود.
مجیدی اضافه کرد: امروز و در بازی مقابل پیکان از فرصت 
هایمان استفاده کردیم و پیروز شدیم و به آنچه لیاقتش را داشتیم 

رسیدیم.
وی تاکید کرد: چند موقعیت هم از سانتر از جناحین به دست 
آوردیم که گل نشد، امروز بازی مالکانه و خوبی انجام دادیم و تیم 

برتر بودیم.
سرمربی استقلال گفت: بازی با پیکان تمام شد و از فردا به 
روی  پیش  سختی  بازی  کرد،  خواهیم  فکر  سپاهان  با  بازی 
استقلال است. سپاهان یکی از تیم های خوب لیگ است و 

امیدوارم مقابل آنها بازی خوبی انجام بدهیم.
حسینی: زورمان به استقلال نرسید

سرمربی تیم فوتبال پیکان نیز گفت: در بازی با استقلال یکی 
از ضعیف ترین نمایش های خود از ابتدای لیگ را به اجرا گذاشته 

و استقلال مستحق برد بود. 
و  پیکان  بازی  مطبوعاتی  نشست  در  حسینی«  »مجتبی 
استقلال که با شکست سه بر صفر تیمش به پایان رسید، اظهار 
داشت: وقتی تیمی شکست می خورد یعنی نتوانسته نمایش 

خوبی را به اجرا گذاشته و ضعیف کار کرده است.
به  زورمان  نداشتند.  را  لازم  انرژی  ما  بازیکنان  افرود:  وی 

استقلال نرسید و یک باخت سنگین را متحمل شدیم.
حسینی اضافه کرد: از شکست مقابل استقلال درس گرفته 
و خودمان را برای بازی های بعد آماده می کنیم تا نتایج بهتری 

بگیریم.
وی افزود: هر بازی شرایط خاص خودش را دارد، بازیکنان ما 
جوان و پر انرژی هستند و می توانند در هفته های آینده نتایج 

بهتری را کسب کنند.
سرمربی پیکان گفت: بازی با استقلال با تمام اتفاقات تلخش 
به پایان رسید و از این پس باید خود را برای ادامه لیگ برتر آماده 

کنیم.
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محمود صادقی:  

یکدست شدن قدرت ، سد راه تحمل 
تنوع شده است 

محمود صادقی درباره تفاوت فضای مراسم روز دانشجوی امسال در دولت 
رییسی با سال های قبل  گفت: مراسم ۱۶ آذر امسال در مقایسه با سال های 

گذشته ،  تحت تاثیر زیاد دو عامل ، شور و نشاط قابل توجهی نداشت. 
 این فعال سیاسی اصلاح طلب در گفت وگو با خبرآنلاین  افزود: نخست، عامل 
کرونا است که روی حضور فیزیکی دانشجویان در دانشگاه سایه افکنده است 
بالتبع هم در فعالیت های سیاسی و دانشجویی هم کمتر حضور و مشارکت 

داشتند عمده برنامه هایی که برگزار می شود مجازی است.
مجوز سخنرانی در دانشگاه یاسوج به من ندادند

 این فعال اصلاح طلب ادامه داد: بنده دو برنامه به مناسبت روز دانشجو داشتم 
البته دو سه دعوت داشتم که خواستم به دو مورد پاسخ بدهم یک برنامه برای 
دانشگاه یاسوج بود اما مجوز سخنرانی به بنده ندادند این درحالی بود که اعلام 
موافقت کرده بودند و حتی خواسته بودم تصویر این موافقت را برایم ارسال کنند 
ولی درنهایت،  با وجود پیگیری زیاد گفتند دانشگاه برای سخنرانی بنده مجوز 

نداده است.
انجمن  بود که  یزد  ادامه داد : مورد دیگر، دانشگاه علوم پزشکی  صادقی 

اسلامی دانشگاه مجوز گرفت و به صورت مجازی و لایو اینستاگرام برگزار شد. 
او تصریح کرد: در مجموع پیداست که فضا تحت تاثیر کرونا است دیگر اینکه 
تحت تاثیر فضای سیاسی حاکم بر جامعه، آن شور و نشاط مورد انتظار نباشد. 
در مورد فضای سیاسی هم باید گفت به نوعی یأس و ناامیدی که بر جامعه حاکم 
است بالطبع دانشگاه را هم تحت تاثیر قرار می دهد. از سوی دیگر این یکدست 
شدن فضای سیاسی موجب شده آن حالت شور و نشاط و فضای رقابتی که 

نسبتا در گذشته حاکم بوده است نباشد. 
تک صداهای متفاوت در مراسم ۱۶ آذر

این نماینده پیشین مجلس اشاره کرد: در جمع های محدودی که مسولان 
حضور پیدا کردند ،گرچه صداهایی هم شنیده شد در مجموع آن تنوع و تکثر 
سیاسی، چندان مشهود نبود. البته صداهایی شنیده شد به عنوان مثال انجمن 
اسلامی دانشگاه شریف بیانیه ای قرائت شد که بیانیه ای متفاوت و خاص بود. 
به هر حال از یک سو سایه انداختن کرونا و از سوی دیگر یکدست شدن قدرت 
در فضای سیاسی موجب شده  ، برخلاف گذشته، تنوع و تکثر سیاسی نباشد 

و تحمل نشود.
اراده ای برای گرم تر شدن و تغییر فضا وجود ندارد

او در پاسخ به این سوال که آیا اراده ای برای تغییر و گرم تر شدن این فضا وجود 
دارد یا خیر؟ عنوان کرد: در واقع مسوولان ادعا می کنند که به دنبال فضای آزاد 
سیاسی هستند اما اراده چندان جدی در تغییر این فضا نمی بینم ، حتی آینده 

این فضا ، چشم انداز بدتری از وضعیت موجود را ترسیم می کند. 
ریشه های افول جنبش دانشجویی 

محمود صادقی در پاسخ به این سوال که چرا اصلاح طلبان سکوت کرده اند؟ 
بیان کرد: در واقع این سکوت تحت تاثیر همین فضا است البته تشکل ها بیانیه 
صادر کردند و در فضای مجازی هم حضور داشتند اما مجموعه شرایطی که 
حاکم است اصلاح طلبان را نیز تحت تاثیر قرار داده است در نتیجه آنچنان که 

باید و شاید به دلیل فضای عمومی جامعه فعالیت چشمگیری ندارند.
این چهره سیاسی اصلاح طلب در پاسخ به این سوال که آیا دانشجویان و 
فعالان سیاسی در فضای مجازی هم توانسته اند فعال باشند؟ تشریح کرد: در 
فضای مجازی ، از لحاظ کمی آن شور و نشاط وجود ندارد که به نظر می رسد 
تحت تاثیر عواملی است که اشاره کردم . در مجموع این شوق و شور در جامعه 
افول کرده است. از سوی دیگر در این فضا به دلیل ترس از برخوردهای امنیتی 

که صورت گرفته، احتیاط هم می کنند. 
غلبه صبر و انتظار بر  فضای دانشگاهی

این استاد دانشگاه در پاسخ به این سوال که تفاوت مشخص دوره ابراهیم 
رییسی را با دوران روسای جمهور گذشته را چه می دانید؟ تاکید کرد: تقریبا می 
توان گفت که این دوره بیشتر حالت صبر و انتظار دارد فضای سیاسی کلی هم 
در حالت صبر و انتظار است که ببیند چه اتفاقی رخ می دهد.  در نتیجه فضای 

دانشگاهی و جنبش دانشجویی هم بدین گونه است.
او در پاسخ به این سوال که توصیه و راهکار شما در این فضا چیست؟ اشاره 
کرد:  هم مسوولان و هم فعالان سیاسی باید به جامعه امید بدهند بسیاری از 
تشکل ها و احزاب و شخصیت ها از امکان تغییر و اصلاح ناامید شده اند و فکر 
می کنند فعالیت هایی که انجام می دهند اثری ندارد ، هر چند،  امید کاذب 
پدیده خوبی نیست اما  امیدواری واقع گرایانه و به دور از افراط و تفریط ، ضرورت 

روز است.

ذوالنوری نماینده مردم قم در مجلس یازدهم:

دولت آمریکا برای انتخابات میان دوره ای 
کنگره روی مذاکرات حساب کرده است

امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی،  عضو کمیسیون 
گفت: دولت آمریکا برای به نتیجه رسیدن مذاکرات عجله دارد زیرا انتخابات 
میان دوره ای کنگره در پیش است و می خواهد در مذاکرات اتفاق های مثبتی 

رخ دهد.
حجت الاسلام »مجتبی ذوالنوری«در گفت و گو با ایرنا با اشاره به مذاکرات 
ایران و ۱+۴ برای رفع تحریم ها و رویکرد آمریکا در این مذاکرات، همچنین 
افزود: آمریکا برای رسیدن به این مقصود، با اعمال فشار و هزینه در مذاکرات 
می خواهد دستاوردهایی از وین داشته باشد البته ما هم می خواهیم مردم از 
مذاکرات منتفع شوند. ولی به نتیجه رسیدن مذاکرات منوط به رفع تحریم ها 
و بازگشت آمریکا به مذاکرات است و به نظرم این مذاکرات در نهایت به نتیجه 

می رسد.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی، درباره 
غیبت آمریکا در مذاکرات و تاثیر آن بر روند گفت و گوها، یادآور شد: ایران اقدامی 
برای کنار گذاشتن آمریکا از مذاکرات نکرده است. بلکه این رییس جمهوری 
سابق آمریکا بود که با خروج از برجام سبب شد امروز آمریکا خود را پشت درهای 
بسته مذاکرات هسته ای وین ببیند و الان هم آمریکا جزو برجام نیست تا بتواند 

در میز مذاکره بنشیند.
ذوالنوری ادامه داد: اگر آمریکا بخواهد به مذاکرات برگردد، هیچ گونه ممانعتی 
برای این موضوع وجود ندارد. اما باید ابتدا عهدشکنی گذشته خود را جبران کند 
و ما هم راستی آزمایی کنیم و اگر برای جمهوری اسلامی ایران صداقت آمریکا 

محرز شود در این صورت می تواند به میز مذاکرات بازگردد.
وی با تاکید بر اینکه موضع ایران در دور جدید مذاکرات، عرفی، عقلی و حقوقی 
است، تصریح کرد: آمریکا پیش از این در برجام بوده و با خروج خود سبب 
مشکلاتی برای کشور ما شده است. امروز هم ایران مدعی است پس از برداشتن 
این تحریم ها و یکسان شدن جایگاه دو کشور، آنوقت آمریکا می تواند به شکل 

رسمی در مذاکرات هسته ای حاضر شود.
نماینده مردم قم در مجلس یازدهم، خاطرنشان کرد: آمریکا در پی این است 
امتیاز ندهد یا کم امتیاز دهد و امتیاز زیاد هم بگیرد که جمهوری اسلامی ایران 

معتقد است در این باره باید حقوق مساوی رعایت شود.
ذوالنوری ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران به تکالیف خود در برجام عمل 
کرده است و باید ابتدا طرف مقابل حقوق رسمی و قانونی ما را بدهد. هرچند 

استمرار حضور ما در مذاکرات هم منوط به دریافت حقوق برجامی است.
وی با تاکید بر اینکه آمریکا چاره ای جز تمکین از روند مذاکرات هسته ای ندارد، 
افزود: امروز اروپا اصرار به حفظ برجام دارد و آمریکا هم پشیمان است که از برجام 

خارج شده است.
ای خاطرنشان  در مذاکرات هسته  و چین  روسیه  درباره مواضع  ذوالنوری 
کرد: روسیه و چین همراهی خوبی در مذاکرات داشته اند و از منطق جمهوری 
از  اروپایی ها هم در مذاکرات  البته  ایران در مذاکرات دفاع کرده اند  اسلامی 

یکدستی و یکپارچگی برخوردار نیستند.

یک کارشناس مسائل آمریکا گفت: دولت کنونی ایالات متحده انگیزه چندانی 
برای افزایش تحریم های ایران ندارد زیرا اثرگذاری مستقیم تحریم ها از بین رفته و 

تاثیر غیرمستقیم آنها هم در تعدیل مواضع هسته ای ایران ناچیز است.
اسفندیار خدایی درباره اتهامات اخیر مقامات آمریکایی مبنی بر متعهد نبودن 
ایران به مذاکرات هسته ای اظهار کرد: طرح چنین صحبت هایی در آغاز مذاکرات 
طبیعی است و طرفین همدیگر را به وقت کشی و جدی نبودن در مذاکرات متهم 
می کنند. البته اکنون آمریکا در موضعی نیست که بخواهد از موضع بالا با ایران 
صحبت کند زیرا این آمریکاست که از توافق خارج شده و اتهام متعهد نبودن به 

مذاکرات در مورد ایران صدق نمی کند.
وی افزود: اتهام متعهد نبودن ایران به مذاکرات در حالی مطرح شده که جمهوری 
اسلامی به طور جدی برای رفع تحریم های ظالمانه علیه مردمش وارد مذاکرات شد 

و از شرایط موجود راضی نیست و این شرایط به تهران تحمیل شده است.
آمریکا در موضع ضعف است و ایران دست برتر را دارد

این کارشناس مسائل بین الملل، تحریم ایران را به نفع آمریکا نیز ندانست و افزود: 
غنی سازی بیشتر از طرف ایران و برداشته شدن گام های کاهش تعهدات توسط 
جمهوری اسلامی به نفع آمریکا نیست و دولت این کشور را برای حل این موضوع 
زیر فشار قرار می دهد. خدایی درباره چشم انداز توافق و این موضوع که چه زمانی 
ایران می تواند با طرف غربی به توافق برسد، گفت: تیم ایرانی می توانست با دولت 
دونالد ترامپ رییس جمهوری پیشین ایالات متحده مذاکره کند اما زیاده خواهی 

ترامپ مانع از شکل گیری مذاکرات شد.
وی افزود: در مذاکرات گذشته، تیم مذاکره کننده جمهوری اسلامی حرفش این 
بود که در مقابل زیاده خواهی ها می ایستد و اگر طرف آمریکایی بخواهد به برجام 
برگردد ایران هم حاضر به بازگشت است ولی ایران تعهد جدید نخواهد پذیرفت و این 

خواسته تهران مورد تصدیق دیگر اعضای برجام هم قرار گرفت.
این کارشناس ارشد مسائل آمریکا، طرح خواسته های زیاده خواهانه دوران ترامپ 
از سوی تیم بایدن را عقلایی و اخلاقی ندانست و تصریح کرد: البته آنچه که نتیجه 
مذاکرات را مشخص می کند اخلاق و منطق نیست بلکه قدرت است. از نظر توازن 
قدرت هم، اکنون ایران در موضع ضعف نیست بلکه این آمریکاست که در موضع 

ضعف قرار داد و خروج این کشور از افغانستان این موضوع را اثبات می کند.
تغییر دولت و تیم مذاکرات، نقطه قوت ایران است

خدایی، خروج آمریکا از افغانستان را نشاندهنده قرار نداشتن گزینه نظامی 

در اولویت سیاست خارجی ایالات متحده در قبال ایران دانست و افزود: آمریکا 
شکست در افغانستان را پذیرفته و در مقابل طالبان عقب نشینی کرده است. رییس 
جمهوری این کشور در ایام انتخابات قول بازگشت به برجام را داده بود اما بدون هیچ 

دلیلی به عهد خود وفا نکرد.
وی با یادآوری بدعهدی بایدن به وعده های انتخاباتی در مورد بازگشت به برجام 
گفت: این درحالی است که هم دولت دوازدهم و هم دولت سیزدهم سر میز مذاکره 
ماندند. اکنون هم دولتی در ایران طرف حساب بایدن است که در گذشته منتقد 
برجام بوده و این موضوع به خودی خود برای مذاکره کنندگان ایرانی یک نقطه 
قوت است. تغییر دولت و تیم مذاکرات به تیم ایرانی انرژی مضاعف بخشیده است.
بودن  عملیاتی  درباره  ایرنا  با  گفت وگو  در  راهبردی  مسائل  کارشناس  این 
تهدیدهای مقامات آمریکا مبنی بر افزایش تحریم های ایران نیز گفت: دولت بایدن 
انگیزه چندانی برای افزایش تحریم های ایران ندارد زیرا تحریم ها مستقیماً به نتیجه 

نمی رسند و تاثیر غیرمستقیم آنها در تعدیل مواضع هسته ای ایران اندک است.
خدایی افزود: اینکه آیا آمریکا می تواند تحریم های ضدایرانی را افزایش دهد باید 
بگویم این موضوع امکان پذیر است و آمریکا می تواند به طرف های معامله ایران 
فشار بیاورد اما بعید است این کار را انجام دهد زیرا به نفع منافع ملی آمریکا نیست و 

برای این کشور هزینه خواهد داشت.
فشار به شرکای تجاری ایران برای آمریکا رایگان نخواهد بود

وی تصریح کرد: آمریکا می تواند به چین و سایر طرف های تجاری ایران فشار 
بیاورد اما پکن و دیگر طرف ها داوطلبانه از تجارت با ایران عقب نخواهند نشست 
و در قبال دست کشیدن از منافع خود در تجارت با ایران خواهان گرفتن امتیاز از 
واشنگتن خواهند شد لذا منافع ملی ایالات متحده در این است که به تعهدات خود 

در توافق هسته ای برگردد.
این کارشناس مسائل آمریکا، تاثیرگذاری لابی صهیونیستی بر سیاست خارجی 
ایالات متحده را یادآور شد و گفت: تاثیرگذاری لابی صهیونیستی در جاهایی باعث 

شده کاخ سفید برخلاف منافع آمریکا تصمیم بگیرد.
خدایی با اشاره به اینکه اختلافات اقتصادی جدی بین تهران و واشنگتن وجود 
ندارد، خاطرنشان کرد: ایران با برخی کشورها در حوزه صادرات نفت و گاز رقابت 
دارد اما اختلافات ایران و آمریکا بیشتر به مسائل ایدئولوژیک و موجودیت رژیم 

صهیونیستی بر می گردد.
وی افزود: منافع آمریکا در این نیست که تحریم های ایران را بیشتر کند. در عین 

حال دولت بایدن نیز ممکن است تسلیم فشار لابی صهیونیستی و اسرائیل شود 
و منافع مردم این کشور را قربانی منافع صهیونیسم جهانی کند.بنابراین وادار 
کردن چین وسایر شرکای تجاری ایران به کاهش تجارت با جمهوری اسلامی برای 

واشنگتن رایگان تمام نمی شود.
همدلی دولت  و مردم کارت برنده ایران در مذاکرات است

این کارشناس ارشد مسائل بین الملل درباره اهرم های ایران برای وادار کردن 
غرب به عقب نشینی نیز گفت: جمهوری اسلامی به آسانی می تواند با طرح 
موضوع خروج یکجانبه ایالات متحده از برجام در عرصه بین المللی به این کشور 

فشار دیپلماتیک و سیاسی وارد کند.
خدایی، افزایش غنی سازی و کاهش تعهدات هسته ای ایران در چارچوب برجام 
را دیگر کارت برنده ایران در مذاکرات عنوان کرد و افزود: غنی سازی تنها کارت 
بازی ایران نیست بلکه می تواند با ارائه مشوق های اقتصادی به شرکت های بزرگ 

اقتصادی چین، روسیه و حتی آمریکا مذاکرات را تحت تاثیر قرار دهد.
وی، ثبات و امنیت حاکم بر ایران را کارت برنده دیگر ایران عنوان کرد و افزود: 
همراه بودن و همدلی دولت و مردم و اتحاد ملی و انسجامی که در کشور وجود دارد 

می تواند طرف غربی را به تعامل بیشتر با جمهوری اسلامی تشویق کند.
این کارشناس ارشد مسائل آمریکا، اقتدار منطقه ای جمهوری اسلامی را یادآور 
شد و گفت: تهران در منطقه نفوذ دارد و واشنگتن و متحدانش برای حل و فصل 

مسائل منطقه ای خود به کمک ایران نیاز دارند.
خروج از برجام برای ترامپ هزینه داشت

خدایی درباره تاکید جمهوری خواهان بر تداوم فشارها علیه ایران و پاره کردن 
توافق بایدن با ایران نیز گفت: ترامپ با وجود اینکه قول داده بود به سرعت از برجام 
خارج می شود اما بیش از یک سال و چند ماه بعد از ریاست جمهوری، همچنان 
در برجام ماند و تحریم ها علیه ایران را طبق توافق برجام لغو کرد زیرا خروج از 
برجام و قرار گرفتن در مقابل اجماع جهانی برای ترامپ هزینه داشت. بنابراین، 
امکان رسیدن به شکلی از توافق که خروج طرف های غربی از برجام را سخت کند 

امکانپذیر است.
وی افزود: بعد از امضای برجام، اگر کشورهای اروپایی، چین و بقیه طرف های 
برجام وارد بازار ایران شده و سرمایه گذاری سنگین کرده بودند ترامپ نمی توانست 

به راحتی با یک تشر و خروج از برجام، آنها را از ایران خارج کند.
این کارشناس مسائل راهبردی، وضعیت هرگونه توافقی را وابسته به گفتمان 
جهانی، وضعیت دیپلماسی و جایگاه سیاسی کشورها در آینده دانست و تصریح 
کرد: باوجود تاثیرپذیری از مسائل محیطی، این اراده دولت های ایران و آمریکاست 

که تعیین کننده پایداری یا اضمحلال توافق خواهد بود.
خدایی با بیان اینکه قدرت عامل تعیین کننده است نه آنچه روی کاغذ نوشته 
شده، خاطرنشان کرد: همانطور که شروع جنگ از طرف کشورها منطق خاصی 
ندارد پایبندی آنها به توافقات هم از منطق خاصی تبعیت نمی کند و برجام یا هر 
توافق دیگری نمی تواند مانع از تحقق اراده دولت های آینده در تهران یا واشنگتن 

شود.
کارت جنگ روی میز بایدن نیست

وی، ماجراجویی آمریکا علیه ایران را منتفی دانست و گفت: اینکه آمریکا بخواهد 
وارد یک درگیری نظامی جدید شود با منطقی که بر اساس آن، ایالات متحده از 
افغانستان خارج شد و از درگیر شدن با طرف های مختلف در سوریه خودداری 

کرد همخوانی ندارد.
این کارشناس مسائل بین الملل با بیان اینکه کارت جنگ روی میز بایدن نیست، 
تصریح کرد: اکنون آمریکا روی شرق آسیا و اطراف چین تمرکز کرده زیرا منافعش 
در آنجاست و اینکه بخواهد جنگی را شروع کند منطقی نیست. در عین حال، نباید 
امکان جنگ را صفر دانست و تحت نفوذ لابی صهیونیستی یا اتفاقات غیرمنتظره، 

چنین احتمالی نیز ممکن است در دستور کار قرار گیرد.
خدایی خاطرنشان کرد: طرح موضوعات مرتبط با جنگ علیه ایران بیشتر از 
جانب مخالفان و منتقدان دولت بایدن مطرح می شود. در عین حال، اسرائیل 
همیشه جمهوری اسلامی را تهدید کرده و آنچه مانع عملی شدن این تهدیدات 

بوده، تبعات آن است.
وی، اقتدار داخلی و منطقه ای جمهوری اسلامی را یادآور شد و گفت: وارد 
شدن به جنگ یا حتی صحبت از آن برای اسرائیل هزینه های زیادی دارد و امنیت 
اسرائیل را تحت الشعاع قرار می دهد. حتی همین مانورها و رزمایش های ایران 
برای رژیم صهیونیستی اضطراب آور بوده و باعث فرار سرمایه گذاران و فعالان 

اقتصادی از فلسطین اشغالی شده است.

خدایی کارشناس ارشد مسائل آمریکا:

آمریکا دیگر از تحریم ایران سود نمی برد

فرجی راد تحلیل گر ارشد سیاست خارجی:
باید تعدیل هایی در خواست طرفین مذاکرات صورت بگیرد

در  طبیعتا  گفت:  خارجی  سیاست  ارشد  تحلیل گر  یک 
تعدیل  و هم در سمت غرب  ایران  مذاکرات، هم در سمت 
در  که  نیست  این  معنی  به  دیپلماسی  می گیرد؛  صورت 
و  برسد  خود  خواست  درصد  به ۱00  کشور  یک  مذاکرات 
چیزی نصیب طرف مقابل نشود. دیپلماسی جنگ نیست و 
لازم است تعدیلاتی از سوی دو طرف صورت بگیرد.  عبدالرضا 
فرجی راد در گفت وگو با ایلنا،  در ارزیابی روند کلی مذاکرات 
وین در دور هفتم و در پاسخ به این سوال که ایران بارها از 
توافق مدنظر خود با عنوان توافق خوب یاد کرده است و این 
در حالی است که دو پیش نویس هیات ایرانی از سوی طرف 
مقابل به عنوان خواستی بیش از برجام تعبیر شده است، این 
توافق خوب مدنظر ایران چه مواردی را در بر می گیرد، گفت: 
ایران معتقد است که دو پیش نویسی که در دور هفتم ارائه 
داده کاملا در راستای برجام است که یکی در خصوص رفع 
تحریم ها و دیگری در خصوص مسائل فنی هسته ای و کاهش 
تعهدات ایران است و البته پیش نویس سومی با عنوان مدت 
راستی  آزمایی از رفع تحریم ها نیز در دور هشتم ارائه خواهد 
شد. ایران اعتقاد دارد که براساس متن پیش نویس ها که ارائه 
شده مطالبی بوده که در شش دور مذاکرات قبلی مورد بحث 

قرار گرفته و هیچ کدام خارج از متن برجام نیست. طرف غربی 
هم نگفته ایران اشتباه می کند اما می گوید ما توقع نداشتیم 
که طرف ایرانی آن ۸5 درصد گفت وگوهای قبلی را نادیده 
بگیرد و در آن دست ببرد. وی ادامه داد: اینکه مذاکرات از ابتدا 
صورت بگیرد طرف مقابل مقاومت می کند و اعلام می کند 
این خلاف انتظار ما بود. بحث ها در حال حاضر این است. 
ما باید ببینیم پنج شنبه چقدر طرفین می توانند با هم کنار 
بیایند. ایران پیشنهاداتش را ارائه کرده و قطعا در پایتخت های 
اروپایی مورد بحث قرار گرفته و با طرف آمریکایی نیز تبادل 
نظر شده است که در نهایت ببینیم آن ها با چه پیشنهادی به 
وین باز می گردند. آنچه که مسلم است من معتقدم مذاکرات 
ادامه پیدا می کند چرا که این اراده در دو طرف وجود دارد که به 
توافق دست پیدا کنند. وی افزود: البته در این میان خناسانی 
مانند اسرائیل هم هستند که سعی دارند در این مسیر اخلال 
ایجاد کنند و همین نگرانی اسرائیل به این معنی است که 
امیدواری برای حصول توافق وجود دارد و سفر رئیس موساد به 
آمریکا هم موید همین نگرانی است. رویکرد تیم جدید نسبت 
به گذشته متفاوت شده و در نتایج شش دور مذاکرات پیشین 
دست برده و انتظارات جدیدی را هم مطرح کرده که البته 

مساله راستی آزمایی، تضمین و رفع تحریم های بعد از خروج 
ترامپ کار درستی است چرا که توافق زمانی معنا پیدا می کند 
که به اقتصاد ایران کمک شود. این تحلیل گر ارشد سیاست 
خارجی همچنین در پاسخ به این سوال که با توجه به اینکه 
در تازه ترین اظهارنظر یکی از طرفین غربی برجام، وزارت امور 
خارجه آلمان اعلام کرده که پیشنهادهای اخیر تهران قابل 
قبول نیست و ایران با پیشنهادات واقع بینانه به وین بازگردد 
و ایران نیز بر خواست خود پافشاری دارد آیا ممکن است دور 
هشتم مذاکرات با بن بست مواجه شود، گفت: این موضوع 
از سوی آلمان مطرح شده که در حال حاضر دولتی روی کار 
آمده که کمی با دولت قبلی متفاوت و شاید هم تندتر باشد و 
طبیعتا این به معنی آن نیست که صحبت شان بن بستی ایجاد 
کند. خواست غرب این است که ایران در پیشنهاداتش اندکی 
تعدیل ایجاد کند. وی ادامه داد: طبیعتا در مذاکرات، هم 
در سمت ایران و هم در سمت غرب تعدیل صورت می گیرد؛ 
دیپلماسی به معنی این نیست که در مذاکرات یک کشور به 
۱00درصد خواست خود برسد و چیزی نصیب طرف مقابل 
نشود. دیپلماسی جنگ نیست و لازم است تعدیلاتی از سوی 
دو طرف صورت بگیرد. خیلی نباید اظهارات این چنینی را 

بزرگ کرد. فرجی راد در پاسخ به این سوال که پیش بینی شما 
از دور هشتم مذاکرات چیست و آیا امکان دارد بر سر برخی 
مذاکرات  ادامه  برای  راه  و  گرفته  صورت  توافق  موضوعات 
هموار شود، گفت: امیدوار هستم که مذاکرات ادامه پیدا کند 
چرا که پیش تر هم گفتم هر دو طرف ایران و آمریکا خواستار 
حصول توافق هستند. رئیس سازمان سیا نیز در تازه ترین 
سندی  که  کرده  اعلام  ایران  خصوص  در  خود  نظر  اظهار 
مبنی بر تسلیحاتی کردن برنامه هسته ای ایران وجود ندارد و 
این بخشی از علائم مثبت برای خوشبینی به روند مذاکرات 
است که به اسرائیل و برخی کشورهایی منطقه اعلام می کند 
که ما می خواهیم مذاکره کنیم و ایران به دنبال بمب هسته ای 
نیست. پس تهدید به اینکه فرصت نیست شانتاژهایی برای 
امتیازگیری است و مدت هاست این مسائل مطرح می شود. 
شما بدانید که مذاکرات ادامه پیدا کرده و هر دو طرف در 
ادامه برای دستیابی به توافق انعطاف خواهند داشت.   این 
دیپلمات پیشین در خصوص امکان دستیابی به توافق پیش از 
پایان سال میلادی نیز گفت: این را امروز نمی توان گفت بلکه 
پس از پایان دور هشتم بهتر می توان تحلیل کرد اما بنده این 

احتمال را ضعیف نمی دانم.

گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  عضوکمیسیون 
پیشنهادهای ایران به طرف های مذاکره کننده کاملا در چهارچوب برجام است. آمریکا 
و اروپا اصرار به حفظ بخشی از تحریم ها دارند و حاضر نیستند به تعهدات خود عمل 

کنند.
»شهریار حیدری« با اشاره به آغاز دور دوم مذاکرات هسته ای در دولت سیزدهم گفت: 

هشتمین دور مذاکرات هسته ای از روز پنجشنبه در وین آغاز شده است  و فرق این دور 
از مذاکرات با دورهای قبل این است که جمهوری اسلامی با جدیت و قاطعیت به دنبال 
نتیجه است. عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس افزود: تحریم هایی 
که علیه جمهوری اسلامی اعمال شده است باید توسط خود آمریکا لغو شود. ضمن 

اینکه کشورهای اروپایی هم با تبعیت از آمریکا تحریم های ایران را تشدید کردند.
وی با تاکید بر اینکه تنها راه برون رفت از این مسائل توافق دو جانبه و برد- برد است، 
عنوان کرد: طرف های برجامی در این سال ها توقع شفاف سازی از جمهوری اسلامی 
و غیرسرزده  بازدیدهای سرزده  انجام دادیم.  را  نیز شفاف سازی لازم  ما  داشتند که 
بازرسان سازمان بین المللی انرژی اتمی از تاسیسات هسته ای و اذعان مکرر آژانس بر 
عدم انحراف جمهوری اسلامی از مسیر هسته ای هم نشان دهنده این شفافیت ایران 

است.
حیدری ادامه داد: اینکه برخی از طرفین مذاکره مشکوک صحبت می کنند به دلیل 
تلاش لابی عربی و صهیونیستی بوده در حالی که جمهوری اسلامی ایران انحرافی از 

برنامه هسته ای نداشته است.
وی با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران صرفا به دنبال استمرار جلسات نیست، 
گفت: طرف های برجامی موارد مختلفی را در نشست ها مطرح می کنند و نوع اظهارات 
و رفتارهای آنها نشان می دهد که آنها می خواهند فقط بخشی از تحریم ها را لغو کنند 

ولی جمهوری اسلامی ایران خواهان لغو همه تحریم هاست.

نماینده مردم قصرشیرین با اشاره به تحریم های اخیر آمریکا علیه ایران در حین 
مذاکرات اظهار کرد: در حالی که جمهوری اسلامی ایران تعهد خود به مفاد توافق 
هسته ای را ثابت کرده، ولی آمریکا از عمل به تعهداتش شانه خالی کرده و اکنون هم 

کماکان به استمرار تحریم ها اصرار می ورزد.
وی همچنین درخصوص ادعاهای طرف های غربی مبنی بر اینکه پیش نویس های 
به  ایران  ارائه شده  پیشنهادهای  فرابرجامی است، گفت:  ایران  از سوی  ارائه شده 
طرف های مقابل کاملا درچارچوب برجام است. بلکه موضوع این است که آمریکا و 
طرف های مقابل اصرار به حفظ بخشی از تحریم ها دارد ولی جمهوری اسلامی ایران 

معتقد به برچیده شدن همه تحریم هاست.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
آمریکا با تیم نزدیک به ۶0 تا ۷0 نفره  با تخصص های حقوقی، امنیتی و سیاسی در وین 
حاضر شده است، گفت: هرچند آمریکا به صورت رسمی در مذاکرات نیست و اجازه 
حضور هم ندارد اما از پشت در مذاکرات، مسائل را رصد می کند و طرف های برجامی 

هم به آمریکا مشورت می دهند.
نماینده مردم قصرشیرین در مجلس با تاکید بر اینکه برای رسیدن به نتیجه درست، 
باید آمریکا نتایجی که طرف۱+۴ در مذاکرات کسب می کند، بپذیرد و هر تصمیمی که 
گرفته شد نسبت به اجرای آن اقدام کند، گفت: آمریکا برای بازگشت به میز مذاکرات باید 

نسبت به رفع تحریم های یکجانبه اقدام کند.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

پیشنهادهای ایران به طرف مقابل فرابرجامی نیست
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برای خانواده ات تلاش کن. مبادا 
آنان برای تو کار و تلاش کنند! .
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الکافي : ج 5 ص 149 ح 6

اکبر نحوی استاد قمی ادبیات فارسی درگذشت
اکبر نحوی استاد زبان و ادبیات فارسی دانشگاه شیراز و عضو وابسته فرهنگستان زبان و ادب فارسی 
به علت سکته قلبی در منزل شخصی خود در سن ۶۶ سالگی درگذشت. یکی از شاگردان این استاد 
فقید دانشگاه جمعه با تایید این خبر  گفت: زنده یاد نحوی شامگاه چهارشنبه ۱۸ آذرماه درگذشت و 
پیکر وی ساعت ۱0 صبح روز شنبه پس از برگزاری آیین مختصری در مقابل مسجد دانشگاه شیراز، 
برای خاکسپاری به زادگاهش قم منتقل خواهد شد. نحوی، استاد دانشگاه شیراز، پژوهشگر، مصحح، 
شاهنامه پژوه و سعدی شناس، پنجم آبان ماه سال ۱33۴ در قم متولد شد.او مقاطع تحصیلی کارشناسی، 
کارشناسی ارشد و دکتری زبان و ادبیات فارسی را در دانشگاه شیراز به پایان رساند.این عضو فقید هیات 
علمی بخش زبان و ادبیات فارسی بیش از ۷0 مقاله علمی در نشریات علمی و فرهنگی و دانشنامه های 

تخصصی داشت.

ایران یکی از پر تصادف  ترین کشورهای دنیا 
رئیس مرکز کنترل ترافیک پلیس راهنمایی و رانندگی نیروی انتظامی جمهوری اسلامی ایران درباره 
تعداد تلفات در تصادفات جاده  ای گفت: ایران یکی از پر تصادف ترین کشورهای دنیا است.سرهنگ 
احمد شیرانی، اظهار کرد: یکی از شاخص های اصلی در دنیا تعداد تصادفات و متوفیان به نسبت ده هزار 
وسیله  نقلیه است که در کشور ما این رقم حدود 5 است مقیاس این رقم در کشورهای اروپایی 3 است و 
در کشورهای آسیایی هم بیش تر از ایران است.سرهنگ شیرانی ادامه داد: شاخص دوم تعداد کشته ها 
به ازای هر صد هزار نفر است سال گذشته در کشور ۱۸ برآورد شد این آمار به نسبت کشورهای اروپایی 
بیش تر است.وی افزود: از سال ۱3۸5 بیست و هفت هزار نفر در جاده  ها بر اثر تصادف جان خود را از 

دست دادند این رقم با تلاش پلیس راهور و دیگر سازمان ها کاهش پیدا کرد.

علی دایی جان یک محکوم به اعدام را نجات داد
علی دایی پس از تلاش های مستمری که انجام داد، روزچهارشنبه  از خانواده ای که ۱۶ سال برای 
آزادی یک نفر رضایت نداده و تصمیم به قصاص فرد زندانی داشتند، رضایت گرفت و جان یک نفر را 
نجات داد. پیشکسوت فوتبال ایران همراه با دادستان و رئیس زندان های کرج نزد خانواده شاکی رفته و 
در دقیقه ۹0 رضایت اولیای دم که تصمیم به قصاص داشتند را گرفت.علی دایی در شرایطی با کار انسان 
دوستانه اش جان این فرد را از پای چوبه دار نجات داد که خانواده اولیای دم طی سالیان و ماه های اخیر 
اعلام کرده بودند به هیچ عنوان رضایت نمی دهند، اما با میانجیگری  اسطوره فوتبال ایران این داستان 

ختم به خیر شد.

تجمع اعتراضی صنفی معلمان درقم 
جمعی از معلمان استان قم در تجمعی مسالمت آمیز با هدف اجرای طرح رتبه بندی فرهنگیان تجمع 
کردند.براساس این گزارش ،معلمان در این تجمع که از ساعت ۱0 صبح  روز پنجشنبه در اداره کل 
آموزش و پرورش استان در فضایی مسالمت آغاز شد بر اصلاح نظام رتبه بندی معلمان تاکید کردند. 
فرهنگیان استان قم در این تجمع از بی عدالتی در حقوق و دریافتی های خود نسبت به سایر دستگاه ها 
و ارگان ها اعتراض کردند و از نمایندگان مجلس و دولت خواستند به مطالبات آنان رسیدگی کنند.این 

تجمع پس از ۲ ساعت به پایان رسید.

پاسخ نوبخت به معاون رئیسی 
محمدباقر نوبخت، رئیس سازمان برنامه و بودجه در دولت روحانی در پاسخ به ادعای معاون رئیسی 
درخصوص تحویل گرفتن دولت با خزانه خالی و بدهی گفت آقای حسینی قطعا بی اطلاع هستند که 
بالغ بر 200 هزار میلیارد تومان معادل ارزی به صورت نقد و اسکناس در دسترس از دولت دوازدهم برای 
دولت سیزدهم باقی ماند.محمد حسینی، معاون پارلمانی رئیس جمهوری مدعی شده است که "دولت 

را با خزانه خالی و کلی بدهی تحویل گرفتیم.

با تصویب شورای اسلامی شهرقم؛

۲۲ کوچه در قم  به نام شهیدان
 سرباز ارتش مزین شد

۲۲ معبر شهری در قم با تصویب شورای اسلامی شهر به نام شهیدان سرباز 
ارتش نامگذاری شد.

نام شهیدان در  به  نامگذاری معابر  به گزارش روابط عمومی شهرداری قم، 
بیشتر  ترویج  توسط مجموعه مدیریت شهری در قم سبب  سال های گذشته 

فرهنگ ایثار و شهادت شده است.
گزارش حاکیست: کمیته نامگذاری در شهرداری و شورای شهر تلاش بسیاری 
برای نامگذاری معابر و شوارع به نام شهدای والامقام در سال های گذشته انجام 
نام  به  شهری  معبر  شهر ۲۲  اسلامی  شورای  اخیر  جلسه  در  که  است  داده 
شهیدان سرباز ارتش نامگذاری شد. گزارش می افزاید: بر این اساس خیابان 
۱۹دی به نام خیابان شهید بیطرفان، کوچه چهار به نام شهید محمدرضا تام، 
خیابان نوبهار کوچه ۱0 به نام شهید محمد داروغه حسینی، خیابان آذر کوچه 
۲3 به نام شهید محمدرضا دانا و خیابان روحانی کوچه ۱۷ نیز به نام شهید محمد 
شریف زاده حصاری است. همچنین خیابان ۱5 خرداد، خیابان فراشاهی، کوچه 
۱۱ به نام شهید محمدرحیم لطیفی، خیابان توحید، خیابان پاسداران شرقی، 
خیابان معراج، کوچه پنج به نام شهید محمد بدلی، خیابان توحید، کوچه 3۸، 
کوچه یک  به نام شهید علی سهامی محمد، خیابان هفت تیر، کوچه ۸۸ به نام 
شهید عزت الله منتعلی نامگذاری شده است. گزارش ادامه یافته است: خیابان 
آزادگان، کوچه ۹ به نام شهید غلامحسین نائینی زاده لباف، خیابان امام خیابان 
شهید سعیدی کوچه ۱0 به نام شهید رضا گایینی رضا آبادی، خیابان مدرس، 
خیابان میثم جنوبی، کوچه ۴۱ به نام شهید عباس سلطانی عینی، خیابان 
امام خیابان تولید دارو، کوچه هشت به نام شهید علی محمدی، خیابان مفتح، 
کوچه پنج به نام شهید حسن ملکیان، خیابان توحید ۱۷ متری فهیمی، کوچه 
3۸ به نام شهید غضنفر آبادی و خیابان توحید، خیابان سید معصوم، کوچه 
پنچ به  نام شهید قدرت طالبی نیز از دیگر نامگذاری های  صورت گرفته است. 
خیابان امامزاده ابراهیم، خیابان ۱۷ شهریور، کوچه هفت به نام شهید محرم 
یلقدر، خیابان امام زاده ابراهیم، خیابان ۱۷ شهریور، کوچه ۹ به نام شهید علی 
خوشرو، خیابان سوم خرداد، کوچه پنج به نام شهید قاسم بیرامی،  خیابان سوم 
خرداد، کوچه هفت به نام شهید محمود یوسفی، بلوار کشاورز جنوبی، کوچه ۱۶ 
به نام شهید ایپکعلی مرادی، بلوار امام موسی صدر، کوچه ۴3، کوچه اول سمت 
راست به نام شهید علی شیبانی و خیابان نیروی هوایی، کوچه هشت نیز به نام 

غلامحسن سبزآباد می باش
  

سرپرست معاونت شهرسازی و معماری شهرداری قم :

درآمدهای حذف پارکینگ صرف 
احداث پارکینگ های عمومی می شود

سرپرست معاونت شهرسازی و معماری شهرداری قم گفت: برابر ضوابط و 
مصوبات شورای اسلامی شهر قم، وجوه حاصل از حذف پارکینگ در حساب 
جداگانه ای که به منظور احداث پارکینگ های عمومی افتتاح شده واریز می شود.
مسعود میلانی با اشاره به موضوع حذف پارکینگ اظهار داشت: موارد حذف 
پارکینگ به صورت معدود و با توجه به دستورالعمل وزارت کشور برای عدم امکان 
تامین پارکینگ در محل احداث، با این موضوعات موافقت می شود. به گفته وی، 
برابر ضوابط و مصوبات شورای اسلامی شهر قم، وجوه حاصل از حذف پارکینگ 
در حساب جداگانه ای که به منظور احداث پارکینگ های عمومی افتتاح شده 
واریز می شود. سرپرست معاونت شهرسازی و معماری شهرداری قم تصریح کرد: 
موضوع احداث پارکینگ های عمومی نیز توسط معاونت حمل و نقل و ترافیک 
و طی جلسات متعدد با مناطق و معاونت های مرتبط جهت تملک و طراحی، 
پیگیری می شود که پس از تهیه و تصویب طرح و تأمین اعتبار لازم و طی مراحل 
و تشریفات قانونی به مرحله اجرا درخواهد آمد. وی تخلفات ساختمانی که 
منجر به کسری پارکینگ شده را مورد توجه قرار داد و افزود: با توجه به قوانین، 
پرونده تخلفات به کمیسیون ماده ۱00 ارسال و وجوه مربوط به جریمه کسری 
پارکینگ نیز به حساب مذکور واریز و در راستای احداث پارکینگ های عمومی 

هزینه خواهد شد.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم :
پروژه تقاطع شهدای روحانیت سرعت می گیرد

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم، علت وقفه چندماهه پروژه تقاطع شهدای 
روحانیت را مطرح و گفت: پروژه به علت وجود معارض دکل برق ۲30 کیلوولتی 

یکی از شبکه های برق هشت ماه متوقف بود.
عباس حلوایی زاده با اشاره به علت وقفه بعضی از پروژه های شهری اظهار 
داشت: بعضی از پروژه ها به علت وجود معارض با مشکلات و چالش های زیادی 
روبه رو است. وی آخرین وضعیت تقاطع شهدای روحانیت را موردتوجه قرار داد و 
افزود: این تقاطع در ادامه بلوار فردوسی واقع شده که با این تقاطع غیرهمسطح 
امام  بلوار  از  افتاده و به صورت زیرگذر  اتفاق  با منطقه چهار  اتصال منطقه دو 
رضا)ع( تا بلوار یادگار امام)ره( ادامه دارد. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم، 
علت وقفه چندماهه پروژه تقاطع شهدای روحانیت را مطرح و تصریح کرد: پروژه 
به علت وجود معارض دکل برق ۲30 کیلوولتی یکی از شبکه های برق منطقه ای 
هشت ماه متوقف بود. وی ادامه داد: تهران اجازه قطع برق را به سازمان توسعه 
و عمران به عنوان مجری پروژه برای شمع گذاری تقاطع به علت رعایت نشدن 
شد،  برگزار  تهران  در  که  فراوانی  جلسات  و  مذاکرات  از  بعد  و  نمی داد  حریم 
رفع  با  حاضر  حال  در  کرد:  خاطرنشان  زاده  حلوایی  شد.  برطرف  مشکلات 
معارض، این پروژه در حال اجرا بوده و شاهد پیشرفت پروژه هستیم و امیدواریم 

در کمترین زمان پروژه به اتمام برسد.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

سامانه معرفی اماکن تاریخی و گردشگری 
در تاکسی های نصب می شود

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از نصب سامانه هایی در تاکسی های 
این  گفت:  و  داد  خبر  شهر  گردشگری  و  تاریخی  اماکن  معرفی  برای  شهری 
این  براساس  داشت:  اظهار  طبیبی  مسعود  است.  طراحی  دست  در  سامانه 
سامانه که اجرای آن در سند تاکسیرانی پیش بینی شده به دنبال این هستیم 
که سامانه هایی در تاکسی نصب شود که وقتی گردشگران در شهر تردد می کنند 
به صورت خودکار و در قالب صوت و تصویر المان ها و مراکز تاریخی و گردشگری 
شهر معرفی شود. وی خاطرنشان کرد: در این طرح طوری برنامه برنامه ریزی 
و اخلاق  زبان  از حیث  با مسافران  ارتباط  امکان  که  تاکسی هایی  از  که  شده 
دارند بهتر گرفته و مشارکت داده شود تا بخشی از درآمد روزانه آنان به سفرهای 

گردشگری اختصاص یابد.

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم :

ساماندهی محدوده اسماعیل آباد 
نیازمند عزم استانی است

از  گفت:  قم  شهر  اسلامی  شورای  معماری  و  شهرسازی  کمیسیون  رئیس 
دستگاه های مسئول از جمله اداره کل راه وشهرسازی، کمیته امداد امام خمینی)ره( 
محدوده  در  مطلوب  و  مناسب  مسکن  تامین  به  نسبت  داریم  انتظار  بهزیستی  و 
امرالهی در حاشیه جلسه  الله  روح  نمایند.  بیشتری معطوف  توجه  اسماعیل آباد 
کمیسیون شهرسازی و معماری که با حضور فرماندار قم در سالن جلسات شورای 
اسلامی شهر قم برگزار شد، با اشاره به دغدغه مدیریت شهری در جهت ساماندهی 
محدوده منطقه اسماعیل آباد، اظهار داشت: از دستگاه های مسئول از جمله اداره 
کل راه وشهرسازی، کمیته امداد امام خمینی)ره( و بهزیستی انتظار داریم نسبت به 

تامین مسکن مناسب و مطلوب در این حوزه توجه بیشتری معطوف نمایند.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف محموله میلیاردی قاچاق از 3 دستگاه اتوبوس 
فرمانده انتظامی استان از توقیف 3 دستگاه اتوبوس و کشف محموله میلیاردی قاچاق در محور 

عوارضی"قم-تهران "خبر داد 
سردارسیدمحمود میرفیضی ظهارداشت: مأموران پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی استان 
قم در اجرای طرح مبارزه با قاچاق کالا، 3دستگاه اتوبوس را در محور عوارضی"قم-تهران"متوقف کردند.
وی افزود: در ادامه طی بازرسی از خودروهای موصوف، ۲دستگاه هواکش صنعتی، یک دستگاه 
تلویزیون ۶5اینچ ، تعداد زیادی لب تاپ، قهوه ساز و پوشاک،۶ دستگاه لوازم خانگی شامل ماشین 

لباسشویی و تلویزیون و مقادیر زیادی کره بادام زمینی کشف و ۷ نفر در این رابطه دستگیر شدند.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: کارشناسان ارزش محموله های کشف شده را چهار میلیارد و 500 

میلیون ریال اعلام کردند.
سردار میرفیضی از شهروندان خواست در صورت مشاهده هرگونه فعالیت غیرمجاز از جمله قاچاق 
و توزیع کالاهای غیرمجاز توسط افراد فرصت طلب و سود جو، موضوع را از طریق سامانه تلفنی ۱۱0 

اطلاع داده تا پلیس در اسرع وقت رسیدگی و قاطعانه و قانونی برخورد کند.
 

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم خبرداد:

توقیف ۲محموله لوازم آرایشی قاچاق 
رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان از توقیف ۲ محموله لوازم آرایشی قاچاق در این استان خبر داد 

 سرهنگ حسین برزگر اظهارداشت: کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان ۲ خودرو پژو و تیبا را به 
ظن حمل بار قاچاق در عوارضی "سلفچگان-ساوه" توقیف کردند.

وی گفت: در بررسی اولیه مشخص شد خودروها حامل بار قاچاق هستند بنابراین با هماهنگی مقام 
قضائی استان به یگان منتقل و مورد بازرسی قرار گرفتند.

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم افزود: سرانجام ۲ محموله لوازم آرایشی فاقد مجوز و قاچاق از 
خودروها کشف که کارشناسان ارزش محموله را در مجموع ۲ میلیارد ریال اعلام کردند.

سرهنگ برزگر گفت: در نهایت متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل 
مرجع قضائی استان شدند.

معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم:

4واحد صنفی پلمب، ۸ واحد اخطار گرفتند 
معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان از پلمب ۴ واحد صنفی در طرح نظارت برواحدهای 
صنفی قهوه خانه ها، سفره خانه ها و رستوران های متخلف به علت عدم رعایت قوانین و مقررات در این 

استان خبر داد 
سرهنگ سید مجتبی اشرفی اظهارداشت: ماموران اداره نظارت براماکن عمومی، طرح نظارت بر 

واحدهای صنفی قهوه خانه ها، سفره خانه ها و رستوران های متخلف را به مدت ۲ روز اجرا کردند .
وی ادامه داد: بازدید از 3۷ واحد صنفی، صدور ۸ فقره اخطار و ۴ مورد پلمب به علت عدم رعایت 

قوانین و مقررات از نتایج این طرح بوده است.
معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم از مردم خواست، در صورت مشاهده هر گونه 
فعالیت غیرقانونی افراد، مراتب را از طریق مرکز فوریت های پلیس ۱۱0 درمیان بگذارند، تا نسبت به 

برخورد قانونی با آنان در سریعترین زمان ممکن اقدام شود.

 رئیس کل دادگستری استان قم  مطرح کرد:

پیشگیری از وقوع جرم با تعامل دستگاه قضایی و شورای شهر قم

طرح:مهدی عزیزی 

خط ویژه برای واکسن نزده ها!

مدیرکل بهزیستی استان قم با بیان این که در بسیاری از کشورها رسیدگی 
به آسیب های اجتماعی از وظایف مهم شهرداری  است، گفت: در استان قم 
گرمخانه ای برای معتادان و افراد فاقد مکان نیست و این افراد تحویل بهزیستی 

داده می شوند.
مهدی پهلوانی در گفت و گویی با اشاره به این که عملکرد غلط دستگاه ها 
بسیاری از آسیب ها را ایجاد کرده است، اظهارداشت: اگر کمک خیران نباشد، 

بهزیستی و دولت به تنهایی نمی تواند جوابگوی نیاز معلولان باشد.
پهلوانی با بیان این که اقدامات مشاوره ای غربالگری ژنتیکی برای جلوگیری از 
تولد فرزندان معلول انجام می شود، گفت: تعداد معلولان در یکی از روستاهای 
قم به دلیل ازدواج های فامیلی بالاتر از نرم طبیعی بود که اهالی روستا با انجام 

مشاوره از علت تولد فرزندان معلول آگاه شدند.
کارنامه ضعیف دستگاه های اجرایی در مناسب سازی محیط برای معلولان

مدیرکل بهزیستی استان قم درادامه  با گله مندی از کارنامه ضعیف دستگاه های 
اجرایی قم در مناسب سازی محیط و معابر برای معلولان گفت: بسیاری از 
دستگاه های اجرایی قم در حیطه رعایت پیوست اجتماعی و مناسب سازی برای 

تردد معلولان نمره قابل قبولی ندارند.
 وی با تاکید بر این که باید در کنار احداث هر ساختمان و پروژه ای، پیوست 
اجتماعی نیز برای آن در نظر گرفت، افزود: پیوست اجتماعی برای بسیاری از 

معابر و پروژه های شهری دیده نمی شود و تبعاتی نیز برای شهر دارد.
وی با بیان این که حتی برخی پروژه های جدید پیاده راه نیز برای معلولان 
مناسب سازی نشده، خواستار آن شد تا شهرداری برای کمک به معلولان کمیته 

مشورتی مناسب سازی از بین مددجویان بهزیستی تشکیل دهد.
پهلوانی با اشاره به این که باید با تغییر رویکرد مناسب سازی در پروژه ها جدی 
گرفته شود، تاکید کرد: دستگاه های مختلف به جای این که سهمی از بهزیستی 
طلب کنند، باید سهم خودشان را به عنوان مسوولیت اجتماعی در کمک به 

مددجویان انجام دهند.
پهلوانی با بیان این که اقدامات مشاوره ای غربالگری ژنتیکی برای جلوگیری از 
تولد فرزندان معلول انجام می شود، گفت: تعداد معلولان در یکی از روستاهای 
قم به دلیل ازدواج های فامیلی بالاتر از نرم طبیعی بود که اهالی روستا با انجام 

مشاوره از علت تولد فرزندان معلول آگاه شدند.

مدیرکل بهزیستی استان قم :

قم گرمخانه ندارد 

ورود  با  گفت:  قم  استان  صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
گردشگران عراقی به قم ضریب اشغال هتل ها، خانه مسافر ها و اقامتگاه های مجاز 

به بیش از ۹0 درصد رسید. 
علیرضا ارجمندی ، در گفت وگویی با اشاره به اهمیت کیفیت خدمات دهی و 
استانداردسازی مراکز اقامتی استان قم گفت: طی هفته های گذشته در مراکز 
اقامتی مجاز میزبان حدود ۲هزار گردشگر عراقی بودیم که برای ایام عید نوروز این 
حجم بیشتر خواهد شد. او افزود: با ورود این گردشگران عراقی به قم ضریب اشغال 

هتل ها، خانه مسافرها و اقامتگاه های مجاز به بیش از ۹0 درصد رسید. 
ارجمندی ادامه داد: هم اکنون با کم شدن حجم گردشگران ضریب اشغال به 
حدود ۴0 درصد رسیده است و منتظر موج بعدی هستیم؛ احتمالا در ایام عید 

میزبان گردشگران عراقی بیشتری خواهیم بود.
عموما  افزود:  قم  استان  صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
در  زیادی  تعداد  که  دلیل  این  به  ولی  دارند،  اقامت  قم  در  شب  دو  عراقی ها 
اقامتگاه های شخصی و فامیلی اقامت می کنند، نمی توان آمار دقیقی از تعداد آن ها 
ارائه داد. ارجمندی به الزام استان برای ورود گردشگران عراقی به صورت گروهی و از 
طریق آژانس های مجاز اشاره و تصریح کرد: با کمیته تامین استان به ریاست معاون 
استاندار و معاون امنیت و انتظامی وزارت کشور در ارتباط مستمر هستیم، همچنین 
حوزه امنیت، بهداشت و خدمات گردشگران را به طور دائم از طریق دستگاه های 
ذی ربط مثل وزارت بهداشت و اماکن رصد می کنیم. او ادامه داد: تا پیش ازاین 
کسب وکار فعالان گردشگری به طور کامل در رکود بود و هم اکنون این چرخ وفلک 

شروع به حرکت کرده است که به عنوان فاز نخست خوب است.
۵۳ پروژه تاسیسات گردشگری در استان در حال ساخت است 

رجمندی با اشاره به پرداخت تسهیلات کرونا برای تجهیز و نظارت دائم بر مراکز 
اقامتی افزود: برای استاندارسازی و کیفیت خدمات مراکز اقامتی برنامه جدی داریم 
و پروانه مراکز در صورت نداشتن استاندارد های لازم بر اساس چک لیست مربوطه 

تمدید نمی شود، همچنین باید به لحاظ خدماتی، نظافتی و بهداشتی آموزش های 
و صنایع دستی  به کارکنان داده شود. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری  لازم 
استان قم به افزایش تعداد تخت های استان اشاره کرد و گفت: قم با ۱۲0 تا ۱30 
مرکز اقامتی و ۶هزار تخت به حداقل ۲ تا 3هزار تخت دیگر نیاز دارد. به دنبال 
سرمایه گذاری در این حوزه هستیم که در کوتاه مدت تعداد خانه مسافر ها و در 

بلندمدت هتل ها و مهمان پذیر های استان را افزایش دهیم.
ارجمندی با اشاره به در حال ساخت بودن چهار هتل 5 ستاره در قم ادامه داد: 
پروژه  برسند؛ همچنین 53  بهره برداری  به  این هتل ها  آینده  تا سال  امیدواریم 
تاسیسات گردشگری در استان در حال ساخت است که به طور حتم با اهدای وام 

تامین مالی خواهند شد و به زودی به بهره برداری می رسند.
۲ طرح گردشگری در قم به تصویب رسید

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی  استان قم همچنین در جلسه 
کمیته فنی سرمایه گذاری وطرح های این اداره کل گفت:دو طرح جدید و یک 

اصلاح طرح گردشگری در کمیته  فنی سرمایه گذاری استان مصوب شد.
مجتمع  یک  و  سفره خانه سنتی  یک  شامل  جدید  طرح های  اظهارکرد:  وی 
مجتمع  به  سفره خانه سنتی  از  طرح  اصلاح  شامل  نیز  اصلاحیه  و  گردشگری 
گردشگری است.  مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: 
این سه طرح گردشگری با پیش بینی حجم سرمایه گذاری بیش از ۶30 میلیارد 
ریال، موافقت اصولی خود را دریافت می کنند.  ارجمندی با بیان این که طرح های 
گردشگری مصوب شده برای ۸3 نفر اشتغال مستقیم ایجاد می کند، ادامه داد: 
این طرح های جدید گردشگری در روستای نایه، روستای کرمجگان و در روستای 
ورجان ایجاد می شوند. او با بیان این که روستای کرمجگان و روستای ورجان از 
توابع شهرستان کهک هستند، تصریح کرد: شهرستان کهک با توجه به شرایط آب و 
هوایی مناسب و موقعیت جغرافیایی، ظرفیت بالایی در حوزه گردشگری دارد و قطب 

گردشگری استان محسوب می شود.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم خبر داد؛  

اشغال 90 درصدی مراکز اقامتی با ورود گردشگران عراقی

به  اشاره  با  قم  استان  دادگستری  کل  رئیس 
ظرفیت شوراهای اسلامی شهر، گفت: براساس 
توافقات،  حسب مورد نماینده دستگاه قضایی، 
در کمیسیون های شورای شهر حضور می یابد تا 

رویکرد پیشگیرانه در لوایح لحاظ شود.
مظفری،  علی  المسلمین  و  الاسلام  حجت   
جایگاه  به  اشاره  با  قم  دادگستری  کل  رئیس 
قانونی و ظرفیت شوراهای شهر و روستا گفت: 
بر اساس دستورالعمل ابلاغی در خصوص نحوه 
و  شهر  شوراهای  با  قضایی  دستگاه  تعاملات 
روستا، این موضوع در دستور کار کارگروه های 
مشترک قرار گرفت و در جلسات تخصصی موارد 

پیشگیرانه مورد بحث و بررسی قرار گرفته است.
وی افزود: با توجه به تصریح اسناد بالادستی 
و قوانین ناظر بر عملکرد شوراها و شهرداری ها 
و همچنین توافقات صورت گرفته،  حسب مورد 

کمیسیون  در  قضایی،  دستگاه  از  ای  نماینده 
های شورای شهر حضور دارد تا رویکرد پیشگیرانه 
لوایح  در  فرهنگی  و  امنیتی  ایمنی،  پیوست  و 

لحاظ شود.
مظفری یادآور شد: معاونت پیشگیری از وقوع 
جرم دادگستری موظف شده است تا در راستای 
ارتقای آگاهی های کارکنان شوراها و شهرداری 
ها، کارگاه های آموزشی و تخصصی را تعریف و با 

قید فوریت برگزار نماید.
ظرفیت  به  اشاره  با  دادگستری  کل  رئیس 
شهرداری ها در ارتقای فرهنگ عمومی، بر لزوم 
ارتقای فرهنگ بهره مندی از مشاور در مباحث 
تحکیم خانواده و پیشگیری از طلاق تأکید کرد 
دستگاه  مشترک  مصوبات  اساس  بر  گفت:  و 
قضایی با شورای شهر، یک برنامه راهبردی برای 

استان تعریف شده است.

وی افزود: انتظار می رود با اجرای این برنامه 
کاهش  در خصوص  مهمی  گام های  راهبردی 
ورودی پرونده های مرتبط با اختلافات خانوادگی 

به دستگاه قضایی برداشته شود.
رئیس شورای پیشگیری از وقوع جرم، تجهیز و 
گسترش مراکز ملاقات طفل مشترک را از دیگر 
توافقات دستگاه قضایی و شورای شهر قم خواند 
و گفت: بر اساس مصوبه اخیر، ایجاد دو مرکز 
ملاقات طفل مشترک در مناطق هدف در دستور 

کار شورای شهر قرار گرفته است.
مظفری برنامه ریزی و اقدام به منظور پیشگیری 
از گسترش مناطق حاشیه نشین و مناطق دارای 
همچنین  و  تصادفات  کاهش  فرسوده،  بافت 
و  ها  بوستان  با  مرتبط  اجتماعی  های  آسیب 
اماکن عمومی شهر را از دیگر موارد مطرح شده 

در توافقات طرفین برشمرد.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

71 درصد مردم قم دز اول واکسن را دریافت کرده اند
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: حدود 
و  اول  دز  قم  سال  بالای ۱۲  افراد  درصد   ۷۱
حدود 5۴ درصد افراد بالای ۱۲ سال دز دوم 

واکسن را دریافت کرده اند.
جلسه  در  چهارشنبه  روز  قدیر   محمدرضا 
حاضر  حال  در  افزود:  ویروس  کرونا  ستاد 
واکسیناسیون در حال انجام است و انتظار داریم 
که همشهریان به مراکز مراجعه و اقدام به تزریق 
واکسن کنند و دُز سوم نیز آغازشده که تاکنون  
تزریق  را  سوم  دُز  قم  در  نفر  و ۶۱۹  هزار   ۱۲

درصد  از ۹0  بیش  کرد:  اضافه  وی  کرده اند. 
دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی قم نیز تزریق 
واکسن داشته اند و استفاده از کلاس های درس 
و خوابگاه های دانشجویی فقط با ارائه کارت 
واکسن امکان پذیر است. وی با اشاره به موضوع 
کرونا در قم، گفت: شاهد یک سیر نزولی میزان 
مراجعه کنندگان سرپایی و تست های پی سی 
آر مثبت هستیم که باید تلاش کنیم با رعایت 
دستورات بهداشتی و استفاده از واکسن این 
روند همچنان حفظ شود. قدیر ادامه داد: با 

توجه به سویه جدید ویروس کرونا به نام اومکرون 
باید مراقبت های لازم را داشته باشیم و بدانیم که 
در برابر کرونا نباید لحظه ای غافل شویم. وی با 
تاکید بر اهمیت محدودسازی هوشمند، گفت: 
این عملیات از روز شنبه طبق وعده وزیر کشور 
اجرایی می شود و باید خودمان نیز توجه داشته 
باشیم تا وضعیت شهر مجدد قرمز نشود. وی 
همچنین ضمن تبریک به مناسبت فرارسیدن 
میلاد حضرت زینب کبری)س( و روز پرستار از 

خدمات و تلاش های پرستاران قدردانی کرد.

کرونایی  هوشمند  محدودیت های  اجرای  آغاز 
ادارات  در  واکسن نزده ها  حضور  از  ممانعت  و 

واماکن تجمعی.


